

တိုင်းပြည်၏အရေးပေါ် အခြေအနေအတွက် အသင့်ပြင်ကြရန် အဖွဲ့ချုပ်က ပြည်သူ့သို့ တပ်လှန် အချိန်မနှောင်းမီတွေ့ ဆုံဆွေးနွေးရန်၊ ပြည်သူ့လွှတ်တော်ခေါ်ယူပေးရန် နှစ်ဖက်ကတိုင် တောင်းဆို

တိုင်းပြည်တွင်ဖြစ်ပေါ်နေသော အကျပ်အတည်းပေါင်းစုံသည် သက်တမ်းရှည်ကြာ နေသည့်အလျောက် မကြာမီ ပိုမိုဆိုးရွားလာနိုင်သော အခြေအနေများ၊ တန်ဖိုးကြီးမားသော ဆုံးရှုံးမှုများ၊ ရှုပ်ထွေးသော အကျိုးဆက်များ ဆိုခဲ့ပြီး တည်နေပြီဟု ယနေ့ကျရောက်သော ဖက်ဆစ်တော်လှန်ရေး နှစ်ပတ်လည်နေ့တွင် အမျိုးသားဒီမိုကရေစီအဖွဲ့ချုပ်က တိုင်းပြည်သို့ သတိပေးလိုက်သည်။

ဗိုလ်ချုပ်အောင်ဆန်းဦးဆောင်မှု အောက်တွင် ဗမာ့တပ်မတော်၊ ပြည်နယ်ပြည်မ တိုင်းရင်းသားများ၊ မြေပေါ်မြေအောက် နိုင်ငံရေးအင်အားစုများ၏ စည်းလုံးညီညွတ်မှုဖြင့် ဖက်ဆစ်စနစ်ကို မြန်မာ့မြေပေါ်မှ အောင်မြင်စွာ တော်လှန်တိုက်ထုတ်နိုင်ခဲ့သည် (၆၂) နှစ်မြောက် ဖက်ဆစ်တော်လှန်ရေးနေ့အခမ်းအနားတွင် အဖွဲ့ချုပ်က ယင်းသို့ အသိပေးလိုက်ပြီး အရေးပေါ်အခြေအနေတွင် စည်းလုံးညီညွတ်ကြရန် လည်း ပြည်သူ့ပုဂ္ဂိုလ်ကြားလိုက်သည်။

၁၉၄၅ ဩဂုတ်လ (၁) ရက်နေ့တွင် ဂျပန်က မြန်မာပြည်အားပေးခဲ့သော လွတ်လပ်ရေးသည် အတုအယောင်ဖြစ်ကြောင်း သိရှိခဲ့သော ဗိုလ်ချုပ်အောင်ဆန်းသည် “တို့ဗမာတိုင်း ကိုယ်အတွက် တာဝန်ကိုလည်းကောင်း၊ ကိုယ်ချွန်အတွက် တာဝန်ကိုလည်းကောင်း၊ ကိုယ်နိုင်ငံနဲ့ဆိုင်တဲ့ တာဝန်ကိုလည်းကောင်း ကိုယ်ဘာသာ တွေးဆထားပါလေ။



ရန်ကုန်မြို့၊ ရွှေဝေတိုင်းလမ်းရှိ အမျိုးသားဒီမိုကရေစီ အဖွဲ့ချုပ်ရုံးတွင် ကျင်းပသော (၆၂) နှစ်မြောက် ဖက်ဆစ်တော်လှန်ရေးနေ့ အခမ်းအနားသို့ တက်ရောက်လာကြသူများ

အရေးကြုံလာလျှင် ကိုယ့်တာဝန်ကို ကျေပွန်ရန်အသင့်ရှိပါစေ”ဟု ဂျပန်ခေတ်အစိုးရသတင်းစာမှတစ်ဆင့် တိုင်းပြည်သို့ တပ်လှန်ခဲ့ဖူးသည်။

တိုင်းပြည်တွင် လက်ရှိဖြစ်ပေါ်နေသော လူမှုစီးပွားအကြပ်အတည်းများ ထင်ဟပ်နေ

သော အမျိုးသားဒီမိုကရေစီအဖွဲ့ချုပ်၏ (၂/၀၃/၀၇) ကြေညာချက်တွင် တွေ့ဆုံဆွေးနွေးရေးသော တိုင်းပြည်တွင်း လက်င်ဒဲအကျပ်အတည်းများ၏ ထွက်ပေါက်တခုအဖြစ် မီးမောင်းထိုးပြထားသည်။

တပ်တော်၏ဖခင် ဗိုလ်ချုပ်အောင်ဆန်း

၏ မိန့်ခွန်းကောက်နှုတ်ချက်များ၊ မြန်မာ့ဒီမိုကရေစီခေါင်းဆောင် ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည်၏ မိန့်ခွန်းကောက်နှုတ်ချက်များ ကိုးကားဖော်ပြထားသော စာမျက်နှာ (၈) မျက်နှာပါ ၎င်းကြေညာချက်တွင် “တွေ့ဆုံဆွေးနွေးအပြေချခြင်း၏ ပုဂ္ဂိုလ်ကံသော သဘော

စာမျက်နှာ (၁၆) ကော်လံ (၅) သို့

ထားမှာ သက်ဆိုင်ရာပုဂ္ဂိုလ်များ အားလုံးသည် အယူအဆတူညီ အသေဆုံးရှုံးမှုရှိ၍ တဖက်သတ်ရပ်တန့်ခြင်းမပြုဘဲ ပြင်သာပြောင်းသာသောနည်းဖြင့် အလျှော့အတင်း သဘောကိုဆောင်၍ သူမနာကိုယ်မနာ ဆက်ဆံရေးကို လက်တွေ့ကျကျ ရွေးချယ်ကြရမည်”ဟု အကြံပြုထားသည်။

ဝါရင့်နိုင်ငံရေးသမားများ၊ တိုင်းရင်းသားခေါင်းဆောင်များ၊ (၈၈) မျိုးဆက်ခေါင်းဆောင်များ၊ သံတမန်များ၊ သတင်းထောက်များနှင့် အဖွဲ့ချုပ်အဖွဲ့ဝင်များ တက်ရောက်သော (၆၂) နှစ်မြောက် ဖက်ဆစ်တော်လှန်ရေးနေ့ အခမ်းအနားသဘာပတိ မိန့်ခွန်းတွင် အဖွဲ့ချုပ်ဗဟိုအလုပ်အကိုင်အဖွဲ့ဝင် ဦးလှဖေက ဖက်ဆစ်ခေတ်တွင် “လူတွေကို တိရစ္ဆာန်နဲ့ပဲမြား ဆက်ဆံခဲ့တယ်။ တရားဥပဒေက မရှိဘဲ ပါးစပ်က ထွက်သမျှအမိန့်နဲ့ တချက်လွှတ်စီရင်ခဲ့ကြတယ်”ဟု ပြောကြားသည်။

ဆက်လက်၍ “ဥပဒေကို ပြည်သူတွေ ကြောက်အောင်၊ ပြည်သူတွေကို မိန့်ခွပ်ချုပ်ချယ်နိုင်အောင်၊ ပြည်သူတွေရဲ့ မွေးရာပါအခွင့်အရေးတွေကို တားဆီးပိတ်ပင်နိုင်အောင် ယူနွှာရားတခုအဖြစ်အသုံးပြုခြင်းမဟုတ်ပါ။ နိုင်ငံတော်တွင်ဖြစ်ပေါ်နေတဲ့ ပြည်သူလူထု၏စားဝတ်နေရေးနဲ့ လူမှုစီးပွားအဝဝရဲ့ အခြေ

၈၈ မျိုးသက်ကျောင်းသားများ၏ ရင်ဖွင့် သံလျှပ်စွားမှ ပျံ့နှံ့သော အဖြူရောင်လှိုင်းလျှပ်စွားမှ

မြန်မာပြည်တွင် အကျဉ်းကျခံနေရသော နိုင်ငံရေးအကျဉ်းသားများအတွက် ရည်ရွယ်သော လှုပ်ရှားမှုတရပ်ကို ၈၈ မျိုးသက်ကျောင်းသားများက မတ်လ (၁၁) ရက်နေ့က စတင်လိုက်သည်။

လူထုထောင်ပေါင်းများစွာ ပါဝင်လှုပ်ရှားခဲ့သော ရင်ဖွင့်သံလှုပ်ရှားမှုအပြီးတွင် စတင်လိုက်သော အဖြူရောင်လှိုင်းလှုပ်ရှားမှုတွင် နိုင်ငံရေးအကျဉ်းသားများ၏ မိသားစုများကို တန်ဖိုးထားသော သွားရောက်အားပေးမည့် အစီအစဉ်ဖြစ်သည်။

၈၈ မျိုးသက်ကျောင်းသားခေါင်းဆောင်ကိုမင်းကိုနိုင်က ယခုလှုပ်ရှားမှုသည်

၎င်းတို့အဖမ်းမခံရခင်က ပြုလုပ်ခဲ့သော အဖြူရောင်လှုပ်ရှားမှု၏အဆက်ဖြစ်ပြီး အကျဉ်းကျခံနိုင်ငံရေးအကျဉ်းသားများနှင့် ဖမ်းဆီးခံရမည့်အရေးကိုမူ့ဆဲ နိုင်ငံရေးလှုပ်ရှားနေသူများအတွက် အဓိကရည်ရွယ်ကြောင်းပြောကြားခဲ့သည်။

“အဖြူရောင်အင်အားတွေဟာ လှိုင်းလုံးသဖွယ် ကျနော်တို့တက်ပြီးတော့ အားကောင်းမောင်းသန်ဆက်ပြီးတော့ လိုအပ်သလို မောင်းနှင်နေရဦးမယ်ဆိုတာကိုပြောချင်တယ်” ဟု ကိုမင်းကိုနိုင်ကပြောသည်။

ကျောင်းသားခေါင်းဆောင်တဦးဖြစ်သူ ကိုမြအေးက “အမှန်တရားကို မြတ်နိုးလို

ထောင်ထဲရောက်နေတဲ့သူတွေနဲ့ မိသားစုတွေဟာ အထီးကျန်မဟုတ်ဘဲ အားလုံးတသွေးတည်း တသားတည်းရှိတယ်။ ထောင်ကျနေသူတွေကို ဂုဏ်ယူလေးစားတယ်ဆိုတာတွေကို ပြသဖို့အတွက် အားပေးတာဖြစ်တယ်”ဟု ၎င်းတို့၏ရည်ရွယ်ချက်ကို ပြောသည်။

အဖြူရောင်လှိုင်းလှုပ်ရှားမှု၏ ပထမဆုံးနေ့တွင် မိမိနေထိုင်ခြင်းအတွင်း နာအမသာဘောသတင်းစာဖြတ်တိုင်းများကို ကပ်ထားပြီးသော်လည်းကောင်း မြန်မာ့ပြန်လှယ်မှု ဦးဆုံးဇာနည်နှင့် တလေးအကျဉ်းထောင်တွင် အ

စာမျက်နှာ (၁၅) ကော်လံ (၃) သို့



တအိမ်တက် တအိမ်ဆင်းလိုက်လံအားပေးနေသော ၈၈ မျိုးသက်ကျောင်းသားများ

မင်းသိုးကို မိုးတီး ဝမ်းပြု

အယ်ဒီတာ့အာဇာနည်

ယနေ့ ကာလ လက်ငင်းနှင့် ပဓာနတဝန်

နအဖဝန်ကြီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်ကြီးခင်ညွန့်က ၂၀၀၃ ခုနှစ်၊ ဩဂုတ်လ (၂၃) နေ့တွင် လမ်းပြမြေပုံ (၇) ချက်ကို ထုတ်ပြန်ကြေညာခဲ့သည်။ ယင်း၏အကျိုးဆက် အဖြစ် ၁၉၉၆ ခုနှစ်မှစတင်၍ ရှစ်နှစ်ကြာရပ်ဆိုင်းထားခဲ့သော အမျိုးသားညီလာခံကို ၂၀၀၄ ခုနှစ် မေလ (၁၄) ရက်မှ ဇူလိုင်လ (၄) ရက်နေ့တွင် ပြန်လည်စတင်ခဲ့သည်။ ယခင်ညီလာခံစဉ် အစည်းအဝေးများအပါအဝင် ၂၀၀၅ ခုနှစ်၊ ဖေဖော်ဝါရီ (၁၇) မှ မတ် (၂၃) တွင်လည်းကောင်း၊ ၂၀၀၅ ခုနှစ်၊ ဒီဇင်ဘာ (၅) မှ ၂၀၀၆ ခုနှစ် ဇန်နဝါရီ (၃) အထိလည်းကောင်း၊ ၂၀၀၆ အောက်တိုဘာ (၁၀) မှ ဒီဇင်ဘာ (၂၉) အထိလည်းကောင်း အသီးသီးကျင်းပခဲ့သော အမျိုးသားညီလာခံ စဉ် အစည်းအဝေးများတွင် အခန်းလိုက်ခေါင်းစဉ် (၁၅)ခုစလုံးအား ဆွေးနွေးထားပြီး ဖြစ်သည်။ သို့သော် ၂၀၀၇ အတွင်း ပြန်လည်ပြုလုပ်မည့် (၁၁) ကြိမ်မြောက်ညီလာခံတွင် နောက်ထပ်ဆွေးနွေးရန် ခေါင်းစဉ်သစ်များပေါ်ထွက်လာခဲ့သော ဆွေးနွေးထားချက်များကိုသာ အတည်ပြုပေးရန်ကျန်တော့သည်။ ဆိုလိုသည်မှာ လမ်းပြမြေပုံ၏ အဆင့် (၁) ကို နအဖမှ အချိန်မရွေး အပြီးသတ်နိုင်ပြီဟူသော အချက်ပြမှုဖြစ်သည်။

ပြည်တွင်းပြည်ပဆန့်ကျင်ကန့်ကွက်မှုများ ပျံ့နှံ့လာခဲ့ပြီး နအဖသည် ၎င်း၏ လမ်းပြမြေပုံ (၇) ချက်အတိုင်း ဆက်လက်ဆောင်ရွက်သွားမည်ဟု အခိုင်အမာ ပြောကြားထားသည်။ လမ်းပြမြေပုံ အဆင့် (၁) ဖြစ်သော အမျိုးသားညီလာခံအား ယခုနှစ် ၂၀၀၇ မကုန်မီ အပြီးသတ်တော့မည်ဟု ထုတ်ဖော်ပြောဆိုလျက်ရှိသည်။ NLD၊ CRPP တို့မှ တောင်းဆိုလျက်ရှိသော တွေ့ဆုံဆွေးနွေးရေးနှင့် ပြည်သူ့လွှတ်တော် ခေါ်ယူရေးတို့အား လက်ခံဖွယ်ရာမရှိဟူ၍လည်းကောင်း၊ ကျိုးကြောင်း ဆီလျော်မှုမရှိဟူ၍လည်းကောင်း၊ ပယ်ချပြီးဖြစ်သည်။ ခေါ်အောင်ဆန်းစုကြည်နှင့် နိုင်ငံရေးအကျဉ်းသားများအားလည်း ဆက်လက်ထိန်းသိမ်းထားမည်ဟု ကြေညာထားသည်။ ဤတွေ့ရှိချက်များက နအဖ လက်ရှိဗိုလ်ချုပ်များသည် လမ်းပြမြေပုံအဆင့် (၇) ဆင့်ကိုကိုင်ဆွဲလျက် အမျိုးသားရပ်ကြားစေရေးနှင့် တွေ့ဆုံဆွေးနွေး အခြေပြု ရေးကို လုံးဝကျောခိုင်းမျက်ကွယ်ပြုလိုက်ပြီဖြစ်ကြောင်း အခိုင်အမာသက်သေပြုချက် ဖြစ်သည်။

ယင်းသို့သော အခြေအနေတွင် နအဖလမ်းပြမြေပုံအဆင့် (၇) ဆင့်ကို အတည်ပြု လိုက်လျော၍ စစ်ကျွန်အဖြစ် နှိမ်နင်းမည်လော။ သို့တည်းမဟုတ် ဒီမိုကရေစီနှင့် လူ့အခွင့်အရေးတည်တံ့စေသော နောင်မျိုးဆက်သစ်တို့၏ ထွန်းပြောင်သောအနာဂတ် အတွက် စွန့်လွှတ်တိုက်ပွဲဝင်မည်လောဟူသော နှုတ်ခမ်းနှစ်ရပ်ကို ပြည်သူ့လူထုမှ ရွေးချယ်ရမည်ဖြစ်ပေသည်။ နယ်ချဲ့ဆန့်ကျင်ရေး၊ အမျိုးသားလွတ်မြောက်ရေးနှင့် ဒီမိုကရေစီရေးတိုက်ပွဲစဉ်တလျှောက် အစဉ်အလာကြီးမားစွာရောင်ပြောင်သည့် ပြည်သူတို့၏ စွန့်လွှတ်ကြိုးပမ်းမှုများမှာ မျိုးဆက်အလိုက်လက်ဆင့်ကမ်းနေသည့်မှာ ယုံမှားစရာမရှိပေ။

နအဖလမ်းပြမြေပုံအဆင့် (၄) အရ ဖွဲ့စည်းပုံအခြေခံဥပဒေမူကြမ်းကို ပြည်လုံး ကျွတ်ဆန္ဒခံယူပွဲကျင်းပ၍အတည်ပြုမည်ဖြစ်သည်။ ယင်းတို့၏ ညီလာခံမှထုတ်ပြန်သော ကူးပြောင်းရေးကာလ ပြဌာန်းချက်များအရ ပြည်လုံးကျွတ်ဆန္ဒခံယူပွဲတွင် ဆန္ဒပေး ခွင့်ရှိသူအားလုံး၏ ထက်ဝက်ကျော်ဆန္ဒမဲဖြင့် ဖွဲ့စည်းပုံမူကြမ်းအား အတည်ပြုပြဌာန်း မည်ဟုဆိုသည်။

ပြည်သူ့လူထုသည် နိုင်ငံရေးအပြောင်းအလဲတစ်ရပ်ကို အာသာငမ်းငမ်းလိုလား လျက်ရှိသည်။ ထိုအချိန်တွင် လူထုပါဝင်တိုက်ပွဲဝင်နိုင်မည့် ပြည်လုံးကျွတ်ဆန္ဒခံယူပွဲကို သို့သော် နိုင်ငံရေးလှုပ်ရှားမှုတစ်ရပ်ဖြစ်ထွန်းပါက ၎င်းတို့၏ ဘုံရန်သူလူကွဲကွဲ ကောင်းစွာထိန်းသိမ်းခြင်းဖြစ်သော ပြည်သူ့လူထုကြီး၏ လူထုနှုန်းဖြင့် ဥပဒေအကြောင်း အရ အင်တိုက်အားတိုက် ပါဝင်တိုက်ပွဲဝင်မှုဖြင့် နအဖစစ်အာဏာရှင်စနစ် သက်ဆိုး ရှည်စေမည် ၎င်းတို့၏အခြေခံဥပဒေမူကြမ်းကို ပယ်ဖျက်သိမ်းပစ်ရေးသည် ယနေ့ ကာလ လက်ငင်းနှင့်ပဓာနတဝန်ပုံဖြစ်ကြောင်း ဖော်ပြရပေသည်။

ကွယ်လွန်သူငြိမ်းချမ်းရေးဖခင်ကြီးကို စာပေစိစစ်ရေးကအငြိုးထားဆဲ

လစဉ်ထုတ် ပိတောက်ပွင့်သစ်မဂ္ဂဇင်း (အမှတ်-၁၁၊ ဖေဖော်ဝါရီလ) ကို ပြန်ကြား ရေးဝန်ကြီးဌာနလက်အောက်ခံ စာပေစိစစ် ရေးနှင့် မှတ်ပုံတင်ဌာနမှ အကြောင်းပြချက် မပေးဘဲ ရုပ်ဆိုင်းလိုက်ကြောင်း ရန်ကုန် စာပေအသိုင်းအဝိုင်းမှတစ်ဆင့် သိရှိရသည်။

သခင်ကိုယ်တော်မှိုင်းပုံတွဲ ပန်းချီမျက်နှာဖုံးနှင့် ဖေဖော်ဝါရီလထုတ်ဝေမည့် ပိတောက်ပွင့်သစ်ကို စာပေစိစစ်ရေးမှ မျက်နှာဖုံးပုံစံပြုချက်နှင့် စက်တင်ဘာပုံနှိပ်အဆင့်အထိ ကျော်လွန်ခဲ့ပြီးနောက် စာအုပ်ပြန်ချိန် အကြောင်းကြားသည့်အဆင့်တွင် ယခုကဲ့သို့ပိတ် ပင်ခံနေရခြင်းဖြစ်သည်ဟု ပိတောက်ပွင့်သစ် မဂ္ဂဇင်းတိုက်မှ တာဝန်ရှိသူတဦးကပြော သည်။



ငြိမ်းချမ်းရေးဖခင်ကြီး သခင်ကိုယ်တော်မှိုင်း

ယခုနှစ်သည် ငြိမ်းချမ်းရေးဖခင် သခင် ကိုယ်တော်မှိုင်း အသက် (၃၁၀) ပြည့်နှစ်ဖြစ် ပြီး စာပေအနုပညာအသားပေးဖော်ပြသော ပိတောက်ပွင့်သစ်က အထူးထုတ်အဖြစ် မျိုးချစ်စာဆိုတော် သခင်ကိုယ်တော်မှိုင်းပုံကို မျက်နှာဖုံးအဖြစ် ဖော်ပြရန် ဆုံးဖြတ်ခဲ့ခြင်း ဖြစ်သည်။

ပိတောက်ပွင့်သစ်မဂ္ဂဇင်းသည် သခင် ကိုယ်တော်မှိုင်းအပြင် ဆရာဇော်ရှိ၊ ဆရာ မင်းသော်ဝင် စသောမြန်မာစာပေဆရာကောင်း များ၏ စာပေ၊ အနုပညာများကို လစဉ် ဖော်ထုတ်သွားရန်စီစဉ်နေပြီး လွန်ခဲ့သော

တွေ့ပါသွား။ အဲဒီတော့ သူ့ကို တာမှမတုန် ကွက်စရာမရှိတော့ပါဘူး။ သူဟာ ပညာရှိ ကြီးတဦး၊ ရှေးက မျိုးချစ်ပုဂ္ဂိုလ်ကြီးတဦး။ အဲလိုအသိအမှတ်ပြုရမယ်။ အဲဒါကို ဘာလို့ ဆိုင်းထားတာလဲ” ဟု ယခုလ ပိတောက် ပွင့်သစ်၏ ဆောင်းပါးရှင် ဆရာနန်းညွန့် ဆွေကပြောသည်။

နောက်ဆုံးထွက်ခဲ့သော ပိတောက်ပွင့် သစ် (အမှတ်-၁၀၊ ဇန်နဝါရီလ) အယ်ဒီ တာအာဇာနည်တွင် သတင်းစာ၏ ရွှေထည် ဟုဆိုနိုင်သော မင်းတုန်းမင်းကြီးလက်ထက် သတင်းစာလွတ်လပ်ခွင့်ကို ပြန်လည်အောင် မေ့ထားကာ မျက်မှောက်ခေတ် စာပေလွတ် လပ်ခွင့်ပေးပေးသည့်အကြောင်းကို မီးမောင်း ထိုးပြခဲ့သည်။

“သက်ဦးဆံပိုင်အာဏာအောက်မှာ သတင်းစာဟာ ဘယ်လို့မှပျက်စီးခံနိုင် လွတ် လပ်မှုဟာ သတင်းစာရဲ့အသက်ဖြစ်တယ် ဆိုတာ ကောင်းစွာ နားလည်သဘောပေါက် သူပီပီ ၁၈၇၄ ခုနှစ် “ရတနာပုံစံပြည်တော် သတင်းစာ (Mandalay Gazette) ကို စ တင်ထုတ်ဝေတော့ မင်းတုန်းမင်းကြီးက သတင်းစာလွတ်လပ်ခွင့် (၂၆) ချက်ကို ထုတ် ပြန်ပေးခဲ့ပါတယ်။ မြန်မာနိုင်ငံရဲ့ စာနယ်ဇင်း သရီဟာ အစကောင်းဆံ့ဘယ်လို့ ဆိုမှာပါ”

ပိတောက်ပွင့်သစ် (အမှတ်-၁၀၊ ဇန်န ဝါရီ) အယ်ဒီတာအာဇာနည်နိဂုံးပိုင်းမှ။ ❖

ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည်ကို ဆူဘာရှ်ဖောင်ဒေးရှင်းကဆုချီးမြှင့်

အိန္ဒိယနိုင်ငံနေတရား ဆူဘာရှ်ဖောင် ဒေးရှင်း (Netaji Subash Foundation) က ပထမဆုံးချီးမြှင့်သော ဂုဏ်ထူးဆောင် ဆုကို မြန်မာဒီမိုကရေစီခေါင်းဆောင် ဒေါ် အောင်ဆန်းစုကြည်က လက်ခံရရှိသည်။

ဖေဖော်ဝါရီလ (၁၉) ရက်နေ့က အိ ခမ်းအနားမြို့၌ ဆုချီးမြှင့်ရာ အမျိုးသားဒီမို ကရေစီအဖွဲ့ချုပ် (လွတ်မြောက်ရေးဒီမို အိန္ဒိယ၏ နိုင်ငံခြားရေးရာတာဝန် ပြီးရပ် ဂျစ်ဗားရီမားက ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည် ကိုယ်စား လက်ခံယူသည်။

အိန္ဒိယလွတ်လပ်ရေးခေါင်းဆောင် တဦးဖြစ်သူ နေတာရှီဆူဘာရှ်ချန်ဒားဘွဲ့ရှိ သည့် ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည်၏ဖခင်၊ မြန် မာ့လွတ်လပ်ရေးဗိသုကာ ဗိုလ်ချုပ်အောင် ဆန်းနှင့် ခေတ်ပြိုင်ဖြစ်ပြီး ဗိုလ်ချုပ်အောင် ဆန်း၏ (ဘီအိုင်အေ) နှင့် ဆူဘာရှ်ချန်ဒား ဘွဲ့ရှိ၏ (ဘီအိုင်အေ) နှင့် ဂျပန်အကူ အညီအဖြစ် အင်္ဂလိပ်တိုက်ထုတ်ခဲ့သည့် သမိုင်းကြောင်းရှိသူသည်။

နေတာရှီဆူဘာရှ်ချန်ဒားဘွဲ့ရှိသူကို ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည်အား ရွေးချယ်ချီး

မြှင့်လိုက်ခြင်းသည် အိန္ဒိယစီရင်စုအနေဖြင့် မြန်မာဒီမိုကရေစီရေးရာ အားပေးသည့်သ ဘောကို ပြသရာရောက်ပြီး မြန်မာဒီမိုက ရေစီရေးရာအတွက် အထောက်အပံ့တခုဖြစ် သည့်ဟု အိန္ဒိယရောက် မြန်မာဒီမိုကရေစီ အင်အားစုများကပြောသည်။

ယခုနှစ်မှ စတင်သော အဆိုပါဆုသည် နှစ်စဉ်ပေးအပ်သွားရန်ရှိပြီး ဆုတံဆိပ်တခု နှင့် အိန္ဒိယရွတ်ငွေ တစ်နှိမ့်ကို ဆုအဖြစ်ချီး မြှင့်မည်ဖြစ်သည်။ ❖



ရန်ကုန်မြို့ လည်တွင်ဆန္ဒပြမှုဖြစ်ပွား ဆန္ဒပြသူများကိုဖမ်းဆီးစစ်ဆေးပြီးနောက်ပြန်လွှတ်ပေး



လူထုကိုယ်စား စီးပွားရေး၊ လူမှုရေးအကြပ်အတည်းများကို ဖော်ထုတ်ခဲ့သော ဖေဖော်ဝါရီ (၂၂) ရက်နေ့ ဆန္ဒပြပွဲ

ကုန်ဈေးနှုန်းကြီးမြင့်မှုအပါအဝင် လူထု၏စီးပွားရေး၊ လူမှုရေးအကြပ်အတည်းများကိုဖော်ထုတ်ခဲ့သော ဖေဖော်ဝါရီလ (၂၂) ရက်နေ့ဆန္ဒပြပွဲနှင့်ပတ်သက်၍ အဖမ်းခံထားရသူ (၇) ဦးလုံးသည် ယခုလ (၁၃) ရက်နေ့က အောင်သပြေစစ်ကြောရေးစခန်းမှ ပြန်လည်လွှတ်မြောက်လာသည်။

မြန်မာပြည်ရှိ မြို့မူကော်မတီ အမည်ခံထားသော ဆန္ဒပြသူများကို အာဏာပိုင်များက တရားမဝင်ဖွဲ့စည်းမှု၊ ဆူပူရန် လှုံ့ဆော်မှု၊ နိုင်ငံတော်အကြီးအကဲများကို အကြည်ညိုပျက်စေရန်လုပ်ဆောင်မှု စသော ဥပဒေပုဒ်မများဖြင့် အပြစ်ဒဏ်ချမှတ်နိုင်ကြောင်းခေါ်ယူခြင်းမြောက်ကာ ပြန်လွှတ်ပေးလိုက်ခြင်းဖြစ်ကြောင်း လွှတ်မြောက်လာသူများကပြောသည်။

ဖေဖော်ဝါရီ (၂၂) ရက်နေ့ကဖြစ်ပွားခဲ့သော သိမ်ကြီးဈေးရွာဆန္ဒပြပွဲတွင် ပါဝင်သူ (၉) ဦးကို အာဏာပိုင်များက လူစွဲ

ခွဲဖမ်းဆီး၍ ဖေဖော်ဝါရီလ (၂၃) ရက်နေ့တွင်ပြန်လွှတ်ပေးခဲ့ကာ မတ်လ (၆) ရက်နေ့တွင် (၇) ဦးကို ပြန်လည်ဖမ်းဆီးခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်။

မတ်လ (၈) ရက်နေ့က အမျိုးသားရေးဦးစီးဌာနနှင့် သိမ်ကြီးဈေးရွာဆန္ဒပြပွဲကိုဦးဆောင်ခဲ့သူ ကိုထင်ကျော်တို့ကို ခွင့်ပြုမိန့်အရည် သတင်းစာရှင်းလင်းဖွဲ့ပွဲလုပ်သည်ဟုဆိုကာ အာဏာပိုင်များက ဖမ်းဆီးစစ်ဆေးပြီးနောက် (၃) ရက်အကြာတွင် ပြန်လွှတ်ပေးခဲ့သည်။

အလားတူ လူထုနေ့စဉ်ဘဝနှင့် ကင်းကွာသော စစ်အစိုးရ သတင်းစာ၊ ဆောင်းပါးများကိုသေချာစွာ သတင်းစာဖြတ်ပိုင်းများကို နေအိမ်ခြံမြေစည်းရုံး၍ ကပ်သည့်အတွက် သမီးကျွန်း ၁၆/၃ ရက်တွက်နေ့ အသက် (၆၅) နှစ်အရွယ် ဦးသိန်းဇံကိုလည်း ဆူပူမှုဖြစ်အောင်လှုံ့ဆော်သည်ဟုဆိုကာ မတ်လ (၇) ရက်နေ့က ဖမ်းဆီးစစ်ဆေးခံခဲ့ရသည်။

သိမ်ကြီးဈေးရွာ ဆန္ဒပြပွဲခေါင်းဆောင်ကို တရားရုံး (၄) ကြိမ်ဖမ်းဆီး

“ဗုဒ္ဓဘာသာကို စော်ကားတာဟာ ကျနော်အသက်ကို သတ်တာနဲ့ အတူတူပါပဲ”

သိမ်ကြီးဈေးရွာဆန္ဒပြပွဲကြောင့် အဖမ်းခံရပြီးနောက် မကြာခင်ကမှ ပြန်လွှတ်လာသော ကိုထင်ကျော်သည် ၎င်း၏ ရဟန်းခံအလှူပွဲအား အာဏာပိုင်များကမြှင့်တင်မှုကိုမကျေနပ်ဖြစ်ကာ ကမာရတ်လည်းတန်းဈေးရွာတွင် မတ်လ (၁၁) ရက်နေ့ နံနက် (၉) နာရီခန့်က တကိုယ်တော်ဆန္ဒပြခဲ့သည်။

ခန္ဓာကိုယ်တွင် သင်္ကန်းပတ်၍ ခေါင်းအင်္ကျီကပ်ဆောင်းထားသော ကိုထင်ကျော်က ဗုဒ္ဓဘာသာကို ဖိနှိပ်စော်ကားခြင်းသည် သူ၏အသက်ကို သတ်သကဲ့သို့ ခံစားရကြောင်း၊ တနိုင်လုံးရှိ ဘာသာရေးဖိနှိပ်ခံနေရသူများ အားလုံးကိုယ်စားယခုကဲ့သို့ ဆန္ဒပြရခြင်းဖြစ်ကြောင်းပြောသည်။

ကိုထင်ကျော်၏ တကိုယ်တော်ပြောဆိုမှုတွင် (၁၀) မိနစ်ကျော်ကြာမြင့်ခဲ့ပြီး၊ ရဲဘော် (၅) ဦးနှင့် အရပ်ဝတ် (၃) ဦးတို့ ချောက်ဖျက်မှုကို ကိုထင်ကျော်ကိုဖမ်းဆီးသွားကြောင်း မျက်မြင်သက်သေများက ပြောသည်။

၎င်းနောက် ကိုထင်ကျော်ကို ကမာရတ်ရဲစခန်း၊ ထိုမှတဆင့် အောင်သပြေစစ်ကြောရေးစခန်းသို့ပို့ကာ ထိန်းသိမ်းထားပြီး ညနေပိုင်းတွင်ပြန်လွှတ်ပေးခဲ့သည်။

မတ်လ (၁၉) ရက်နေ့က ရန်ကုန်မြို့မြောက်ဥက္ကလာ (၂) ရပ်ကွက် မေတ္တာသုဘုန်းတော်ကြီးကျောင်းတွင်ပြုလုပ်သော ကိုထင်ကျော်၏ ရဟန်းခံအလှူပွဲကို အာဏာပိုင်များက ဖိအားပေးသောကြောင့် ရပ်ကွက်သံသရာယကအဖွဲ့၏အမိန့်ဖြင့် ဖျက်သိမ်းခဲ့ရသည်။

ကိုထင်ကျော်သည် ဖေဖော်ဝါရီလ သိမ်ကြီးဈေးရွာ မြည်သူ့အကြပ်အတည်းဖော်ထုတ်ဆန္ဒပြပွဲတွင် ဦးဆောင်သူတို့ဦးစွာဖြင့် ယခုတကြိမ်နှင့်ဆိုလျှင် တရားရုံး (၄) ကြိမ်မြောက်အဖမ်းခံရခြင်းဖြစ်သည်။

၎င်းသည် ဖေဖော်ဝါရီလ (၂၂) ရက်နေ့က ရန်ကုန်မြို့သိမ်ကြီးဈေးရွာ၌ လူထုကိုယ်စားဆန္ဒပြပွဲသောကြောင့် အခြား (၈)

ဦးနှင့်အတူဖမ်းဆီးခံရ၍ ဖေဖော်ဝါရီလ (၂၇) ရက်နေ့တွင် ပြန်လွှတ်လာကာ အခြား (၇) ဦးနှင့်အတူ မတ်လ (၆) ရက်နေ့တွင် ထပ်မံဖမ်းဆီးခံရပြီး မတ်လ (၇) ရက်နေ့တွင်မှ ပြန်လွှတ်လာသည်။

မတ်လ (၈) ရက်နေ့တွင်လည်း အမျိုးသားရေးဦးစီးဌာနနှင့်အတူ သတင်းစာရှင်းလင်းဖွဲ့ပွဲလုပ်သောကြောင့် ကိုထင်ကျော် ထပ်မံဖမ်းဆီးခံရပြီး မတ်လ (၉) ရက်နေ့တွင် ပြန်လွှတ်လာပြန်သည်။

အာဏာပိုင်များသည် ကိုထင်ကျော်ကို ဖမ်းလိုက်၊ လွှတ်လိုက် လုပ်နေသော်လည်း မတ်လ (၁၇) ရက်နေ့က ဖမ်းဆီးထားသော သိမ်ကြီးဈေးရွာဆန္ဒပြပွဲတွင် ပါဝင်သူ မြောက်ဥက္ကလာ (၂) ရပ်ကွက်နေ အသက် (၄၂) နှစ်အရွယ် ကိုစိုးမြင့်ထိန်ကို အောင်သပြေစစ်ကြောရေးစခန်းတွင် ယခုတိုင်ဖမ်းဆီးထားဆဲဖြစ်သည်။

ကုန်းဈေးနှုန်းကြီးမြင့်မှုကိုဝေဖန်သူ ဦးသိန်းဇံ တရားသေပြန်လွှတ်

သမီးကျွန်း နေအိမ်ခြံမြေစည်းရုံးတွင် သတင်းစာနှင့် ဂျာနယ်ပါ ဆောင်းပါးများကပ်မူဖြင့် ဖမ်းဆီးအရေးယူခံရသည့် ဦးသိန်းဇံ၏အမှုကို ဧပြီလ (၂) ရက်နေ့က ကွင်းလုံးကျွတ်လွှတ်ပေးလိုက်သည်။

ကိုယ်ပိုင် ခြံစည်းရုံးစားဆန်ကျင်စာကပ်သော ဦးသိန်းဇံ၏လုပ်ရပ်သည် အများပြည်သူအကျိုးပျက်စီးစေမှုကို ဖြစ်ပေါ်စေသည့် ပြဌာန်းချက်ပုဒ်မ ၅၀၅ (ခ) ဆန့်ကျင်စာကပ်သည်ဟုဆိုကာ သမီးကျွန်းမြို့နယ် ခရိုင်ဈေးနှုန်း (၃) ရက်အကြာတွင် စတင်ရုံးထုတ်ခဲ့သည်။

အသက် (၆၅) နှစ်အရွယ် ဦးသိန်းဇံ၏ကျန်းမာရေးစိုးရိမ်သဖြင့် ဦးသိန်းဇံ၏ အမှုလျှောက်ချက်အရ အာမခံရရန် ကြိုးပမ်း

ရာ မအောင်မြင်ဘဲ မတ်လ (၂၀) ရက်နေ့ကျမှ အမည်မသိသူ (၂) ဦးက ငွေသိန်း (၂၀၀) ဖြင့် အာမခံရအောင် ငွေစိုက်ထုတ်ပေးခဲ့သည်ဟု သိရသည်။

အင်းစိန်ထောင်အချုပ်တွင် (၂၂) ရက်ကြာနေခဲ့ရပြီးမှ အာမခံဖြင့် ပြန်လည်လွှတ်မြောက်လာသူ ဦးသိန်းဇံက ခြံစည်းရုံးစာကပ်သည် ၎င်း၏အမှုသည် (၂၆) လမ်းထိပ်တွင်ဖြစ်ပွားခဲ့သော ဆန္ဒပြပွဲလောက် မကြီးကျယ်သဖြင့် စိုးရိမ်ဖွယ်မရှိဟု စီရင်ချက်မချခင်ကတည်းက သတင်းဌာနများသို့ပြောသည်။

ဦးသိန်းဇံ၏ ရွေးနေ့ခံအောင်သိန်းဆို “အာဏာပိုင်တွေက ဥပဒေနဲ့ပြိုင်စွန့်တယ်ဆိုပေမယ့် ကျနော်ဥပဒေရှုထောင့်အရ အိမ်ပြို၏ကျန်းမာရေးစိုးရိမ်သဖြင့် ဦးသိန်းဇံ၏ အမှုလျှောက်ချက်အရ အာမခံရရန် ကြိုးပမ်း

မရှိရိုးရိုး အရပ်သားတယောက်ဖြစ်လို့ ဖြစ်မှုမမြောက်ဘူးဆိုတဲ့လမ်းကြောင်းနဲ့ ရပ်တည်ပါတယ်”ဟု ပြောသည်။

ဦးသိန်းဇံသည် လက်ရှိဖြစ်ပေါ်နေသော ကုန်ဈေးနှုန်းကြီးမြင့်မှုကို မကျေနပ်သဖြင့် စစ်အစိုးရအာဏာပိုင် သတင်းနှင့်ဂျာနယ်များတွင်ရေးသားထားသည့် ဆောင်းပါးများကို ပြန်လည်ချေပရေးသားထားသော ဆောင်းပါးများကို ဖေဖော်ဝါရီလ (၂၂) ရက်နေ့ကတည်းက မိမိအိမ်ထဲခြံစည်းရုံးစွဲတွင် ကပ်ထားခဲ့သည်။

ဦးသိန်းဇံ၏ သတင်းစာဆောင်းပါးရှင်များအနေဖြင့် လူထုရင်ဆိုင်နေရသော ကုန်ဈေးနှုန်းကြီးမြင့်ခြင်းနှင့် လျှပ်စစ်မီးပြတ်တောက်ခြင်းများကိုလည်း ရေးသားကြေရာခံအကြံပြုခဲ့သည်ဟု သိရသည်။

လူ့ အခွင့်အရေးကြေညာစာတမ်းဖြန့် ဝေမှု ဖမ်းဆီးခံရသူ (၂) ဦး ပြန်လည်လွှတ်မြောက်

ပဲခူးတိုင်း၊ ပြည်မြို့မှ ကိုကျော်ကျော် ဦးနှင့် ကိုကျော်ဆွေတို့ (၂) ဦးကို လူ့အခွင့်အရေးကြေညာစာတမ်းဖြန့်ဝေမှုဖြင့် ပြည်အမှတ် (၂) ရဲစခန်းက မတ်လ (၂၀) ရက်နေ့က ဖမ်းဆီးလိုက်ပြီး နေ့ချင်းပြန်လွှတ်ပေးလိုက်သည်။

အဖမ်းခံရသူနှစ်ဦးသည် “လူ့အခွင့်အရေးကာကွယ်မြှင့်တင်သူ” အဖွဲ့မှ အဖွဲ့ဝင်များဖြစ်ကြပြီး ကိုကျော်ကျော်ဦးကို နံနက် ပိုင်းက ပြည်မြို့ဈေးအတွင်း၌ ဖမ်းဆီးခဲ့ပြီး နေ့လယ်ပိုင်းတွင် ကိုကျော်ဆွေအား နေအိမ်မှ လာရောက် ဖမ်းဆီးသွားခြင်းဖြစ်သည်ဟု “လူ့အခွင့်အရေး ကာကွယ်မြှင့်တင်သူ” အဖွဲ့ကိုဦးဆောင်သူ ကိုမြင့်အေးကပြောသည်။

လူ့အခွင့်အရေးကာကွယ်မြှင့်တင်သူများအဖွဲ့သည် လူ့အခွင့်အရေးကြေညာစာ

တမ်းပါအချက် (၃၀) ကို ယုံကြည်သူများနှင့် စုစည်းထားခြင်းဖြစ်ပြီး လူ့အခွင့်အရေးကြေညာ စာတမ်းဖြန့်ဝေခြင်း၊ ပညာပေးခြင်းများကို တနိုင်လုံးအတိုင်းအတာဖြင့် လုပ်ဆောင်နေသည်ဟု သိရသည်။

လွန်ခဲ့သော စက်တင်ဘာလကုန်ပိုင်းက အဖွဲ့ခေါင်းဆောင် ဦးမြင့်အေးအား အာဏာပိုင်များက (၁) လခွဲကြာ ဖမ်းဆီးထိန်းသိမ်း၍ “လူ့အခွင့်အရေးကာကွယ်မြှင့်တင်သူ” အဖွဲ့၏ အကြံအစည်နှင့် လုပ်ဆောင်ချက်များကို စစ်ဆေးပေးခြင်းခံခဲ့ရသည်။

ထို့အပြင် ဒီဇင်ဘာ (၁၀) ရက်နေ့က ဧရာဝတီတိုင်း၊ ဘိုကလေးမြို့တွင် အဖွဲ့ဦးဆောင်ပြုလုပ်သော အဖွဲ့၏ ကမ္ဘာ့လူ့အခွင့်အရေးနေ့အခမ်းအနားကို အာဏာပိုင်များက အနှောင့်အယှက်ပေးခဲ့သည်။

နှစ်သစ်ဆုတောင်း



တနင်္ဂနွေတိုင်းတိုင်း ဆုတောင်းရမည့်ဘဝမှ အမိမြန်မာပြည် အမြန်လွတ်မြောက်ပါစေ၊ သေကွဲ ရှင်ကွဲလောကဓံများ တနံတလျားမှာ ကင်းဝေးကြစေ၊ ရွှေပြည်တော်ကြီးမျှော်တိုင်း နိုးပါစေတော့။

မိုးကြိုးဂိုဏ်းတော်သားများ

‘တောက ... သိပ်သဘောကျတယ်။ ဆိုင်နာမည်က တိုက်ပို့၊ ဝါကြောင့်ပို့ သောက် ဖြစ်အောင်ကို သွားသောက်လိုက်သေးတယ်’ လို့လဲ တယ်ဟဲနဲ့ သဘောကျပြောတတ် သေးတယ်။

(၃)

ကျနော်ရဲ့ကဗျာသမားဘဝမှာ ဆရာ လေးချိုးကြီးတွေထဲက အသံတွေ၊ မာန်တွေ ကို ချစ်တယ်၊ နှစ်သက်တယ်၊ မြတ်နိုးတတ် ခဲ့ရတာ။ ဆရာမင်းဆွဝန်ရဲ့ ကဗျာချိုချို ဆရာဇော်ဂိုရဲ့ ကဗျာပီပီတွေကို ထိတွေ့ ခံစားနိုင်ခွင့်ရရင်၊ ဆရာတာရာရဲ့ ကဗျာ အလင်းရောင်၊ ဆရာကြည်အောင်ရဲ့ ကဗျာ ထက်ထက်၊ ဆရာစွမ်းရဲ့ကဗျာပျာပျာ ဆရာ ဂျမ်းရဲ့ကဗျာလှလှတွေကြားမှာ ခိုနားရှင် သန်ရင်းက ကြီးပြင်းလာခဲ့ရတာဖြစ်တယ်လို့ တောင် ပြောခွင့်ရှိရင် ပြောလိုက်ချင်ပါတယ်။ ဝန္တဝင်ခေတ် ‘ပျို’ခေတ်တွေတုန်းကတော့၊ ‘ပျို’တွေထဲမှာ ‘အလှမှာ ဥမ္မာဒန္တီ၊ အတည် မှာ ဘုံခန်း’ရယ်လို့ ပြောစမှတ်ပြုရလောက် အောင်မဟာမင်းလှမင်းခေါင်ကျော် ဦးရွှန်းရဲ့ ဥမ္မာဒန္တီပျို့က ဥမ္မာဒန္တီအပြိုင် အင်မတန် လှလန်းလှသလို၊ ရှင်အဂ္ဂသမာဓိရဲ့ နေမိဘုံ ခန်းပျို့ကလည်း ခမ်းနားလှပေမာ တည် ကြည်လှန်းလှတယ်လို့ ဆိုကြပါတယ်။ ခေတ် စမ်းအလွန် ဒီဖက်ခေတ် ကျနော်တို့ခေတ်မှာ တော့၊ ဇော်နဲ့ဝက်တို့ခေတ်ပြီးရင်၊ ဗမာ ကဗျာနယ်မှာ ‘ကဗျာအလှမှာ ဆရာဂျမ်း’လို့ တောင် ကျနော်ကတော့ ခံစားမှတ်ထင်မိပါ တယ်။ အသံသာတဲ့နေရာ အသံချိုတဲ့နေရာ မှာလဲ ဆရာမင်းဆွဝန်ပြီးရင် ဆရာတင်မိုး ပဲလို့တောင် ယူဆမိပါတယ်။

ရဲ့အိမ်မှာပါ။ ဆရာဂျမ်းပေးနေတဲ့တိုက်ပြီး ဆရာဂျမ်းကို ထမင်းဖိတ်ကျွေးနဲ့ညီခံရင်၊ စာအကြောင်း ပေအကြောင်းပြောကြတာ ပါ။ ဖိတ်ထားတဲ့ လူလေးနဲ့နဲ့ထဲမှာ ကျနော်လဲ ပါဝင်ခွင့်ရရင်၊ ထမင်းပွဲပြီးတာနဲ့ လဖက်ပွဲ၊ ထန်းလျက်ပွဲနဲ့ဆက်ပြီး အချိန်တော်တော် ကြာအောင် စာအကြောင်းပေအကြောင်း တွေ ပြောခဲ့ကြဖူးတာတွေလဲ ရင်ထဲမှာ မှတ်မိ နေပါတယ်။

တကယ်တော့ပထမဆုံးတွေချည်းဖြစ်ပြီ။ စာပေ အသိအနစ်စာကသံတွေ မကြာမကြာ ကြား ရနိုင်လေ့ရှိတဲ့နေရာပေးတာတွေဖြစ်နေ ပြန်တော့တာပေါ့။ ဆရာကောင်းကြီးက ယူ ပြတ်ပြတ် ခပ်သေးသေး၊ ဆရာဂျမ်းနဲ့ ဆရာ စွမ်းက ဝဝပြည့်ပြည့်ခန္ဓာကိုယ်ကြီးတွေနဲ့ဆို တော့၊ ဆရာတို့တွေ အတူတူဝင်လာရင်၊ ဆရာတို့မြန်မာစာသင်ရိုးဌာနကတစ်နှစ်တည်း သောအမျိုးသမီးဖြစ်တဲ့ မခင်မာလွင်က ‘မ ဟာစည်ကြီးနွမ်းပါတော့ ဝင်လာပြီ’လို့ နောက် စစ် မေးခေါ်ပြုလေ့ရှိတာပဲ မှတ်မိနေပါတယ်။

တာကြောင့် ဆရာဂျမ်းစာပြုတဲ့ကိစ္စနဲ့ပတ် သက်ပြီး အစစ်ဆေးခံရသူပါတယ်။ အဲဒီလို ညစ်ပတ်လိုက်တဲ့သူဟာ ဘယ်သူလဲဆိုတာလဲ ကျနော်ကြားလိုက်ရသိလိုက်ရပါတယ်။ ဆရာ ကတော့ အပြစ်မပျက်ပါ။ ဆရာအိမ်သစ် ကလေးဆို ကျနော်ကိုယ်တိုင် ချောကလေး၊ ရသေးမိကတည်းက၊ ဆရာအိမ်သစ်ကလေး အကြောင်းကိုတော့ ကျနော်ကြိုဆိုနေခဲ့ရပြီး ဖြစ်ပါတယ်။ မသိပဲနေပဲပါ။ ‘ကဗျာ ဆရာအိမ်’ဆိုပြီးကိုပဲ ဆရာအိမ်အကြောင်း စာဖျက်နဲ့တော့ ဘာတွေပေါ်မှာ တွေ့မြင်

မင်းပိုက်ပါ။ ပန်းချီဆရာကလည်း ဆရာ ဂျမ်းကို တော်တော်ကို လေးစားလှသလို ဆ ရာဂျမ်းကလည်း ပန်းချီဆရာကို တော်တော် ကို ခင်မင်လှပါတယ်။ သင်ရိုးနဲ့မာတိကာဌာ နာ၊ ကြောက်ထပ်ရဲ့ခေတ်မှာ တရုတ် အတုတူ အလုပ်လုပ်ခဲ့ကြဖူးသူတွေလည်း ဖြစ်ပါတယ်။ ကိုယ့်ပိုင်းက ကျောင်းဆိုးစာအုပ်တွေမှာ သူပျော်ပျော်တွေ ရေးဆွဲရတဲ့ပုံစံနဲ့ပဲ ပန်း ချီဆရာတင်အဖြစ် ဆရာဂျမ်းနဲ့တော်တော် ကြာကြာ လက်ပွန်းတီးနေခဲ့ရသူဖြစ်ပါတယ်။ ဆရာဂျမ်းရဲ့အိမ်သစ် ကဗျာဆရာအိမ်



ဆရာဂျမ်းသို့ အလှမ်းပြေ ...

နိဂုံးပိုင်း

ဝင်းတင့်ထွန်း

ဆရာဂျမ်းရဲ့ နှလုံးသားထဲကနေ ထွက်ပေါ်လာတဲ့ အဆက်မပြတ်ပေါက်ကွဲသံ ဖောက်ခွဲသံတွေဟာ စည်စည်ညီအောင်ထွက်ပေါ်လာခဲ့ပါတယ်။ ဒီအသံတွေဟာ အဝေးကနေ ကျည်ကွယ်မျက်ကွယ်နေရာကနေ ထွက်ပေါ် ပြနေခဲ့တာမဟုတ်ပါ။

ဆရာဂျမ်းနဲ့ အမြဲလိုလိုတွေ့မြင်ဆုံမြင် လက် ဖက်ရည်ဆိုင်ထိုင်ဖြစ်သူတွေထဲမှာ ကျနော်လဲ အခု တဦးအပါအဝင်ဖြစ်ခဲ့ဖူးတာ ဆရာ့လိုပဲ အခု အမေရိကန်ရောက်နေတဲ့ ဆရာ့ရဲ့ဘော် ချစ် ဆွေ ဆရာစွမ်းကြီးအသိပါ။ ဆရာဂျမ်း တယောက်၊ တက္ကသိုလ်ဘာသာပြန်နဲ့ စာအုပ် ထုတ်ဝေရေးဌာနကနေ၊ ကျောင်းသုံးမြန်မာ စာအုပ်ပြုစုရေး ဆင်ရိုးနဲ့ မာတိကာဌာနဆီ ပြောင်းရွှေ့လုပ်ကိုင်တော့လည်း ခြောက်ထပ် ရုံးကာလမှာပါဖြစ်ပြန်။ တက္ကသိုလ်ထဲက ကဗျာ ဆရာတင်မိုးဆိုတဲ့လူဆီကိုလည်း သွားသွား နေတယ်။ အဲဒီတင်မိုးနဲ့မိတော့ မင်းဘယ်လို ရလှပတဲ့အသံပါ။ ဒါလဲ ကျနော်အဖို့ အခု အချိန်မှာတော့၊ ဆရာနဲ့ပတ်သက်နေတဲ့ မ မေ့နိုင်စရာအဖြစ်အပျက်တခုအဖြစ် ပြန်ပြီး သတိရနေမိပါတယ်။

တက္ကသိုလ်ကလည်း မဟုတ်ရပါပဲနဲ့ အဲဒီလို ဆရာဂျမ်းတို့ဆီ အဝင်အထွက် အ ရောက်အပေါက်များလွန်းတာကြောင့် ၁၉၇၂ မှာ မသလစ်တော်လှမ်းရေးတွေ က ကျနော်ကို နိုင်ငံရေးမူနဲ့ပမ်းသိတဲ့အ ခါမှာ စစ်ကြောရေးမှာ စစ်ဆေးစရာခေါင်း စဉ်တခုတောင်ဖြစ်ခဲ့ရ အစစ်ဆေးခံခဲ့ရဖူး ပါတယ်။ မိုက်ရိုင်းလွတ် စစ်ထောက်လှမ်း ရေးထောက် ‘ဟော့ကောင် ... မဒဲက တောင် ငှက်ဆောင် ဗမာစာဌာနအဖော်ထက်က ကဗျာ ဆရာတင်မိုးဆိုတဲ့လူဆီကိုလည်း သွားသွား နေတယ်။ အဲဒီတင်မိုးနဲ့မိတော့ မင်းဘယ်လို ရလှပတဲ့အသံပါ။ ဒါလဲ ကျနော်အဖို့ အခု အချိန်မှာတော့၊ ဆရာနဲ့ပတ်သက်နေတဲ့ မ မေ့နိုင်စရာအဖြစ်အပျက်တခုအဖြစ် ပြန်ပြီး သတိရနေမိပါတယ်။

လိုက်ရပြီးသားကိုး။ ‘ဖန်မီးအိမ်’ရှင်အတွက် ‘ကဗျာဆရာအိမ်’ကို ဖန်တီးခိုင်းရေးဆွဲ ပြီး ကြပ်မဦးစီးဆောင်လုပ်ပေးသူကိုယ် တိုင်က မဂ္ဂဇင်းတခုပေါ်မှာ ဆောင်းပါးရေး ပြထားတာလို့ ရေးမေးတေးမှတ်မိနေပါ တယ်။

ကဗျာဆရာအိမ်ကို ကိုယ်တိုင်ကိုယ်ကျ ဝိသုကာဂူခေါင်ကရော အနုပညာခံစားမှု ခေါင်ကပါ စိတ်ကူးဉာဏ်ကွန့်မြူးပြီး ပုံစံ ထုတ်ဖန်တီးပေးခဲသူကတော့၊ ‘ဝိသုကာ ဆရာဂျမ်း’ကြီးပါ။ ရန်ကုန်စက်မှုတက္ကသိုလ် ဝိသုကာဌာနမှာ ဆရာတင်မိုးနဲ့ပတ်သက်ပြီး ပျိုကြီးလည်းဖြစ်၊ ကျနော်တို့နဲ့လဲ ရင်းနှီး ကျွမ်းဝင်လှတဲ့ ဆရာဂျမ်းဟာ ဂျပန်ပြန် လည်းဖြစ်တဲ့အတွက် လူငယ်တချို့က သူ့ကို သူ့ကွယ်ရာမှာ ‘ဂျပန်ဂျူး’ကြီးလို့ ခေါ်တဲ့သူ က ခေါ်ကြပါတယ်။ ဆရာဂျမ်းဟာ ဝိသုကာ ပညာရှင်သာမက အနုပညာသမားလည်းဖြစ် ဆရာဂျမ်းကို အင်မတန်ချစ်ခင်သူလည်း ဖြစ် ပါတယ်။ ဆရာဂျမ်းကို နောက်ဆုံး စချင်တဲ့ အနုပညာသမားတယောက်ကတော့၊ ဆရာ ဂျွေရဲ့လက်ရာ၊ ဆရာဂျမ်းရဲ့ ‘ကဗျာဆရာ အိမ်’ကတော့ အင်းစိန်တကြောမှာ တကယ် ကို အထူးခြားဆန်းပါ။ ခရစ်ဘာသာနာမိတ်ရဲ့ ခိုးကျောင်း ချောချင်လို့လို့၊ ပီရမစ်အယ် စား ပုံစံလို့လို့၊ ... တဲ့။ ကျနော် ထောင်က ထွက်လာပြီးတဲ့နောက် ဆရာရဲ့ ကဗျာဆရာ အိမ်အထိရောက်အောင် လိုက်ပို့သူကတော့၊ ကျနော်မိတ်ဆွေကြီး ပန်းချီဆရာ ကိုယ့်

သံလွင်မြစ်ပေါ်က ရေကာတာစီမံကိန်းများကို ဒေသခံပြည်သူများကန့်ကွက်ဆန္ဒပြ

မတ်လ (၁၄)

သံလွင်မြစ်အနီး မိုခိုနေထိုင်သော ရွာသူ ရွာသား (၅၀၀) ခန့်သည် သံလွင်မြစ်ပေါ်တွင်တည်ဆောက်မည့် သံလွင်ရေကာတာ တည်ဆောက်မည့်အစီအစဉ်ကြောင့် ၎င်းတို့၏ နေထိုင်ရာဝန်းကျင်ကို ဖြောင့်မတ်စွာ ချီတက်ကာ သံလွင်မြစ်ကမ်းပါး၌ ယနေ့ဆန္ဒပြကြသည်။



ထိုင်းနိုင်ငံ ဘန်ကောက်မြို့တွင် သံလွင်ရေကာတာစီမံကိန်းကို ကန့်ကွက်ဆန္ဒပြနေသူများ

တလအတွင်း ဒုတိယအကြိမ်ဖြစ်ပွားသော သံလွင်ရေကာတာဆန့်ကျင်ရေး ဆန္ဒပြပွဲတွင် ထိုင်း-မြန်မာနယ်စပ်တလျှောက်နေထိုင်ကြသော ကရင်၊ ကရင်နီပြည်သူလူထု (၅၀၀) ခန့်လှည့်လည်နေကြသည်။ ဖေဖော်ဝါရီ (၂၀) ရက်နေ့ကလည်း သံလွင်မြစ်ပေါ်က ရေကာတာစီမံကိန်းဆန့်ကျင်သူများသည် ဩစတြေးလျ၊ ကနေဒါ၊ ဂျပန်၊ ထိုင်းစသော ကမ္ဘာ့နိုင်ငံပေါင်း (၁၃) နိုင်ငံရှိ မြို့ကြီး (၁၇) မြို့တွင် ဆန္ဒပြပွဲများ တပြိုင်တည်းပြုလုပ်ခဲ့သည်။

တည်ဆောက်ရန်သဘောတူထားသည်။

ဒေသခံတိုင်းရင်းသားများပါဝင်သော ယနေ့ဆန္ဒပြပွဲကို အဓိကစီစဉ်သူ ကရင်မြစ်ချောင်းများ စောင့်ရှောက်ရေးအဖွဲ့မှ စောကရင်က သံလွင်ရေကာတာကြောင့် လူထောင်သောင်းချီ အိမ်မဲ့ယာမဲ့ ဖြစ်မည်ဟုဆိုသည်။ စီမံကိန်းကြောင့် ဒေသတွင်း၌ လူ့အခွင့်အရေးချိုးဖောက်မှုများ ပိုများလာနိုင်သဖြင့်ရပ်တန့်ပေးရန် တောင်းဆိုခြင်းဖြစ်သည်ဟု ဆန္ဒပြပွဲတွင်ပါဝင်သူများက ပြောသည်။

ကရင်ပြည်နယ်အထက်ပိုင်းတွင် တည်ဆောက်မည့် ဝဲကြီးရေကာတာကြောင့် ကယားပြည်နယ်အတွင်း မြေဧရိယာစတုဂံပုံစံ ကီလိုမီတာ (၆၀၀) ကျော် ဧရိယာပေးပို့ရမည်ဟု ကရင်နီဖွံ့ဖြိုးရေးအဖွဲ့အစည်းက ဆိုသည်။ နောက်ဆုံးစီမံကိန်းကဆိုသည်။

အဖွဲ့၏ပြောရေးဆိုခွင့်ရှိသူ ကိုအောင်ဝဲက “ဝဲကြီးရေကာတာဖြစ်လာမည်ဆိုရင် လူဦးရေ (၃) သောင်းလောက် ရေကြီးမှုကို တိုက်ရိုက်ခံရမှုဖြစ်သည်။ အများအားဖြင့် တောင်လှည့်၊ ဖားအောင်း၊ အဲဒီရွာတွေအားလုံး ရေအောက်မြုပ်သွားမှာဖြစ်သည်။

ဒေသတွင်းဒုက္ခသည်နှင့် လူ့အခွင့်အရေးချိုးဖောက်မှုများတိုးများလာမည်အရေးကို လူ့အခွင့်အရေးအဖွဲ့များက စိုးရိမ်နေတို့သည် သံလွင်မြစ်ပေါ်က ဝဲကြီးရေကာတာတည်ဆောက်ရေးကို ယခုနှစ်အတွင်း စတင်အကောင်အထည်ဖော်ရန် ၂၀၀၆ ခုနှစ်၊ နှစ်ကုန်ပိုင်းက ထပ်မံသဘောတူထားကြသည်။ ❖

ထိုင်းနှင့် မြန်မာအစိုးရတို့သည် သံလွင်မြစ်မှ ရေအားလုပ်စစ်ထုတ်ယူရန်အတွက် မြန်မာနိုင်ငံဘက်အခြမ်းတွင် တာဆန်၊ ဝဲကြီး၊ ဟတ်ကြီးနှင့် ဒါးပွင့်ရေကာတာတို့ကို

အဓမ္မလုပ်အားပေးခိုင်းစေခြင်းခံရလျှင် ရန်ကုန်အိုင်အယ်လ်အိုရုံးသို့ တိုင်ကြားနိုင်

ဖေဖော်ဝါရီ (၂၇)

မြန်မာပြည်တွင်း ဒေသအသီးသီးတွင် မြစ်ပွားနေသော အဓမ္မအလုပ်ခိုင်းစေမှုနှင့် လွတ်လပ်စွာတိုင်ကြားခွင့်ပြုရန်နှင့် တိုင်ကြားသူများကို အကာအကွယ်ပေးနိုင်မည့်လုပ်ငန်းစဉ်တို့ကို ချမှတ်အကောင်အထည်ဖော်ရန် နအဖအစိုးရနှင့် သဘောတူညီချက်ရရှိလိုက်ပြီဖြစ်ကြောင်း အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာ ကမ္ဘာ့အလုပ်သမားအဖွဲ့ချုပ် (အိုင်အယ်လ်အို) က ယခုလ (၂၆) ရက်နေ့က ကြေညာချက်ထုတ်ပြန်လိုက်သည်။

တန်းဖို့နေရာနဲ့ တိုင်လို့အရေးယူမခံရဘူးဆိုတဲ့အာမခံချက်ကို ပထမအကြိမ်ရရှိတာပါ။ စမ်းသပ် ကာလ (၁) နှစ်ကုန်သွားလို့ နှစ်ဖက်သဘောတူရင်တော့ သက်တမ်းတိုးနိုင်ပါတယ်။ ဒီသဘောတူညီချက်အရ အဓမ္မခိုင်းစေခံရသူတွေက ရန်ကုန်အိုင်အယ်လ်အို ဆက်သွယ်ရေးရုံးမှာ တိုင်တန်းနိုင်တော့မှာဖြစ်ပါတယ်။ အဲဒီလိုလာတိုင်လို့ အရေးမယူဘူးဆိုတာ ဒီသဘောတူညီချက်မှာ ထည့်သွင်းပေါ်ပြထားပါတယ်”ဟု ပြောဆိုသည်။

ထိုသဘောတူညီချက်အရ အဓမ္မခိုင်းစေခံရသူများသည် ရန်ကုန်မြို့ရှိ အိုင်အယ်လ်အိုရုံးသို့ လွတ်လပ်စွာတိုင်ကြားနိုင်ပြီး ယင်းတိုင်ကြားချက်ကို ပကာမစစ်ဆေးဆုံးသပ်ပြီး ယင်းရုံးမှ ဆက်သွယ်ရေးအရာရှိက တိုက်ရိုက်ကိုင်တွယ်ဖြေရှင်းသွားမည်ဟု သိရသည်။ ထို့အပြင် တိုင်ကြားသူများကို ဖမ်းဆီးအရေးယူခြင်းများ မပြုလုပ်နိုင်အောင် တိကျသော လုပ်ငန်းစဉ်တင်ချမှတ်ပြီး အကာအကွယ်ပေးသွားမည်ဟုလည်း ယင်းကြေညာချက်တွင် ဖော်ပြထားသည်။

ပူးချီမှုမှ ရှောင်ကြဉ်အေးမြကြွယ်ဝမှုကို တာကိုအရေးမယူပါဘူး။ အိုင်အယ်လ်အိုက ရန်ချက်တိုးဆေးကိုလည်း လွတ်လွတ်လပ်လပ် သွားပိုင်ခွင့်ပြုတယ်ဆိုတာဟာ ဝမ်းမြောက်ဝမ်းသာနဲ့ကြိုဆိုပါတယ်။ အခု အိုင်အယ်လ်အိုနဲ့ သဘောတူလိုက်တယ်။ ပြည်သူလူထုက အောက်ခြေတွေ လူပါဝင်နေတယ်ဆိုတာ တိုင်နိုင်တယ်ဆိုရင် တန်ဖိုးရှိတဲ့လုပ်ငန်းပေး ယူဆတယ်”ဟု ဒီဗီဒီဆီ ပြောကြားခဲ့သည်။ လာမည့်ပတ်လဒ်တွင် မြန်မာနိုင်ငံမှ အဓမ္မခိုင်းစေမှုကို နိုင်ငံတကာတရားရုံးသို့တင်ရန် အိုင်အယ်လ်အိုမှစီစဉ်တော့မည် အချိန်အတွင်း ယင်းသဘောတူညီချက်ပေါ်ထွက်လာခြင်းဖြစ်သည်။

ယင်းကိစ္စနှင့်ပတ်သက်ပြီး ဂျန်ဗာရီး ချုပ်ကိုင် အိုင်အယ်လ်အို အကြံပေးအရာရှိ ဖရန်နွတ်ဗေပိုင် (Franis Maupin) က “ဒီလုပ်ငန်းစဉ်အပေါ် သဘောတူညီချက်ရရှိရန်အတွက် ၂၀၀၁ ခုနှစ်ကတည်းက ကျနော်တို့ကြိုးစားခဲ့ပါတယ်။ ဒီဆုံးဖြတ်ချက်အရ အဓမ္မခိုင်းစေခံရသူဟာ သူ့ရဲ့တိုင်ကြားစာကို ရန်ကုန်မှာရှိတဲ့ အိုင်အယ်လ်အိုရုံးထံ ပေးပို့ရပါမယ်။ ဒီတိုင်ကြားချက်ကို ကျနော်တို့ရဲ့ဆက်သွယ်ရေးအရာရှိက အရင်ဆုံး လေ့လာဆန်းစစ်ပါလိမ့်မယ်။ ဒါကြောင့် ကျနော်တို့ရဲ့ ဆက်သွယ်ရေးအရာရှိကို လွတ်လပ်စွာ ခရီးသွားလာခွင့် တိုင်ကြားဆွဲတုန်း လွတ်လပ်စွာဆွဲခွင့်ပေးဖို့ အစိုးရဘက်က အာမခံထားပြီးပါပြီ။ လောလောဆယ် တော့ သဘောတူညီချက် (၁) နှစ် ရရှိထားပါတယ်။ အဓမ္မခိုင်းစေခံရသူဟာ အိုင်အယ်လ်အိုကို လျှို့ဝှက်စွာတိုင်ကြားနိုင်ပါတယ်။ အိုင်အယ်လ်အိုကလည်း ဒါကို ထိန်းသိမ်းလေ့လာဆန်းစစ်ပြီး ဒီကိစ္စအပေါ် အရေးယူဖြေရှင်းပေးဖို့ အကာအကွယ်ပေး တောင်းဆိုမှာပါ။ အခု သဘောတူညီချက်မှာ အစိုးရဘက်က တရားဝင်အာမခံမှုတွေ ပါပါတယ်။ လက်တွေ့မှာ ဘယ်လောက်လိုက်နာမယ်ဆိုတာကိုတော့ ကျနော်တို့ စောင့်ကြည့်ရမှာဖြစ်ပါတယ်”ဟု ပြောကြားသည်။

စစ်အစိုးရအနေနှင့် အဓမ္မခိုင်းစေမှုများကို ဆက်ပြီးလုပ်ဆောင်နေလျှင် နယ်သာလန်နိုင်ငံရှိ အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာတရားရုံးတွင် အရေးယူခြင်းခံရမည်ဟု အိုင်အယ်လ်အိုက ယခင်နှစ် နိုဝင်ဘာလအတွင်းက သတိပေးခဲ့သည်။ ထို့အပြင် အိုင်အယ်အိုအဖွဲ့ဝင်နိုင်ငံများထဲတွင် မြန်မာနိုင်ငံသည် အဓမ္မလုပ်အားပေးခိုင်းစေမှုများ ဆိုးဝါးစွာဖြစ်ပေါ်နေသော နိုင်ငံဖြစ်ပြီး အထူးသဖြင့် တိုင်းရင်းသားလက်နက်ကိုင်များနှင့် ပဋိပက္ခဖြစ်ပွားသောနေရာများတွင် အဆိုပါ အဓမ္မခိုင်းစေမှုများ ဆိုးဝါးစွာခံနေဆဲဖြစ်သည်ဟု ထောက်ပြထားသည်။

ရန်ကုန်မြို့ရှိ အိုင်အယ်လ်အိုရုံး ဆက်သွယ်ရေးတာဝန်ခံ ရစ်ချတ်ဟိုဆေး (Richard Horsey) က “အလွန်ကောင်းတဲ့ တိုးတက်မှုပါ။ ဒီသဘောတူညီချက်ဟာ အလွန်အရေးကြီးတဲ့ အပြုသဘောဆောင်တဲ့ အချက်က မြန်မာအစိုးရအပေါ် အချိန်အကောက် အစွဲစပ်ဆွေးနွေးပြီးတော့မှ ရရှိလိုက်တဲ့ သဘောတူညီချက်ဖြစ်တယ်။ ဒါဟာ အဓမ္မလုပ်အားပေးမှုတွေအတွက်လည်း တိုင်

ထိုလုပ်ငန်းများတွင် နအဖအကာအကွယ်ပေး ပါဝင်ပတ်သက်နေကြောင်းကိုလည်း ထောက်ပြထားသည်။ အိုင်အယ်လ်အိုသို့ တိုင်တန်းခဲ့သောကြောင့် ရန်ကုန်တိုင်း ကော့မှူးမြို့နယ်မှ ထန်းမခိုင်ရွာသူ မစုစုနွေးနှင့် ပဲခူးမြို့မှ ရှေ့နေကြီးဦးအေးမြင့်တို့ကို စစ်အစိုးရအကာအကွယ်ပေးမှု ဖမ်းဆီးထောင်ချခဲ့သည်။ ❖



အိုင်စီအာဂ်စီလုပ်ငန်းများ မြန်မာပြည်တွင် ရပ်ဆိုင်းလုမတတ်ဖြစ်နေ



မြန်မာပြည်တွင် ရပ်ဆိုင်းလုမတတ်ဖြစ်နေသော အိုင်စီအာဂ်စီရုံးခွဲတခု

မတ်လ (၁၆)

စစ်အစိုးရ၏ တင်းကြပ်သောကန့်သတ်မှုများကြောင့် မော်လမြိုင်နှင့် ကျိုင်းတုံမြို့များတွင်လွှတ်ထားသော အိုင်စီအာဂ်စီရုံးခွဲခွဲစိတ်စိတ်လိုက်လိုက်ကြောင်း အိုင်စီအာဂ်စီက အတည်ပြုသည်။

အိုင်စီအာဂ်စီအရာရှိများနှင့် စစ်အစိုးရပြည်ထဲရေးဝန်ကြီးဌာနမှ တာဝန်ရှိသူများ၏ မကြာသေးခင်က ဆွေးနွေးမှုများသည် တိုးတက်မှုမရှိကြောင်း၊ အိုင်စီအာဂ်စီဝန်ထမ်းများ၏ လွတ်လပ်စွာခရီးသွားခွင့်၊ နယ်စပ်ဒေသများတွင် လူသားချင်းစာနာသည့် ကျန်းမာရေးစောင့်ရှောက်မှုလုပ်ငန်းများ အကောင်အထည်ဖော်ခွင့်၊ အကျဉ်းသားများနှင့် တွေ့ဆုံနိုင်ခြင်း စသော ပုံမှန်လိုအပ်ချက်များသည် ဆက်လက်ကန့်သတ်ခံနေကြောင်း အိုင်စီအာဂ်စီက ယခုနှစ်အတွက် ထုတ်ပြန်ကြေညာသည်။

ဆွစ်ဇာလန်နိုင်ငံအခြေစိုက် အိုင်စီအာဂ်စီအဖွဲ့၏ညွှန်ကြားရေးမှူး Pierre Krachenbuehl က “မြန်မာပြည်ရှိ အိုင်စီအာဂ်စီလုပ်ငန်းများသည် ယခုအခါ ရပ်ဆိုင်းနေပြီး အခြားဒေသများရှိ ရုံးခွဲများ ဆက်လက်ဖွင့်လှစ်မည်ကိုစွတိုက်လည်း အိုင်စီအာဂ်စီက ပြန်လည်စဉ်းစားနေသည်” ဟုလည်းကြေညာချက်တွင် ဖော်ပြထားသည်။

အိုင်စီအာဂ်စီသည် အကျဉ်းထောင်များသို့ သွားရောက်ကြည့်ရှုသည့်အစီအစဉ်ကို ကမ္ဘာ့နိုင်ငံအတော်များများတွင် လုပ်ဆောင်သည့်နည်းတူ မြန်မာပြည်တွင်လည်း လုပ်ဆောင်ခဲ့သည်။ ၂၀၀၅ ခုနှစ်တွင် စစ်အစိုးရက အိုင်စီအာဂ်စီ၏ ထောင်ခရီးစဉ်များတွင် ကြိုဖွတ်အဖွဲ့များ လိုက်ပါစောင့်ကြည့်မည်ဟု ကန့်သတ်ခဲ့ရာမှ အိုင်စီအာဂ်စီ၏ မူလအစီအစဉ်များပျက်စီးခဲ့သည်ဟု ဆို တိုင်ကြားသည်။

မြန်မာပြည်တွင် လုပ်ငန်းများအကောင်အထည်ဖော်ခွင့်မရသဖြင့် အိုင်စီအာဂ်စီသည် ယခုနှစ်မှစ၍ မြန်မာပြည်ရှိ ဝန်ထမ်းအရေအတွက်ကို (၅၆) ယောက်မှ (၁၆) ယောက် သို့ လျှော့ချလိုက်သည်။ ❖

ကြက်ငှက်တုပ်ကွေးရောဂါ မြန်မာပြည်တွင်အလျင်အမြန်ပျံ့နှံ့



ရန်ကုန်မြို့နယ်အတွင်းရှိ ကြက်မွေးမြူရေးခြံတခုအတွင်းမှ သားစားကြက်များ

မတ်လ (၂၂) မြန်မာပြည်တွင် ကြက်ငှက်တုပ်ကွေး ရောဂါ အလျင်အမြန်ပျံ့နှံ့လျက်ရှိရာ ယခု အချိန်အထိ ရောဂါကူးစက်ခံရသဖြင့် သုတ် သင်ပစ်လိုက်ရသော ကြက်ငှက်ကောင်ရေ (၃၀,၀၀၀) ရှိနေပြီဟု ယမန်နေ့ထုတ် မြန် မာ့အလင်းသတင်းစာတွင် ဖော်ပြထားသည်။

မြန်မာပြည်၌ ကြက်ငှက်တုပ်ကွေးရော ဂါတွေ့ရှိကြောင်း ခုတီအကြိမ်ကြေညာသော လွန်ခဲ့သော သုံးပတ်အတွင်း ရန်ကုန်မြို့အနီး တစ်ဝိုက်ရှိ နယ် (၅) မြို့နယ်၌ ကြက်ငှက် တုပ်ကွေးရောဂါပျံ့နှံ့ခဲ့သည်။

“ကြိုတင်ပြင်ဆင်မှုများနှင့် နယ်မြေ ကန့်သတ်ခြင်းဖြင့် ရောဂါပျံ့နှံ့မှုကို သတ်မှတ် ထိန်းချုပ်ထားသော်လည်း နောက်ထပ်ကူး စက်မှုအဆင့်များမြှင့်နိုင်သည်” ဟု နအဖအာ ဘော်မြန်မာ့အလင်းသတင်းစာတွင် ထူးထူး ခြားခြား ဖတ်ပေးထားသည်။

ဖေဖော်ဝါရီ (၂၆) ရက်နေ့က ရန် ကုန်မြို့၊ မရမ်းကုန်းမြို့နယ်အတွင်းရှိ မွေး မြူရေးခြံတခုအတွင်းမှ ရောဂါပိုးကူးစက်ခံ ရသည့်ဟု မသင်္ကာသောကြက်ငှက်များ စ တင်တွေ့ရှိခဲ့ပြီး (၂၀) ရက်နေ့တွင် လူ့ အသက်ကိုပါ အန္တရာယ်ပေးနိုင်သော H5N1 ဝိုင်ရပ်စ်အဖြစ် ကုလသမဂ္ဂ စားနပ်ရိက္ခာ အဖွဲ့အစည်းကြီးက စစ်ဆေးအတည်ပြုပေး ခဲ့သည်။

ရောဂါပိုးကို စတင်အတည်ပြုပြီး နောက်ပိုင်းရက်များတွင် ရန်ကုန်မြို့ သက်နီး

ကျွန်း၊ အင်းစိန်နှင့် လှိုင်သာယာမြို့နယ်များ တွင်လည်းအလားတူ ကူးစက်မှုများ တွေ့ ရှိခဲ့ရာ နအဖအစည်းစာများတွင်လည်း ကြက် ငှက်သေဆုံးမှုစာရင်းနှင့် မြစ်ပွားမှုအခြေအ နေများကို နေ့စဉ်ဖော်ပြလာသည်ကို ထူး ထူးခြားခြားတွေ့လာရသည်။

မြန်မာပြည်တွင် ကြက်ငှက်တုပ်ကွေး မြစ်ပွားမှုသည် ယခုတကြိမ်သည် ဒုတိယ အကြိမ်ဖြစ်ပြီး ၂၀၀၆ မတ်လအတွင်းက မန္တ လေးအနီး ကြက်မွေးမြူရေးခြံများမှ ကြက် ငှက်ကောင်ရေ သောင်းချီသုတ်ခံခဲ့ရသေး သည်။ သို့သော် ကြက်ငှက်တုပ်ကွေးရော ဂါကင်းစင်ကြောင်းကို ၂၀၀၆ စက်တင်ဘာ လက ကြေငြာထားသည်။

လွန်ခဲ့သော စနေနေ့က ရန်ကုန်မြို့ မြောက်ဘက် နအဖ၏အမျိုးသားညီလာခံ ကျင်းပရာ မှော်ဘီမြို့နယ်၊ ညောင်နှစ်ပင် အနီးရှိ ကြက်ခြံတစ်ခုတွင် (၁,၆၄၅) ကောင် ရုတ်တရက်သေဆုံးသွားသည်ကို တွေ့ရှိပြီး နောက် အဆိုပါကြက်ခြံနှင့်အနီးတဝိုက်မှ နောက်ထပ်ကြက် (၂၀,၇၀၀) ကောင်ကို သုတ်ခံပစ်လိုက်ရသည်ဟု မြန်မာ့အလင်း သတင်းစာကရေးသည်။

လွန်ခဲ့သောရက်များအတွင်း တောကျီး ကန်နှင့်စာကလေးကို အပြစ်ပို့သော မြန် မာ့အလင်းသတင်းစာက ယခုတကြိမ် ရော ဂါပျံ့နှံ့မှုသည် လွန်ခဲ့တိရိစ္ဆာန်များ၏ ကူး လူးဆက်ဆံမှုကြောင့်ဖြစ်ရသည်ဟု ဖော်ပြ ပြန်သည်။ ထို့ကြောင့် ရောဂါဖြစ်သောနေ

ရာနှင့် (၄) မိုင်ဝန်းကျင်တွင် ကြက်နှင့်ကြက် သားမှထုတ်လုပ်သော စားကုန်များ ရောင်း ဝယ်ဖောက်ကားခြင်းများ တားမြစ်ထားသည် ဟု မြန်မာ့အလင်းသတင်းစာကရေးသည်။

အစဉ်အလာအားဖြင့် ၎င်းတို့မလိုလား လျှင် သတင်းများကိုထိပ်ချွန်လှပိုင်သော စစ်အစိုးရသည် ယခုနောက်ဆုံး ကြက်ငှက် တုပ်ကွေးရောဂါနှင့်ပတ်သက်၍ မြန်မြန်ထက် ထက်သတင်းထုတ်ပြန်ကာ အရေးယူမှုများပြု လုပ်ခဲ့သဖြင့် ကုလသမဂ္ဂစားနပ်ရိက္ခာအဖွဲ့ အစည်းကြီးကကျွေးလိုက်ပြီး ရောဂါတိုက် ဖျက်ရေးအတွက် အမေရိကန်ဒေါ်လာ (၁) သန်းခွဲနီးပါး ထောက်ပံ့သည်။

မြန်မာပြည်သူ့လူထုအပေါ် စစ်အုပ်စု ကကျူးလွန်သော လူ့အခွင့်အရေးချိုးဖောက် မှုပတ်သက်မှုများနှင့် မူးယစ်ဆေးဝါးတိုက် ဖျက်ရေးတွင် ပျက်ကွက်မှုများကြောင့် စစ် အစိုးရကို တိုက်ရိုက်အကျိုးပြုမည့် အကူ အညီများကို အတန်ကြာကတည်းက ဖြတ် တောက်ထားသော အမေရိကန်ပြည်ထောင် စုကလည်း မြန်မာပြည် ကြက်မွေးမြူရေး ခြံများတွင် ကြက်ငှက်တုပ်ကွေးဝိုင်ရပ်စ်ပိုး (H5N1) ပြန့်လွှတ်တွေ့ရှိကြောင်း ကြေညာ အပြီးတွင် အမေရိကန်ဒေါ်လာ (၆) သိန်း တန်ဖိုးရှိသော ကာကွယ်ရေးအထောက်အ ကူပစ္စည်းများ ထောက်ပံ့ပေးခဲ့ကြောင်း ကြေညာသည်။

ကြက်ငှက်တုပ်ကွေးဝိုင်ရပ်စ် (အိတ်ချီ ဖျက်ဆီးဝမ်း) ကြောင့် ကမ္ဘာတဝှမ်းသေဆုံး သူဦးရေသည် ၂၀၀၃ ခုနှစ်မှ ယခုအထိ (၁၆၀) ဦးရှိကြောင်း ကမ္ဘာ့ကျန်းမာရေး အဖွဲ့ကြီးကအစီရင်ခံသည်။ ထိုင်းနိုင်ငံတွင် (၁၅) ဦးသို့ရောဂါကူးစက်ရာ (၁၇) ဦး သေဆုံးခဲ့သည်။ အလားတူ မြန်မာနိုင်ငံအိမ် နီးချင်း လာအိုနိုင်ငံတွင်လည်း လူသို့ကူးစက် သော အထောက်အထားသစ်များ တွေ့ရှိနေ ကြောင်း သိရသည်။

ကြက်တုပ်ကွေးရောဂါသည် ဆေးသိပ္ပံ လောကတွင် ထိန်းချုပ်ရန်ခက်ခဲသော ရော ဂါတရပ်အဖြစ် ဆက်ရှိနေပြီး လူသို့ကူးစက် မှုတိုးပွားလာလျှင် ကမ္ဘာတဝှမ်း သန်းချီသေ သုံးမည်အန္တရာယ်ကို ကျွမ်းကျင်သူများက စိုးရိမ်နေကြသည်။ ❖

မြန်မာပြည်စီးပွားရေးအချိန်မရွေးပြိုကျနိုင်သည် အာရုံစိုက်ပြီးရေးဘက် (အေဒီဘီ) သတိပေး

မြန်မာပြည်သည် သဘာဝဓာတ်ငွေ့ တင်ပို့ခြင်းမှငွေငွေနေသော်လည်း စီးပွား ရေးပြဿနာများနှင့် ရင်ဆိုင်နေရသဖြင့်ဖြစ်သည် ဟု ဖိလစ်ပိုင်နိုင်ငံမန်လာဂွီတွင် အခြေစိုက် သော အာရုံစိုက်ပြီးရေးဘက် (အေဒီဘီ) ၏ မတ်လ (၂၇) ရက်နေ့ထုတ် အစီရင်ခံစာ တွင် ခန့်မှန်းတွက်ချက်ထားသည်။

သဘာဝဓာတ်ငွေ့တင်ပို့မှု ဈေးကောင်း ရခြင်းနှင့် လယ်ယာထွက်ကုန်များကြောင့် တိုင်းပြည်စီးပွားရေးအသင့်အတင့် ဦးမာ့ လာခဲ့သော်လည်း ငွေကြေးဖောင်းပွမှုကိုဖြစ် စေသော ဘတ်ဂျက်လိုငွေပြေမှုများကြောင့် တိုင်းပြည်၏စီးပွားရေးသည် တည်ငြိမ်မှု မရှိသေးပါဟု အေဒီဘီကဆိုသည်။

နိုင်ငံခြားငွေလဲလှယ်နှုန်း ၈၆၆၆၆၆ နှစ် နှစ်ကျော်အထိ ဝက်ပေါ့မေးကဏ္ဍ ငွေ ကြေးသုံးစွဲစွဲစွဲနေရာတွင် စီမံခန့်ခွဲမှုညံ့ဖျင်း ခြင်းနှင့် ပြိုတော်သစ် နေပြည်တော်၏ ပြောင်း ရွေ့ရာတွင် သုံးစွဲရသော ငွေကြေးအရင်း အနှီးများကြောင့် စီးပွားရေးဆောင်ရွက် ချက်များ အားနည်းခဲ့ခြင်းကို အေဒီဘီက ထောက်ပြသည်။

မြန်မာပြည်သည် စီးပွားရေးပြုပြင် ပြောင်းလဲရန်လိုအပ်နေကြောင်း၊ သဘာဝ ဓာတ်ငွေ့တင်ပို့မှုနှင့် တိုင်းပြည်၏ စီးပွားရေး ကို ကျားကန်လေးသားသော ယခုအချိန်မျိုး တွင် အခြေခံအဆောက်အအုံပိုင်း ပြုပြင် ပြောင်းလဲမှုများစတင်ရန် အဆင့်အကောင်း ဖြစ်သည်ဟု အစီရင်ခံစာကဆိုသည်။

တိုင်းပြည်စီးပွားရေးဖွံ့ဖြိုးမှုနှုန်းသည် (၁၂ ဒဿမ ၂) ရာခိုင်နှုန်းရှိသည်ဟု စစ် အစိုးရကဆိုသော်လည်း အစစ်အမှန်ဖွံ့ဖြိုး မှုမှာ ယင်းကိန်းဂဏန်းထက် များစွာနည်း သည်ဟု အေဒီဘီကပြောသည်။

နိုင်ငံရေးမတည်ငြိမ်ခြင်း၊ လယ်ယာ ထွက်ကုန်ကျဆင်းခြင်းနှင့် ဘဏ္ဍာရေးစနစ် မတည်ငြိမ်မှုများသည် ဖွံ့ဖြိုးမှုကိုထိခိုက်စေပြီး တချိန်တည်းတွင် ချိန်နေသောစီးပွားရေး သည် သဘာဝဓာတ်ငွေ့ဈေးနှုန်းအကျင့်တွင် ပြိုဆင်းသွားနိုင်သည်ဟု အေဒီဘီက ခန့်မှန်း ထားသည်။

၂၀၀၇ ခုနှစ်တွင် ဓာတ်ဆီဈေးနှုန်းကို ရှစ်ဆခန့်မြှင့်လိုက်ခြင်းနှင့် လွန်ခဲ့သောနှစ်က ဝန်ထမ်းလစာများကို တိုးမြှင့်ပေးခဲ့ခြင်းသည် ငွေကြေးဖောင်းပွမှုကို မြှင့်တက်သွားစေ ခဲ့ကြောင်း၊ သို့သော် အိမ်နီးချင်း တရုတ်၊ အိန္ဒိယနိုင်ငံတို့နှင့် ကုန်သွယ်ရေးတိုးတက် လာခြင်းသည် ချိန်နေသော မြန်မာ့စီးပွား ရေးကို ရှင်သန်အောင်လုပ်ပေးနေကြောင်း အေဒီဘီကထောက်ပြသည်။

ယခုနှစ်တွင် တရုတ်ပြည်သည် စီးပွား ရေးတိုးတက်မှုနှုန်း (၁၀) ရာခိုင်နှုန်းရှိပြီး၊ ၂၀၀၈ ခုနှစ်တွင် (၉ ဒဿမ ၀) ရာခိုင်နှုန်း ရှိမည်ဟု အေဒီဘီကခန့်မှန်းသည်။ အိန္ဒိယ သည် ယခုနှစ်တွင် (၈) ရာခိုင်နှုန်းရှိပြီး ၂၀၀၈ တွင် (၈ ဒဿမ ၃) ရာခိုင်နှုန်း တိုးတက်မည်ဟု မော်လဒ်သားသည်။ အာဆီ ယံနိုင်ငံနိုင်ငံများသည် ယခုနှစ်တွင် (၅ ဒဿမ ၆) ရာခိုင်နှုန်းအထိ ကျဆင်းသွားနိုင်ပြီး ၂၀၀၈ တွင် (၅ ဒဿမ ၉) ရာခိုင်နှုန်းအထိ ပြန်တက်လာမည်ဖြစ်သည်။

ဖွံ့ဖြိုးဆဲနိုင်ငံများ၏ ငွေကြေးဖောင်း ပွမှုနှုန်းသည် ယခုနှစ်တွင် (၃) ရာခိုင်နှုန်း ကျဆင်းသွားနိုင်ပြီး ၂၀၀၈ တွင် (၃ ဒဿမ ၂) ရာခိုင်နှုန်းအထိရှိနိုင်သည်ဟု အေဒီဘီက ခန့်မှန်းသည်။ ❖



၂၀၀၇ ခုနှစ် ရုပ်ရှင်ထူးချွန်ဆုပေးပွဲအခမ်းအနားနေပြည်တော်တွင်ကျင်းပ၊ မြန်မာ့ရုပ်ရှင်အဆင့်အတန်းနိမ့်ကျကြောင်း စစ်အစိုးရဝန်ကြီးဝန်ခံ



ကြော်ငြာနေပြည်တော်တွင်ကျင်းပသော ၂၀၀၇ ခုနှစ်အတွက် ထူးချွန်ဆုပေးပွဲအခမ်းအနား

ပုံမှန်ထက် (၂) လကြာ နောက်ကျပြီး ချွန်ဆုပေးပွဲအခမ်းအနားသည် နအဖရုံးစိုက် မှုကျင်းပသော ယခုနှစ် မြန်မာ့ရုပ်ရှင်ထူး

လေဟာပြင်ဇာတ်ရုပ်သစ်တွင် မတ်လ (၅) ရက်နေ့က ဝေဖန်ခံရမှုကြားမှ ပြီးဆုံးသွား သည်။

၂၀၀၇ ခုနှစ်အတွက် မြန်မာ့ရုပ်ရှင် အကောင်းဆုံးထူးချွန်ဆုရရှိသွားသူများမှာ ရုပ်ရှင်တည်းဖြတ်ဆု အောင်ဆွင် (ဆဌဂ်)၊ အသံဆု ရဲဝင်း (ခ) ရစ်ချတ်ရဲဝင်း (ကျန် စစ်မင်း)၊ ဓာတ်ပုံဆု နိုင်နုရီနီ (ဖထီး) (ဦး ကုတ်စက်ဝိုင်းကို ကျော်လွန်၍)၊ တေးဂီတဆု ခင်မောင်ကြီး (ကျန်စစ်မင်း)၊ ဇာတ်ညွှန်းဆု ကြည်စိုးထွန်း (ဆဌဂ်)၊ အမျိုးသားဇာတ် ပို့ဆု ချမ်းသာကြည်စိုး (ဆဌဂ်)၊ အမျိုး သမီးဇာတ်ပို့ဆု မြတ်ကေသီအောင် (ချစ် ခြင်းဖွဲ့မေတ္တာ)၊ ရုပ်ရှင်ဆု ကျန်စစ်မင်း (ဇေ

ရတ်ရုပ်ရှင်)၊ ဒါရိုက်တာဆု ကြည်စိုးထွန်း (ဆဌဂ်)၊ အမျိုးသားဇာတ်ဆောင်ဆု လူမင်း (ကျန်စစ်မင်း)နှင့် အမျိုးသမီးဇာတ်ဆောင် ဆု ထွန်းအိန္ဒြာဦး (မိုးကုတ်စက်ဝိုင်းကို ကျော် လွန်၍) တို့ဖြစ်သည်။

၂၀၀၇ ခုနှစ်အတွင်း ရုံတင်ခဲ့သော ရုပ်ရှင်ကား (၁၆) ကားကို စိစစ်ကာ ထူးချွန် ဆုပေးအပ်ရာ ပုဂံရာဇဝင်ကို ရိုက်ကူးထား သော ကျန်စစ်မင်းရုပ်ရှင်ကားနှင့် အမျိုး သမီး (၆) ယောက်၏ခဲစားမှုများကို ချယ် မှန်းသားသော ဆဌဂ်ရုပ်ရှင်ကားများက အကယ်ဒမီဆု (၄) ဆုစီ ဆွတ်ခူးသွားသည်။

အခမ်းအနားတွင် နအဖ ပြန်ကြား ရေးဝန်ကြီးက မကြာမီမှာ ရုပ်ရှင်ကူးသေး

စက်၊ အရောင်ခွဲစက်နှင့် စတီရီယိုအသံကူး ပြောင်းစက်၊ နိုင်ငံခြားမှရောက်လာတော့ မည်ဖြစ်ဟု ရုပ်ရှင်လောကသားများကို မျှော် လင့်ချက်ပေးသွားပြီး မြန်မာ့ရုပ်ရှင် အဆင့် အတန်းနိမ့်ကျနေကြောင်း ဝန်ခံသွားသည်။

မြန်မာ့ရုပ်ရှင်လုပ်ငန်း စနစ်ပွင့်ချိန်ဖြစ် သော (၇၀) လွန်နှစ်များက နှစ်စဉ် မြန် မာ့ရုပ်ရှင်ကားပေါင်း ရာကျော်ထုတ်လုပ် နိုင်ခဲ့သော်လည်း လက်ရှိစစ်အစိုးရအုပ်ချုပ် သော နှစ် (၂၀) ခန့်အတွင်းမှာ ရုပ်ရှင် လုပ်ငန်း အချိန်ကျလာကာ ဈေးကွက်၏ တောင်းဆိုချက်အရ ယခင်ကရုပ်ရှင်ရုံများ မိမိလိုအပ်ဖြစ်သည့် ကူးပြောင်းသွားသည်။ ❖

ပိုလ်သန်းရွှေသမီးမင်္ဂလာဆောင်အခွေကြောင့် လူ (၂) ဦးအဖမ်းခံရ



ခိုလ်ချုပ်မှူးကြီးသန်းရွှေ၏သမီး သန္တာရွှေမင်္ဂလာဆောင် ဝိဒီယိုတိုက်ခွေတွေ့ရှိမှုနှင့် လူ (၂) ဦးကို မတ်လ (၂၀) ရက်နေ့ညက ရပ်ကွက်အာဏာပိုင်တွေကနေ ဖမ်းဆီးပြီး နိုင်ငံတော်အသေရမျက်နှာနှင့် အရေးယူလိုက်ကြောင်း သိရသည်။ ဧရာဝတီတိုင်း ညောင်တုန်းမြို့က လူ့ဘောင်သစ်ဒီမိုကရက်တစ်ပါတီ ဥက္ကဋ္ဌဟောင်း ကိုတင်ဌေးနှင့်တခြားတစ်ဦးကို ပုဒ်မ (၅၀၅) နိုင်ငံတော် အကြည်ညိုဖျက်စေမှုနှင့် အာဏာပိုင်များက ဖမ်းဆီးလိုက်ခြင်းဖြစ်သည်။ ငွေကြေးအကုန်အကျများစွာဖြင့် ကျင်းပခဲ့သော သန္တာရွှေမင်္ဂလာဆောင်အခွေသည် လွန်ခဲ့သောလများကတည်းက ပြည်တွင်းပြည်ပတွင်ပျံ့နှံ့နေပြီး မြန်မာ့ဒီမိုကရေစီအင်အားစုများက ပြန်လည်တည်ထောင်ထားသော စိန်စိသောညအခွေတွင် လူထုဘဝနှင့် စစ်အာဏာရှင်ကြီးများဘဝအဆင့်အတန်း ကွာဟချက်များကို နှိုင်းယှဉ်ပြထားသဖြင့် လူကြိုက်များသည်။ “ဒီဟာကတွေ့လေ မြန်မာနိုင်ငံတစ်နိုင်ငံလုံးမှာ ကြည့်နေကြတာပဲ။ နိုင်ငံတော်အကြီးအကဲတစ်ဦးရဲ့သမီး မင်္ဂလာဆောင်ဆိုတော့လည်း သမ်းခမ်းနားနားရှိတော့ လူတွေကလည်း စိတ်ဝင်စားတာပေါ့။ ကြည့်ချင်ကြတော့ အကုန်လုံးကြည့်နေကြတာ” ဟု ကိုတင်ဌေး၏ဇနီးဖြစ်သူ မလွင်လွင်မာက ဝီဒီယိုအေဒီပြောသည်။ ကိုတင်ဌေးနှင့် ကိုသန်းထွန်းတို့ (၂) ဦးကို ညောင်တုန်းရဲစခန်းမှ ညောင်တုန်းအချုပ်ဆိုပို့ထားပြီး မတ်လ (၂၉) ရက်နေ့မှ စတင်ရုံး ထုတ်စစ်ဆေးမည်ဖြစ်ကြောင်းလည်း သိရသည်။ ❖

စာမျက်နှာ (၁) ဇွန်မိုင်းဆောင်းပါးမှ

ကျောက်စာတိုင်ရဲ့ ရှေ့မှာ ဖြို့တော်ခန်း မကြီးရဲ့ ရှေ့မှာ ဆူးလေဝေတော်တော်မြတ် ခြေတော်ရင်းမှာ

ငြိမ်းချမ်းစွာဆန္ဒပြနေတဲ့ လူထုတွေကို အကြမ်းတမ်းဆုံး၊ အရက်စက်ဆုံး ပစ်ခတ် ပြီးခဲ့တဲ့ပြင်ပရောဟား။

ဒီလိုရက်စက်စွာ တရားမဲ့စွာ ချေမှုန်း ပြီးခဲ့တဲ့တော် ဗြည့်သူ့တွေနှင့်အတူ ခံစားရင်း နာကျင်လာတဲ့အခါ

ရွှေတိုက်တောင်ဘက်မှာ တရားမဲ့ ဆိုတော်လည်းကောင်း၊ အားလုံးမှတ်မိကြ မှာပါ။

ဒီမှာ ဒေါ်စုက

“ဒီအရေးအခင်းဟာ တတိုင်းပြည်လုံး နဲ့ဆိုင်တဲ့ အရေးအခင်းဖြစ်နေပါတယ်။ ကျမ အနေနဲ့ ... ပေးပို့ရဲ့သမီးလုပ်နေပြီး ခေါင်း ရှောင်ပြီးတော့နေလို့မဖြစ်ပါဘူး။ ဒီအရေး အခင်းဟာ တကယ်တော့ ဒုတိယလွတ်လပ်ရေးတိုက်ပွဲကြီးလို့ဆိုလည်း ဖြစ်ပါတယ်။ ဒီမိုကရေစီလွတ်လပ်ရေးကို ပြည်သူတွေ အားလုံးက လိုချင်ဆန္ဒပြင်းပြလွန်းလို့ ဖြစ် ပေါ်လာတဲ့တိုက်ပွဲကြီးဖြစ်ပါတယ်”

အဲဒီလိုပြောဆိုချက်နဲ့အတူ ဒေါ်စုဟာ ပြည်သူတွေနှင့် စတင်လက်တွဲခဲ့ပါတယ်။

(၃)

ဒီလိုနဲ့ လူထုကြီးရဲ့ လှုပ်ရှားမှုဒီ လိုင်းကို စစ်အုပ်စုဟာ နှဉ်းသဏ္ဍာန်မျိုး စုံဆုံးပြီး တားဆီးခဲ့တယ်။

ခိုလ်စိန်လွင်ရဲ့ အဝတ်အစား အသတ် အပြတ်နည်း၊ ဒေါက်တာမောင်မောင်ရဲ့ လေ ပြေးသွေးပြီး ဈေးကစားတဲ့နည်း၊ ခိုလ်စော မောင်ရဲ့ ငါမကယ်သေဖွယ်ရာရှိသည့် ကယ် တင်ရင်နည်း၊ နှဉ်းသဏ္ဍာန်ပေါင်းစုံဆုံးတာ ပါ။

မီးကုန်သမ်းကုန်၊ အကြောက်အကန် ကာကွယ်တားဆီးတာပါ။ တောင်ပြိုတာကို လက်ဝါးမျိုးစုံနှင့် တာကြည့်တာပါ။

ဒါပေမယ့် လူမျိုးပေါင်းစုံ၊ အလွှာ ပေါင်းစုံ၊ လူထုလူတန်းစားပေါင်းစုံ ပါဝင်လာခဲ့ တာကြောင့် လူထုအားကို မလွန်ဆန်နိုင်

တော့တဲ့အဆုံး နိုင်ငံရေးပါတီများ တည် ထောင်ခွင့်နှင့် ရွေးကောက်ပွဲကျွမ်းပပေး ရေးဆိုတဲ့ခံကတုတ်တွေ သူ အနှံ့ပေးလိုက်ရ တာ ကျနော်တို့အားလုံး အမှတ်ရနေကြ မှာပါ။

(၁)

အဲဒီလိုအနေအထားမှာတောင် နအဖ စစ်အုပ်စုဟာ ခေါင်းကလေးဝင်ပါရစေဆိုပြီး တောင်းတောင်းဝင်လာတဲ့ ကုလားအုပ်ပိုင် လို တဆင့်ချင်း တရစ်ချင်း ဝက်အူရစ်သလို အခွင့်အလမ်းဝင်တိုင်း တိုးတိုးပြီးကြပ်လာ ခဲ့ပြန်တယ်။

၁၉၈၉ ၊ မတ်လ (၂၃) ရက်နေ့မှာ ကိုမင်းကိုနိုင်ကို ဖမ်းဆီးလိုက်တာက စတယ် လို့ ကျနော်မှတ်မိနေတယ်။

သူ့ဘက်က ထိုးစစ်သဖွယ်တီးလာတယ်။ နောက်တော့ ကျောင်းသားခေါင်း

ဆောင်တွေဖမ်း၊ ပြည်သူတို့တက်ရောက်ပတ် ဥက္ကဋ္ဌ ဦးခင်မောင်မြင့်အပါအဝင် နိုင်ငံရေး ခေါင်းဆောင်တွေဆက်ဖမ်း၊ နိုင်ငံရေးပါတီ တမျိုး တရားမဝင်ကြေညာဖျက်သိမ်း။ “ဘယ် ပါတီနဲ့မှ စကားမပြောနိုင်ဘူး။ သူ့မှာ စကား လက်ခံပြောဖို့ အချိန်မရှိဘူး” လို့ တူးတူးခါး ခါးကြင်း။

ထင်တိုင်းရမ်းကားလာတဲ့အတွက် ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည်က ၁၉၈၉ ဇူ လိုင်လဆန်းမှာ

“ဒီကနေ့ နဝတရဲ့ လုပ်ရပ်တွေကို

ကြည့်မယ်ဆိုရင် ကျမတို့နိုင်ငံမှာ ဖက်ဆစ် စနစ်လွှမ်းမိုးနေပြီဆိုတာ အင်မတန်မှထင် ရမှာပါတယ်။ ဒီဖက်ဆစ်စနစ်အောက်မှာ ကျမတို့ဟာ ဆက်လက်ပြီးတော့ ခက်ခက် ခဲခဲကြိုးပမ်းရမှာဖြစ်ပါတယ်”

အခုလိုထောက်ပြခဲ့ပြီး သူတပ်ကိုသူပြင် ဆင်ခဲ့ပါတယ်။

တကယ်ဆိုရင် ဒေါ်စုလည်း ဒီလိုစကား မျိုးစေ့ မလိုတဲ့ပြောမှာမဟုတ်ပါဘူး။ တကယ် ကိုမလွှဲသောတော့လို့ ဖွင့်ချပေးပြောဆိုလိုက် ရတာဖြစ်မယ်လို့ ကျနော်ဆင်ခြင်မိပါတယ်။

“မတရားတဲ့ အမိန့်အာဏာမှန်သမျှ တာဝန် အရယူခံနေကြ” ဆိုတာ အဲဒီကာလရဲ့တိုက်ပွဲ ကြေးကြော်သံ ခါကြောင့်ဖြစ်ခဲ့ရတာပါ။

(၉)

တိုက်ပွဲပုံသဏ္ဍာန်ကို ဘယ်သူပြောရန်း တာလဲ။

ကျနော်တို့က ဘယ်လောက်ပင်ငြိမ်း ချမ်းစွာဆိုတဲ့နည်းကို ရွေးချယ်ချင်ပေမယ့် စစ်အုပ်စုဟာ ရွေးချယ်ခွင့်၊ ရွေးချယ်ချိန် ဘယ်လောက်ပေးမှာလဲ။ ကျနော်မြင်တာက တော့ သိပ်ပေးတော့မယထင်ပါ။

ကျနော်တို့မှာ ခြေလှမ်းမရှိရင်၊ ကျနော်တို့မှာ ပြင်ဆင်မှုမရှိရင်၊ စစ်အုပ်စုရဲ့ပစ်ကွင်းထဲမှာ တည့်တည့် ရပ်ပေးမိရင်သားဖြစ်သွားမှာကို ကျနော် စိုးရိမ်တယ်။

ဒါကို ကျနော်တို့အင်အားစုတွေ အားလုံးလည်း သတိချပ်မိကြပေလိမ့်မယ် ဆိုတာကိုလည်း ကျနော်ယုံကြည်ပါတယ်။

ဘယ်လိုအနေအထားမှာပုံဖြစ်ဖြစ် ကျနော် တို့ နောက်ကျမကျခံရဘဲခံခဲ့ရမယ်။

ဇွန်မိုင်း (၂၃၊ ၃၊ ၂၀၀၇)

(၆၂) နှစ်မြောက် တော်လှန်ရေးနှစ်မြောက် တော်လှန်ရေးနေ့ထုတ်ပြန်ကြေညာချက်

၁။ ၁၉၄၇ ခုနှစ် မတ်လ (၂၀) ရက်နေ့တွင် မြန်မာနိုင်ငံမှ ဖက်ဆစ်စနစ်ဆိုးကို မြန်မာ့မျိုးချစ်တပ်တော်နှင့် တိုင်းရင်းသားပေါင်းစုံပြည်သူတပ်လုံးမှ စုစည်းညီ ညွတ်စွာဖြင့် အမြစ်ပြုတ်တွန်းလှန်တိုက်ခိုက်နိုင်ခဲ့ကြသည်မှာ ယခုဆိုလျှင် (၆၂) နှစ်တိုင် ခဲ့ပြီဖြစ်သည်။ ဤအချိန်အခါသမယတွင် ဖက်ဆစ်ဆန့်ကျင်ရေး အစဉ်အလာကြီးမားသည့် တပ်မတော်ကြီးအား ကိုယ်ကျိုးစီးပွားအတွက် လွှဲမားစွာအသုံးချနေသည့် အာဏာရှင် ဗိုလ်ချုပ်တစ်ဦး ဆိုးရွားဖျက်ဆီးသောလုပ်ရပ်ကြောင့် တိုင်းပြည်ကြေပျက်ဆုံးရှုံးနေရ သည့်အဖြစ်ဆိုးကို အမျိုးသားထုတစ်လုံးက ရင်ဆိုင်နေရသည်။

ယနေ့တိုင် တိုက်ခိုက်ချေမှုန်းခြင်းမပြုနိုင်မှအပေါ် အလေးအနက်ပြန်လည်သုံးသပ်ရန် လိုမည်ဖြစ်ကြောင်း ကျွန်ုပ်တို့ ပြည်ထောင်စုမြန်မာနိုင်ငံအမျိုးသားကောင်စီ၏ သဘော ထားကို ထုတ်ပြန်လိုက်သည်။

၂။ ယနေ့ မြန်မာနိုင်ငံ၏အခြေအနေအရပ်ရပ်သည် ဖက်ဆစ်စနစ်ကျင့်သုံးခဲ့ သည့်ကာလ (၁၉၄၂-၄၇) ထက်များစွာဆိုးရွားစွာ ခံစားနေရသည်။ နအဖစစ်ခေါင်း ဆောင်များသည် မြန်မာနိုင်ငံကို စစ်တပ်ကြီးစိုးလွှမ်းမိုးသည့် စစ်အာဏာရှင်စနစ် တည်တံ့ခိုင်မြဲရေးအတွက် အပြင်းအထန်အားထုတ်လျက်ရှိသည်။ ဒီမိုကရေစီကျင့်စဉ်နှင့် ပြောင်းပြောင်းဆန့်ကျင်ဆွေဖွယ်က တားဆီးပိတ်ဆို့ရေးမဏ္ဍိုင်ကို လက်ကိုင်ခတ်အဖြစ်အသုံး ပြုကာ တိုင်းပြည်အကျိုးပျောက်စေသူ အတိုက်အခံနိုင်ငံရေးအင်အားစုများအပါအဝင် အစိုးရပုံစံပြည်သူ့အဖွဲ့အစည်းကို နှဉ်းမျိုးစုဖြင့်ချေမှုန်းနေသည်။

၃။ နအဖစစ်အစိုးရသည် ၁၉၉၀ ပြည်ထောင်စုတော်ပွဲများမှတစ်ဆင့် ဖော်ပြခဲ့သည့် တိုင်းရင်းသားပေါင်းစုံပြည်သူတပ်လုံး၏ ဆန္ဒသဘောထားများကို အပြီးတိုင်ဖျက် သိမ်းချေမှုန်းရန် ကြိုးပမ်းလျက်ရှိသည်။ နိုင်ငံရေးအင်အားစုများကို နှဉ်းမျိုးစုဆုံး ပြီးခဲ့နေသည်။ အမျိုးသားနိုင်ငံရေးအင်အားစုများ ပူးတွဲလုပ်ငန်းကော်မတီ (JAC) ကို ဖန်တီးချီငင်းတို့၏ လက်ကိုင်ခတ်အဖြစ်အသုံးပြုရန် စနစ်တကျ ကြိုးပမ်းပြင်ဆင် နေသည်ကို တွေ့မြင်နေရသည်။ ဖက်ဆစ်စနစ်ထွန်းကားစဉ်ကာလအတွင်း ဖက်ဆစ် အလိုတော်ရှိများပေါ်ပေါက်ခဲ့သည့် သာဓကများကို ပြန်လည်စံနမူနာပြုရမည်ဖြစ်သည်။ ဖက်ဆစ်စနစ်နှင့် အာဏာရှင်စနစ်များတွင် ဖြစ်လေ့ဖြစ်ထူထောင်သည့် သင့်ငြိမ်ရပ်ရပ်များကို ပြန်လည်သုံးသပ်ရမည်ဖြစ်သည်။

၄။ ယနေ့ကာလမြန်မာနိုင်ငံတွင် လက်ရှိဖြစ်ပေါ်နေသည့် နိုင်ငံရေးဖြစ်ထွန်းမှု များအရ ၁၉၉၀ ပြည်ပတိုက်ပွဲအထွေထွေရွေးကောက်ပွဲကြီး၏ရလဒ်ဖြစ်သည့် ပြည်သူ့ လွှတ်တော်တရပ်ပေါ်ထွန်းရေးသည် ဖြစ်ပေါ်ဆဲ နိုင်ငံရေးပြဿနာများကို မှန်ကန်စွာ ပြေငြိမ်းပေးနိုင်မည့် အခြေခံအုတ်မြစ်ဖြစ်သည်ဟု ကျွန်ုပ်တို့အမျိုးသားကောင်စီအနေဖြင့် အလေးအနက် သုံးသပ်သည်။ ယင်းအခြေခံကိုဖော်ဆောင်ရန်မှာ တွေ့ဆုံဆွေးနွေး အပြေချသည့်နည်းလမ်းမှလွဲ၍အခြားမရှိပေ။ ပြည်သူ့ဆန္ဒမှန်ကို မမြစ်မနေဖော်ထုတ် ရန်မှာ အမျိုးသားကောင်စီနှင့်တကွ တိုင်းရင်းသားပြည်သူတပ်လုံးအပါအဝင်တကမ္ဘာ လုံးရှိ တိုင်းချစ်ပြည်ချစ်များအားလုံး၏ တာဝန်တရပ်ဖြစ်သည်ဟု အလေးအနက် သုံးသပ် တင်ပြလိုပေသည်။

၅။ အပိုင်း (၄) ဖော်ပြပါ ပြည်သူ့ဆန္ဒကို အကောင်အထည်ဖော်ရေးအတွက် ပြည်ထောင်စုမြန်မာနိုင်ငံအမျိုးသားကောင်စီအနေဖြင့်မူ လက်ရှိအခြေအနေအရပ်ရပ်နှင့် ကိုက်ညီသည့် တိုက်ပွဲပုံစံများကို အပြင်းအထန် ပြင်ဆင်နေပြီ ဖြစ်သည်။ တိုင်းရင်းသား ပေါင်းစုံပြည်သူတပ်လုံး၏ အနာဂတ်မျှော်မှန်းချက်ဖြစ်သည့် ဒီမိုကရေစီရေးနှင့် ဖက်ဒ ရယ်ပြည်ထောင်စုပေါ်ထွန်းရေးကို ရည်ရွယ်မည့် တိုက်ပွဲလမ်းစဉ်ကို အဓိကအလေးထား အကောင်အထည်ဖော်ဆောင်သွားမည်။

၆။ တချိန်တည်းတွင် ဖက်ဆစ်စနစ်ထက်အဆပေါင်းများစွာ ဆိုးရွားသည့် နအဖ စစ်အာဏာရှင်စနစ်ကို ဖက်ဆစ်စနစ်ကိုတော်လှန်ခဲ့ကြသည့် တိုင်းချစ်ပြည်ချစ် စိတ် ဓာတ်မျိုးဖြင့် တိုက်ပွဲဝင်သွားရန် အထူးအရေးကြီးကြောင်း အလေးအနက် သတိပြုကြရ မည်ဖြစ်သည်။ တိုင်းရင်းသားပေါင်းစုံ ပြည်သူတပ်လုံးပါဝင်သည့် တိုက်ပွဲပုံစံမျိုးဖြစ်ရန် အထူးလိုအပ်သည်။ စစ်အာဏာရှင်အလိုတော်ရှိများကိုလည်း အထူးသတိပြုချေမှုန်း သွားရန်လိုအပ်မည်ဖြစ်သည်။

၇။ ဆိုဖြစ်၍ လွန်ခဲ့သည့် (၆၂) နှစ်တာကာလ ဖက်ဆစ်ဆန့်ကျင်ရေး ပြည်သူ့ လွှတ်တော်ရေးတိုက်ပွဲကြီးဖြစ်သည့် တော်လှန်ရေးကာလအတွင်း အသက်ပေးလှူ သွားကြသော အာဇာနည်သူကောင်းအပေါင်းကို အထူးဂုဏ်ပြုအပ်ပါသည်။ တော်လှန် သော သူရဲကောင်းများအသက်ဆုံးရှုံးမှုဖြင့်ရေးသားခဲ့သည့် တော်လှန်သမိုင်းမှ တော် လှန်ရေးနေ့ကို တပ်မတော်နေ့ဟု တိုင်းရင်းသားပေါင်းစုံပြည်သူတပ်လုံးကို ပက်ပက် စက်စက်စော်ကားထားသည့် စစ်အုပ်စု၏ အာဏာသုံး ပြင်ဆင်သတ်မှတ်မှုကိုလည်း အပြင်းအထန်ရှုံ့ချလိုက်သည်။

၈။ ဆိုဖြစ်၍ လွန်ခဲ့သည့် (၆၂) နှစ်က မြန်မာပြည်သူတို့သည် ပြည်သူတပ်လုံး၏ တုံ့ရန်အဖြစ် ဖက်ဆစ်စနစ်ကို တပြည်လုံး ထကြွတော်လှန်၍ ပထမအမျိုးသား လွှတ်တော်ရေးတိုက်ပွဲကို အောင်မြင်စွာ ဆင်နွှဲသည့်နည်းဟု ယနေ့ကာလ တမျိုးသား လုံး၏ တုံ့ရန်အဖြစ်သည် တပ်မတော်၏အင်အားကို အလွှဲသုံးစားပြု၍ ကိုယ်ကျိုးရွာ နေသော စစ်အာဏာရှင်တစ်ဦးအား အမျိုးသားသွေးစည်းညီညွတ်ရေးအင်အားဖြင့် အမြစ် ပြတ်ချေမှုန်း တိုက်ပွဲဝင်သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း ထုတ်ပြန်ကြေညာအပ်ပါသည်။

စစ်မှန်သည့်တော်လှန်ရေးတိုက်ပွဲများမူချအောင်မြင်ရမည်။
ပြည်ထောင်စုမြန်မာနိုင်ငံအမျိုးသားကောင်စီ
၂၀၀၇ ခုနှစ်၊ မတ်လ (၂၃) ရက်။
ဆက်သွယ်ရန် - ဦးမြင့်ဆီကား - ဖုန်း - ၆၆ - ၀၈၇ - ၀၀၈ - ၃၅၅၂

ကျမအသက် ဆယ်ငါးနှစ် ကိုးတန်း ကျောင်းသူတက် ရွှေတန်းပြန်တပ်မတော် သားတွေကို သွားကြည့်ဖူးတယ်။ ကလေးတို့ ထုံးစံအတိုင်း ကျောင်းတက်ချိန်မျိုးကို လမ်းပေါ်မှာ သူငယ်ချင်းတွေအစုလိုက်အဝိုင်းလိုက်နဲ့ အော်ဟစ်ငြင်းခုံကြ၊ အစသန့်တဲ့ ကောင်လေးသူငယ်ချင်းတွေနဲ့ ရန်ဖြစ်လို့ကြနဲ့ ပျော်စရာကောင်းခဲ့တာကို ငယ်ဘဝရဲ့ ပုံရိပ်များစွာထဲက တခုအဖြစ် အမြဲလိုအမှတ်ရမိတတ်ပါတယ်။

ချောက်မြို့ဟာ အတော်ကိုပူတယ်လို့ ပြောရတာတောင် တော်တော်ပူနေတဲ့မြို့ပါ။ နေပူကြီးထဲမှာ ကျမတို့ စိတ်အားသန်သန်နဲ့ ရွှေတန်းပြန်တပ်မတော်သားတွေကို ပန်းကုံးတွေကိုငါးစောင့်နေခဲ့ကြပါတယ်။ ကျမအမှတ်မမှားဘူးဆိုရင် ချောက်မြို့မှာရှိတာ တပ်ရင်း (၁၃) ပါ။ တပ်ရင်းဖူးရဲ့ သားနဲ့သမီးက ကျမတို့အနီးထဲမှာ မှန်ရုံလိုအိမ်တိုင်း အိမ်တပ်ရင်းဖူးအဖေ လူဦးချင်းမလေးက ကျမနဲ့အိမ်ခင်းတယ်။ သူ့အကို လားဖော် (လားဆိုတာ သူတို့ဘာသာနဲ့ အကိုလိုအိမ်တာလို့ မှန်နီက ကျမတို့ ပြောပြဖူးပါတယ်) သူတို့ တင်မကသေးဘူး။ တပ်ရင်းအရာခံဗိုလ်တယောက်ရဲ့သားရယ်၊ တပ်ကြပ်ကြီးတယောက်ရဲ့ အလွန်ကို အစအနောက်သန်တဲ့ သားရယ်လဲ ကျမငယ်သူငယ်ချင်းလေးတွေပါ။

အဲဒီတုန်းက ကျမတို့ထက် အသက် နည်းနည်းပိုကြီးပြီး အပျိုကြီးဖားဖားဖြစ်နေကြတဲ့ နှစ်ကျ ဆယ်တန်းကျောင်းသူကြီးတွေရဲ့ နှုတ်ခမ်းဖျားမှာ ရေပန်းစားခဲ့သူက တော့ ဗိုလ်အောင်မင်းပါ။ သူက ရန်သူတွေနဲ့ အနီးကပ်ရင်ဆိုင်တိုက်ရတဲ့အခါတိုင်းမှာ အောင်မင်းတပ်ကဲ့ လို့ ကြွေးကြော်လေ့ရှိသတဲ့။ တိုက်ပွဲတိုင်းမှာလည်း သူ့ဘက်က ရှုံးရိုးထုံးစံမရှိဘူးဆိုပါ။ အဲဒီတော့ ရန်သူကလည်း အောင်မင်းဆိုရင် အစိမ်းလှိုက်ဝါးစားမယ်ကွလို့အော်ပြီး တက်လာကြတယ်ဆိုပါ။ အဲဒီတခေါက်တုန်းက ဗိုလ်အောင်မင်းဟာ ရန်သူနယ်မြေထဲကျပြီး အလောင်းတောင်ပြန်မရတော့ဘူးလို့ ကြားရသကနေ နောက်တန်းပြန်ကုန်းမှ ဒုက္ခရအထပ်ထပ် သွေးအလိမ်းလိမ်းနဲ့ ပြန်ချောက်လာခဲ့တယ်လို့ ရွှေတော်ပြေးသတင်းတွေကြားနေရတော့ အပျိုကြီးမမတွေက သူ့ကိုမှ သူ့ကို ပန်းကုံးမစွပ်လိုက်ရရင် လူဖြစ်ကျိုးမနပ်တော့သလောက်ကို ဖြစ်ခဲ့ကြတာကိုလည်း မြင်ဖူး။ ကြားခဲ့ရဖူးပါတယ်။

ပြည်သူ့တပ်မတော်သားတွေရဲ့ မှန်ရွှေရည်မင်းသားဘဝတွေဟာ ပုံပြင်လေးတွေတော့ မဟုတ်ခဲ့ပါဘူး။

နောက်တယောက် ကျမနားကြားနဲ့ ရင်းနှီးတဲ့ ဗိုလ်ကြီးတယောက်ကတော့ ဗိုလ်တင်အောင်တုံး သူနဲ့ ကျမမိဘတွေ ရင်းနှီးခင်မင်နဲ့ကြိုဆိုမှာ ကျမအသက်က ငါးနှစ် အဲဒီတုန်းက အဖေက ဘွဲ့ရခါ။ တိုင်းပြည်နဲ့လူမျိုးအတွက် အလွန်ကို ကိုယ်ကျိုးစွန့်ပြီး တာဝန်ထမ်းစိုစိတ် ပြင်းပြနေချိန်။ သူ့သူငယ်ချင်းတွေက မြေပြန့်မှာ အထက်တန်း ကျောင်းအုပ်ရာထူးတွေယူနေတဲ့အချိန်မှာ သူက မကောင်းတိုင်း၊ စေတုတ္တရပြန်နယ်လေးထဲက အဖြူရောင်နယ်မြေမဟုတ်တဲ့ချင်းရွာလေးကို အလယ်တန်းကျောင်းအုပ်ရာထူးနဲ့ (အဲဒီရွာလေးရဲ့ ပထမဦးဆုံး ဗမာအရာရှိငယ်အဖြစ်) ချီတက်သွားခဲ့တယ်။

အဖေက သူတယောက်တည်း မိသားစုပေါက်ဘယ်ကိုမှသွားသူမဟုတ်တဲ့အတွက် အဖေဟာ သူ့ကျောင်းကလေးပဲခွင့်ယူပြီး အဖေကျောင်းမှာ လခမရဘဲ စာသင်ပေးခဲ့ရပါတယ်။

အဲဒီနယ်မြေမှာ အဲဒီတုန်းက ကွန်မြူနစ်တွေအောင်အောင်နေပြီး သူတို့အချင်းချင်းလည်း တိုက်ပွဲဖြစ် အညှီရောင်နယ်မြေသတ်မှတ်ထားတဲ့ အဲဒီ အုန်းဝါးရွာလေးကိုသွားဖို့ ကင်းလှည့်စစ်ကြောင်းကို စောင့်ရပါတယ်။

အမေတို့နဲ့ မကြာခင် ဆုံတဲ့ဗိုလ်လေးက အခုကျမအုပ်စုရနေမိတဲ့ ဗိုလ်တင်အောင်ပါ။ ကျမတို့ရဲ့ပါးပြင်ထဲကနေ နနယ်လှတဲ့ အမေမြေထောက်ကလေးတွေဟာ ခြေကျင် (၃၆) မိုင်ခန့်ထက်မကျိုးခင်မှာ သွေးစိမ်းရှင်ရှင်ပန်းထွက်တော့ ဗိုလ်တင်အောင်က 'အကိုမားပါပြီ ခေါ်လာမိတယ်' လို့ သိချင်းအော်အော်ဆိုပြီး အဖေနဲ့အမေတို့ကိုတလမ်းလုံး ကျီစပ်လာခဲ့တယ်ဆိုတာ အမေ မကြာခင်ပြန်ပြောတတ်တဲ့ ဒုက္ခကိုကျော်

ကျောင်းက ဆရာခွဲချီးတင်ဖြစ်ပြီး အခုတော့ထောင်ထဲကရဲခွဲတဲ့ ကျန်းမာရေးဆုံးရှုံးခဲ့ရတဲ့ နာတာရှည်ဒဏ်ရာနဲ့ပဲ ဆုံးသွားရှာပါပြီ။ နောက်တယောက်ကတော့ ချောက်မြို့နယ်က အမတ်ဦးမြင့်သိန်းပါ။ သူတို့ဆိုရင်တော့ အဲဒီအရေးအခင်းအကြောင်းကို ကျမထက်ပိုပြီး ပြောပြနိုင်မှာပါ။

အဲဒီအချိန်ဟာ ကျမအဖေအတွက်တော့ ဘုရားဂုဏ် တရားဂုဏ်ကြောင့် သေကံမရောက်ခဲ့တာဆိုပါ။ အဖိုးရိမ်ကြီးတဲ့ အဖေက အဖေကို လမ်းပေါ်တောင်လေးမထွက်ခဲ့လို့ လွတ်ခဲ့တာဆိုတော့ အမေဖူးကျေးဇူးကြောင့်လို့ပြောမယ်ဆိုလည်း ပြောလိုရပါတယ်။

ချောက်ကိုရောက်စက မသလပတီဥက္ကဋ္ဌက အရပ်တိုဝင်တောင်မဟုတ်တဲ့ အဖေကို ပါတီဝင်ဖြစ်အောင်လာစဉ်းရုံပဲပါတယ်။ (၆၂) ခုနှစ်ကျောင်းသားဖြစ်တဲ့အဖေက သူ့ဆရာ သူ့သူငယ်ချင်းတွေရဲ့ အဖြစ်ဆိုးတွေကို မမေ့နိုင်တဲ့အတွက် ပါတီဝင်ဖို့ စိတ်ကူး နည်းနည်းမှပူပူခဲ့ပါဘူး။ အဲဒါကို ပါတီဥက္ကဋ္ဌဦးလှကြည်က အညှိုးထားပြီး တကယ်လို့ အဖေကများ အဲဒီဆန္ဒပြနေကြတဲ့သူတွေ

အနားများ အဖေမြတ်သွားခဲ့ရင် တခါတည်း ဖမ်းဖို့ သူ့လူတွေကို ညွှန်ကြားထားခဲ့ကြောင်း နောက်သုံးလေးနှစ်လောက်ကြာတဲ့အခါမှာ သိလိုက်ရပါတယ်။ ဝဗ္ဗမိတ်ဆွေတွေအဖြစ်နဲ့ မယ်သီလရှင်ကျောင်းတခုမှာ ခင်မင်ခဲ့ကြတဲ့ သူညီအရင်းကိုယ်တိုင်က ဖွင့်ပြောခဲ့တာပါ။

အဲဒီလို လူတယောက်ကို သူ့စိတ်အလိုကျ ဗောင်းတော်မပြင်ရဲလေးနဲ့ ဘဝတုံးအောင်စီရင်ဖို့ကို အခုလိုဆန္ဒပြနေကြတဲ့ လူလူလူလူကြားမှာ မမေ့မလျော့စိစဉ်နိုင်ခဲ့သေးတဲ့ ပါတီဥက္ကဋ္ဌရဲ့အနောက်က တန်လှူကြောက်ရွံ့စရာပါ။

ပါတီရုံးရွှေက ထိုင်သပိတ်ကို နှိပ်နှင်းဖို့ မိတ္တီလာက စစ်တပ်ကို ပါတီဥက္ကဋ္ဌက လှမ်းခေါ်ပါတယ်။ တပ်မတော်သားတွေဟာ ကားကြီးတွေနဲ့ရောက်လာကြပြီး သပိတ်သမားတွေကို လက်နက်အပြည့်ချိန်ရယ်ပြီး ပိတ်ဆို့ပိုင်ခွင့်ရထားလိုက်ကြပါတယ်။

နေပူ လေပူကြားမှာ အညာတဘက် စောင်လေးတွေခေါင်းပေါင်းလို့၊ ဖိနပ်နောက်ပြီးတိုလေးတွေဖင်ခွထိုင်လို့ ဆန်ပိုလိုချင်တာကို အသံထွက်ပြီးတော့တောင် အော်မတောင်း

တောင်းကြိုက်တာကြား၊ ဖင်တကြား ဆိုသလိုဖြစ်နေတယ်။

နေပူကျက်မှာ ထိုင်နေကြသူတွေလက်ထဲမှာ မီးရှို့စရာဆိုလို့ ဆေးလိပ်တိုတောင် မရှိဘူး။

သူတို့ကိုချိန်ထားတဲ့ သေနတ်ကိုလည်း ထုံကြောင်ကြောင်မျက်လုံးတွေနဲ့ ငေးလို့၊ ဒါနဲ့ စစ်ဗိုလ်လေးက သေနတ်ပြောင်းကို အောက်စိုက်ချလိုက်ရင်း အနီးဆုံးက ရေနံမြေအလုပ်သမားကြီးကို လှမ်းမေးလိုက်ပါတယ်။

“ခင်ဗျားတို့ ပါတီရုံးကို မီးရှို့ကြမလို့ ဆို”

အဲဒီအခါမှာ အလုပ်သမားကြီးက ခေါသကို မောင်းမဖြတ်ရသေးတဲ့ စစ်ဗိုလ်လေးကို ဒီလိုပြန်ပြောလိုက်ပါတယ်။

“ဟယ် စစ်ဗိုလ်ကြီးရယ်။ ကျုပ်တို့မှာ အဲဒီလိုလုပ်ဖို့ ဘယ်တုန်းကမှ မစဉ်းစားခဲ့ဖူးကြပါဘူး။ ကျုပ်တို့က ထမ်းမလို့ ဆန်ပေးပါလို့ လာတောင်းကြတာပါ။ စားစရာဆန်လေးရရင် ပြန်မှာပါကွယ်”

အဲဒီ ၁၉၇၃-၄ နှစ်တွေပတ်ဝန်းကျင်မှာ ကုန်ဈေးနှုန်းတွေတက်ပြီး လခနဲ့မလောက်ကြတော့ဘဲ ဝန်ထမ်းတွေ စတင်ကြပ်တည်းချိန်ဖြစ်ပါတယ်။ ကျမမှတ်မိသလောက်ဆိုရင် ဖယောင်းချက်စက်ရုံထဲက အလုပ်သမားတွေဟာ ဖယောင်းတိုင်ကိုရေအေးစိမ်ပြီး စွန့်ပစ်တဲ့ရေအိုးတွေထဲမှာ အလှေကျခါင်နေတဲ့ ကန်စွန်းရွက်တွေကို ရုံးဆင်းချိန်မှာ အလှအထက်ခွေးသွားကြရပြီး ပိုးစော်နံ့နေတဲ့ နှစ်ချိုထုတ်ဆန်နဲ့ ရောကြိုသောက်နေကြရချိန်ပါ။

ရိုးရိုးကြီးပြောလိုက်တဲ့ ရေနံမြေအလုပ်သမားကြီးရဲ့အမြေစကားဟာ စစ်ဗိုလ်လေးရဲ့ ရင်ကို နှင့်နေအောင် ထိမှန်သွားပုံပါတယ်။ ချက်ချင်းပဲ သူ့ရဲ့တပ်စုကို သူက သေနတ်တွေပစ်ဖို့ အမိန့်ပေးလိုက်ပြီး

“အခေါ်တို့ တောင်းစရာရှိသမျှ ရအောင်ဆက်တောင်းပါ။ အခေါ်တို့ကို နောက်ယှက်တဲ့ ဘယ်သူ့ကိုမဆို ကျေနပ်ပစ်သတ်မယ်” လို့ ပြောလိုက်ပါတယ်။

အဲဒီဆန္ဒပြပွဲမှာ အောင်မြင်မှုရခဲ့ပြီး နေ့စားအလယ်သမားတွေ (၃ ကျပ် ၅၅ ပြား) ကနေ (၆ ကျပ် ၅၀ ပြား) အထိ လခတိုးရခဲ့ပါတယ်။ (အဲဒီလိုပဲ ကျမမှတ်မိဖူးပါတယ်)

အဲဒီစစ်ဗိုလ်ကလေးဟာ စေတုတ္တရကျ မြို့နယ်၊ အုံးဝါးရွာကလေးမှာတုန်းက ရွာပြင်တောင်ကုန်းကနေ ကင်းစောင့်နေရင်း ရွာထဲက မီးလုံးတွေလိုပုံတက်လာတတ်တဲ့ လပြည်လကွယ်ညတွေမှာ (ချိုးစားစုန်းရဲ့ မီးလုံးတွေလို လူတွေကပြောပါတယ်) မီးလုံးတက်လာတဲ့ အိမ်ရှင်နာမည်ကို အော်အော်ခေါ်ပြီး မီးလုံးတွေကို သေနတ်နဲ့ပစ်လိုက်မယ်လို့ အမေ့တမ်း ခြိမ်းခြောက်လှန့်တတ်တဲ့ သွေးစိမ်းရှင်ရှင်ထွက်နေတဲ့မြေထောက်အဖေကြောင့် အမေ့ရဲ့နှုတ်ခမ်းလေးတွေက အဖေဆီ ရန်စကားထွက်မလာအောင် ကျီစပ်ရင်း စကားလမ်းလွှဲပေးခဲ့ဖူးတဲ့ စစ်ဗိုလ်လေးပါ။

“စစ်သားဆိုတာ အထက်ကအမိန့်ကို တသေစွာထိမ်းနာခံရမယ်။ ဒါပေမယ့် မေးစရာတခုရှိလာတယ်။ တကယ်လို့ အမိန့်

စာမျက်နှာ (၁၀) ကော်လံ (၄) ဆို.



ပြည်သူ့ စစ်သား ဇာနည်ဖွားတွေ

မြတ်ခြင်းဆိုတဲ့ စိတ်တက်ကြွလှုပ်ရှားဖွယ် အိမ်ဂုဏ်ပိုင်ပိုင်တပုဒ်ပါ။

အဲဒီရွာကလေးမှာ သုံးနှစ်ခန့်ပါး ကြာခဲ့ပြီး ကျမတို့လည်း ချောက်မြို့ကိုရောက်၊ ဗိုလ်တင်အောင်လည်း မိတ္တီလာတပ်ကို တာဝန်ကျသွားခဲ့ပါတယ်။ ကျမတို့ချောက်ကိုရောက်အလုပ်သမားတွေ ပါတီရုံးရွှေမှာ ဆန္ဒပြကြပါတယ်။ ကျမတို့က ကျောင်းမတက်ရလို့ ပျော်တာကဲ့သို့ဘဲ ကလေးလေးအရွယ်တွေပါ။

ကျမအိမ်ကတော့ အဲဒီအရေးအခင်းနဲ့ပတ်သက်တယ်ဆိုပြီး စလေအကျဉ်းထောင်မှာ နိုင်ငံရေး သုံးနှစ်ခွဲတိုက်ပိတ်ခံလိုက်ရတဲ့ ပုဂ္ဂိုလ်နှစ်ဦးပါ။ တယောက်က အဖေ

ဧည့်

စစ်သားဆိုတာ အထက်ကအမိန့်ကို တသေစွာထိမ်းနာခံရမယ်။ ဒါပေမယ့် ငယ်စရာတခုရှိလာတယ်။ တကယ်လို့ အမိန့် လေးတဲ့သူဟာ သူ့ကိုယ်ကျိုးအတွက် အမိန့်လေးတာခွင့်ရင်ကောလို့ ငယ်စရာရှိလာတယ်။ အဲဒီအခါမှာ သေနတ်ပြောင်းဝကို အမိန့်လေးတဲ့သူဟာ လှည့်လိုက်ရုံပဲ အခုတော့ အမြင်နဲ့အကြားက ခါး

မန္တလေးတိုင်း ရမည်းသင်းခရိုင်မှ လူကုန်ကူးဂိုဏ်းဖမ်းမိ အပြစ်ရှိသူများကို ကျောသားရင်သားမခွဲဘဲအရေးယူရန်လိုအပ်

ဖေဖော်ဝါရီ (၁၉) မန္တလေးတိုင်း ရမည်းသင်းခရိုင် သီးသန့်တရားရုံးက လူကုန်ကူးဂိုဏ်းမှ တရားခံ (၃၃) ဦးကို ထောင်ဒဏ်တက် ချမှတ်လိုက်ကြောင်း ဖေဖော်ဝါရီလ (၁၉) ရက်နေ့ ထုတ် မြန်မာအလင်းသတင်းစာတွင် တရားခံများ၏ ဓာတ်ပုံများနှင့်တကွဖော်ပြသည်။

ရန်ကုန်မြို့ရှိ အမည်မဖော်လိုသော ရှေ့နေကြီးတဦးက မြန်မာပြည်တွင် စီးပွားရေးအဆင်မပြေသဖြင့် အမျိုးသမီး အရွယ်ပေါင်းစုံသည် အလုပ်အကိုင်အခွင့်အလမ်းများ ရရှိရေးအတွက် တိုင်းတပါးသို့ ငွေကြေးအကုန်အကျခံထွက်ခွာနေကြသည်မှာ ကာလအတော်ကြာနေပြီဟုဆိုသည်။

“စီးပွားရေးမကောင်းလို့ အမျိုးသမီးလေးတွေဟာ လူစို့မို့ နေနိုင်ရေးအတွက် ပိုမိုအခွင့်အရေးများ ရမလားဆိုပြီးတော့ နိုင်ငံခြားလိုက်သွားတာ၊ သွေးဆောင်လို့ လိုက်တာတွေ၊ ဒီအတိုင်းသွားတာတွေ ဝါပဲတယ်။ သို့ပေမယ့် အရေးယူခဲ့ပါဘူး”ဟု အဆိုပါ ရှေ့နေကပြောသည်။

ဆက်လက်၍ ယခုအရေးယူမှုသည် စစ်အစိုးရလက်ထက်တွင်ဖြစ်ခဲ့သော အမျိုးသမီးအဖွဲ့ချုပ်ကြီးက ၎င်းတို့၏ အခန်းကဏ္ဍနှင့်လုပ်ငန်းကို ထင်ရှားပြသလိုအပ်သောကြောင့် ၎င်းတို့နှင့်အဆင်မပြေသောသူများကိုသာ ရှေ့ချယ်ဖမ်းဆီးပြီး အရေး

ယူပြုသည် အပေါ်ထက်စွာတရပ်ဖြစ်သည်ဟု ဆိုသည်။

ထိုင်းနယ်စပ်အခြေစိုက် အမျိုးသမီးများအဖွဲ့ချုပ် (မြန်မာနိုင်ငံ) အထွေထွေအတွင်းရေးမှူး ဒေါ်နန်းယဉ်က အပြစ်ရှိသူများကို အမှန်တကယ် အပြစ်ပေးသည်ဆိုလျှင် တိုးတက်မှုတခုအဖြစ်ယူဆကြောင်း၊ သို့သော် အမှန်တကယ်အပြစ်ရှိသူများ ကျောသားရင်သားမခွဲဘဲ အရေးယူရန်လိုအပ်နေသေးသည်ဟု ထောက်ပြသည်။

“အမျိုးသမီးဖြစ်ပါစေ၊ အမျိုးသားဖြစ်ပါစေ၊ ဒါကတော့ ကျမတို့အပြစ်ပေးအရေးယူရမှာပေါ့ဖြစ်ပါတယ်။ ဒါအပြစ်ပေးအရေးယူတဲ့အခါမှာလည်း သူတို့ဒီလိုပီတိတွေမှာ ဖြတ်သန်းခွင့်ရအောင် သက်ဆိုင်ရာအာဏာပိုင်တွေနဲ့ ညှိနှိုင်းပြီးတော့မှ သွားနေကြတယ်ဆိုတာမျိုး ဖြစ်တယ်ဆိုလို့ရင် ဒီလိုအာဏာပိုင်တွေကိုပါ အပြစ်ပေးအရေးယူရမှာဖြစ်ပါတယ်”ဟု ၎င်းကထောက်ပြသည်။

ဆက်လက်၍ အပြစ်ရှိသူများကို အပြစ်ပေးအရေးယူခံရရုံနှင့် ရပ်တန့်မထားဘဲ လူကုန်ကူးခံရသော အမျိုးသမီးများ၏လုံခြုံရေး၊ နေထိုင်ရေး၊ စိတ်ပိုင်းဆိုင်ရာ စသောနောက်ဆက်တွဲဖြေရှင်းချက်များကို လုပ်ဆောင်ရန် အစိုးရတွင် တာဝန်ရှိသည်ဟု ဒေါ်နန်းယဉ်ကဆိုသည်။

ဖမ်းဆီးအရေးယူခံရသော တရားခံ

(၁,၄၄၄) ယောက်တွင် အမျိုးသမီး (၆၆၉) ယောက် ပါဝင်သည်ဟု သတင်းစာတွင်ရေးသားထားသည်။

ရန်ကုန်မှဝါရင်ရှေ့နေကြီးက လူကုန်ကူးသူများကို ဖမ်းဆီးထောင်ချခံရပြီး မြန်မာပြည်တွင် လူကုန်ကူးမှုပျောက်သွားမည်ဟု မထင်ကြောင်း အဓိကပြဿနာမှာ နိုင်ငံ၏ မြေပြားကျနေသော စီးပွားရေးစနစ်ဖြစ်သဖြင့် စီးပွားရေးစနစ်ကို ပြန်လည်ကောင်းမွန်အောင် အစီအမံများရှိရမည်ဟု ဆိုသည်။

“စီးပွားရေးမကောင်းမချင်ကတော့ ဗမာပြည်မှာ ဒီဟာတွေက အမြဲတမ်း ပြဿနာပေါ်နေမှာပဲလို့ ကျနော် အဲဒီလိုယူဆပါတယ်”ဟု ရှေ့နေက ပြောသည်။

၂၀၀၅ စက်တင်ဘာလကတည်းက ပြဿနာများကလေး မြန်မာပြည်၏ လူကုန်ကူးမှုတိုက်ဖျက်ရေးဥပဒေတွင် လူကုန်ကူးသူများကို သေဒဏ်အထိချမှတ်နိုင်ကြောင်း၊ လူကုန်ကူးခံရသူများကို အကူအညီနှင့် အကာအကွယ်ပေးရေးများ ပါဝင်သည်။

အမေရိကန်က စစ်အစိုးရအုပ်ချုပ်သော မြန်မာပြည်ကို လူကုန်ကူးမှုများ ဆုံးဖြတ်ပွားရ နိုင်စေရန်အပြစ်သတ်မှတ်ထားသော်လည်း စစ်အစိုးရက အမေရိကန်သည် အစိုးရလုပ်ဆောင်ချက်များကို မျက်ကွယ်ပြု အပြစ်ပေးနေသည်ဟုဆိုကာ လက်မခံပါဘဲဆိုသည်။ ❖

ဗိုလ်ချုပ်ကြီးများနောက်ဆုံးနေဝင်ချိန် ဗိုလ်သန်းရွှေမိန့် ခွန်းကအချက်ပြ



တပ်မတော်ရှေ့အခမ်းအနားတွင် အလေးပြုနေသော ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီးသန်းရွှေ

မတ်လ (၂၇)၊ မိုးကြိုးသတင်းစဉ် သပိုင်းဝင်ဖက်ဆစ်တော်လှန်ရေးကို တပ်မတော်ရှေ့အဖြစ် ပြောင်းလဲကျင့်သော ယခုနှစ် “နေပြည်တော် စစ်ရေးပြတိုက်” မှ ဗိုလ်သန်းရွှေ၏ (၁၀) မိန့်ကြာ မိန့်ခွန်းသည် ယခင်ထက် အနည်းငယ်ထူးခြားလွန်းသော (၂) လခန့်က စတင်ပူတွင် ဆေးဝါးကုသမှုယူပြီးပြန်လာသော အသက် (၇၆) နှစ်အရွယ် အချယ်လွန်ဗိုလ်ချုပ်ကြီး၏ မိန့်ခွန်းတွင် ထုံးစံအတိုင်း ပြည်တွင်းပြည်ပ အန္တရာယ် ကိုလိုနီစနစ်ဆိုးကျိုးနှင့် မပြီးဆုံးနိုင်သော လမ်းပြမြေပြင်အကြောင်းများအပြင် တပ်မတော်နှင့်ပြည်သူ၏ ဆက်စပ်မှုပုံစံ

သွင်းပြောကြားသွားသည်။

ယနေ့နံနက်နေရောင်အောက်တွင် အင်အား (၁၅,၀၀၀) ကျော်သော စစ်ရေးပြတပ်၏ အလေးပြင်ပြီးနောက် ဂျာဇင်ထဲက စစ်ဘုရင်ရုပ်တုများရွှေ့၍ မိန့်ခွန်းပြောကြားရသည့် “တပ်မတော်သာအမိ၊ တပ်မတော်သာအဖ” ဆောင်ပုဒ်ဖြင့် တိုင်းပြည်ကို ဒီမိုကရေစီအင်အားစွမ်းမီအောင် တိုက်ပွဲများပြင်ဆင်ပေးရန် တပ်မတော်ကို မှာကြားသည်။

နအဖအမာခံခေါင်းဆောင် ဗိုလ်ချုပ်စိုးဝင်း ကျန်းမာရေးချို့တဲ့နေချိန်တွင် ကျင်းပစဉ်မှာ (၉) ကော်လံ (၁) သို့

နအဖစစ်တပ်အရာရှိများ ကလေးငယ်များကိုအဓမ္မပြုကျင့် သတင်းပေါက်ကြားမည်စိုး၍ မုဒိမ်းကျင့်ပြီးနောက်ဆက်ဖမ်းထား

မတ် (၈) ရက် စစ်အစိုးရတပ်မှ ဗိုလ်မှူးတဦးအပါအဝင် အရာရှိ (၃) ဦးနှင့် တပ်သား (၄) ဦးတို့၏ မတရားပြုကျင့်ခံခဲ့ရသော ကချင်ပြည်နယ် ပူတာအိုမြို့ ခွတ်ဒန်အထက်တန်းကျောင်း အသက် (၁၄) နှစ်မှ (၁၆) နှစ်အရွယ်ရှိ ကျောင်းသူ (၄) ဦးကို စစ်အစိုးရအာဏာပိုင်များက ဖမ်းဆီးချုပ်နှောင်လိုက်ကြောင်း အမျိုးသမီးများအဖွဲ့ချုပ် (မြန်မာနိုင်ငံ) ၏ မတ်လ (၈) ရက် နေ့စွဲဖြင့် သတင်းထုတ်ပြန်သည်။

အသင်းဖြစ်ပွားပုံမှာ ဖေဖော်ဝါရီ (၂) ရက်နေ့က ကချင်ပြည်နယ် ပူတာအိုမြို့ရှိ တပ်မ (၁၃၀) မှ စစ်သား (၇) ဦးသည် အသက် (၁၄) နှစ်မှ (၁၆) နှစ် အရွယ်ရှိ ပူတာအို ခွတ်ဒန်အထက်တန်းကျောင်းမှ အဓမ္မတန်းကျောင်းသူ (၄) ဦးအား ကာရာအိုကဆိုင်သွားမည်ဟုလိမ်ခံကာ စစ်တပ်အတွင်းမှာ အဓမ္မပြုကျင့်ခဲ့သည်။

အဓမ္မပြုကျင့်သူများမှာ ခုဗိုလ်မှူးကြီးစိုးဝင်း လက်အောက်မှ ဗိုလ်မှူးခေတ်မင်းသက်၊ ဗိုလ်ကြီးဝင်းမြင့်ဦး၊ ဗိုလ်ကြီးကျော်ဇေယျနှင့် အမည်မသိ စစ်သား (၄) ဦးတို့ဖြစ်ကြသည်။

အသင်းဖြစ်ပွားပြီးနောက် စစ်အစိုးရ

တပ်မှအရာရှိများက မြန်မာကျပ်ငွေ (၃) သိန်းပေးကာနှုတ်ပိတ်ခံသော်လည်း ကာယကံရှင်အသိုင်းအဝိုင်းက မကျေနပ်ဘဲ ပြည်တွင်းပြည်ပမီဒီယာများသို့ အမှန်တရားဖွင့်ဟပြောဆိုခဲ့သဖြင့် အဓမ္မပြုကျင့်ခံရသူများ အဖမ်းခံရခြင်းဖြစ်သည်။

အလားတူ ဖေဖော်ဝါရီလ (၁၃) ရက်နေ့ကလည်း ရန်ကုန်တိုင်း မော်ဘီလီဖွဲ့နွဲ့နွေးကျေးရွာတွင် စစ်အစိုးရတပ်မှ တပ်ကြပ်ကြီးတဦးသည် အသက် (၁၄) နှစ်အရွယ် မိန်းကလေးတဦးကို အဓမ္မပြုကျင့်ခဲ့ကာ မိန်းကလေးတဦး၏ အဓမ္မပြုကျင့်ခဲ့ကာ မော်ဘီလီဖွဲ့နွေးကျေးရွာတွင် တပ်ကြပ်ကြီးတစ်ဦးသည် ကျေးရွာဥက္ကဋ္ဌခြံဝင်းအတွင်း မိဘများနှင့်နေထိုင်သော အသက် (၁၄) နှစ်အရွယ် မသင်းယုနိုင်ကို မိဘများမရှိခိုက် အဓမ္မပြုကျင့်ခဲ့သည်။

အာဏာပိုင်များသည် တပ်ကြပ်ကြီး တင်ဝင်းကို နေ့ကုန်းရုံမှ တခြားတနေရာသို့ နယ်လှည့်ရေးပေးလိုက်ပြီး အဓမ္မပြုကျင့်ခံရသူ မိန်းကလေးများအတွက် ကျပ်ငွေ (၄) သောင်း (၅) ထောင်ပေးကာ ခြောက်လှန့်နှုတ်ပိတ်ထားသည်ဟု သိရသည်။

စစ်အစိုးရတပ်သည် နယ်စပ်ဒေသအနှံ့အပြားတွင်နေထိုင်သော တိုင်းရင်းသားအမျိုး

သမီးငယ်များကို စစ်စားစားခံအဖြစ် သဘောထားကာ မုဒိမ်းကျင့်မှုများကို ကျယ်ကျယ်ပြန့်ပြန့်ကျူးလွန်နေသည်ကို စွဲစွဲအမျိုးသမီးအခွင့်အရေးလှုပ်ရှားသူများက အစီရင်ခံစာများ ထုတ်ပြန်ခဲ့ကြသည်။

ဖေဖော်ဝါရီလကုန်ပိုင်းက ကုလသမဂ္ဂတွင်ပြုလုပ်သော အမျိုးသမီးများ၏အစည်းအဝေးတွင် ချင်းအမျိုးသမီးဖြစ်သူ ချီယာရီယာဟောင်းက ချင်းပြည်နယ်တွင်ဖြစ်ပွားသော စစ်အစိုးရတပ်၏ အမျိုးသမီးများအပေါ် အဓမ္မပြုကျင့်မှုများကို ဥပမာပေးကာ လူ့အခွင့်အရေးချိုးဖောက်ခံနေရသော မြန်မာပြည်အနှံ့အပြားမှ အမျိုးသမီးများကို ကယ်တင်ရန် ကုလသမဂ္ဂနှင့် နိုင်ငံတကာအဖွဲ့အစည်းများကို အကူအညီတောင်းခံခဲ့သည်။

နောက်ဆက်တွဲသတင်း ကချင်အမျိုးသမီးအသက်တန်းကျောင်းသူများကို ပြည်တန်ဆာလုပ်မှုအပါအဝင် အမှုပေါင်း (၁၀) မှုဖြင့်တရားရုံးက မတ်လနေ့စောပိုင်းတွင်ထောင်ချခံရသည်။ (၂) ဦးကို မန္တလေးထောင်၊ ကျန် (၂) ဦးကို ပူတာအိုထောင်သို့ ပို့ထားပြီး အမျိုးသမီးငယ်များ၏ မိဘများစုဝေးပွဲများကိုလည်း ပြည်ပမီဒီယာများသို့သတင်းပေးပို့ပြီး ဖမ်းဆီးထားကြောင်းသိရသည်။ ❖

ဒီပဲယင်းလုပ်ကြံမှုကို ကြိုးကိုင်ချယ်လှယ်ခဲ့သူ ဗိုလ်ချုပ်ကြီးစိုးဝင်း စင်္ကာပူမှာဆေးရုံတက်နေရ



စင်္ကာပူဆေးရုံတွင် ဆေးကုသခံနေသော နအဖဝန်ကြီးချုပ် စိုးဝင်း

မတ်လ (၂၂)၊ မိုးကြိုးသတင်းစဉ် လွန်ခဲ့သော (၄) နှစ်က ဒီပဲယင်းလုပ်ကြံမှုကို အဓိကကြိုးကိုင်စီစဉ်ခဲ့သူ လက်ရှိ နအဖဝန်ကြီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်ကြီးစိုးဝင်းသည် ယခုအခါ စင်္ကာပူတွင် ဆေးရုံတက်နေရသည်ဟု ရန်ကုန်မှ အမည်မဖော်လိုသူ သတင်းစာတဦးကတိုးကား၍ အေအက်ဂ်ပီသတင်းက ဆိုသည်။

အသက် (၅၀) နှစ်အရွယ် စစ်ဝန်ကြီးချုပ်၏ ရောဂါအခြေအနေနှင့်ပတ်သက်၍

အသေးစိတ်မသိရသော်လည်း စင်္ကာပူသို့ လူမသိသူမသိရောက်နေသည်မှာ အတန်ကြာနေပြီဟု အဆိုပါ သံရုံးအရာရှိကပြောသည်။

ကမ္ဘာကျော် ဒီပဲယင်းနိုင်ငံတော်လုပ်ကြံမှုကို စီစဉ်ညွှန်ကြားခဲ့ပြီးနောက် တနှစ်အကြာ ၂၀၀၄ ခုနှစ် အောက်တိုဘာလတွင် ဗိုလ်ချုပ်စိုးဝင်းသည် ဗိုလ်ချုပ်ခင်ညွန့်နေရာသို့ အစားထိုးဝင်ရောက်လာခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

၎င်းစံစဉ်ခဲ့သော ၂၀၀၃ ခုနှစ် မေလကဖြစ်ပွားသော ဒီပဲယင်းလုပ်ကြံမှုအတွင်း အမျိုးသားဒီမိုကရေစီအဖွဲ့ချုပ်ထောက်ခံသူများ (၁၀၀) ကျော်ဆုံးရှုံးပြီး အများအပြားဒဏ်ရာရသော်လည်း စစ်အစိုးရက (၄) ဦးဆုံးရှုံးပြီး (၅၀) ကျော် ဒဏ်ရာရသည်ဟု သတင်းထုတ်ပြန်သည်။

နအဖဝန်ကြီးချုပ် အပြန်ခရီးနှင့်ပတ်သက်၍ အတည်ပြုချက်အပေးနိုင်သော်လည်း ယခုလနေ့စောပိုင်းဖြစ်နိုင်သည်ဟု ရန်ကုန်အခြေစိုက်သံတမန်က ခန့်မှန်းသည်။

ယခုနှစ်အစောပိုင်းလည်း နအဖ နံပါတ် (၁) ခေါင်းဆောင် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီးသန်းရွှေသည် စင်္ကာပူအထွေထွေရောဂါကုသဆေးရုံတွင် ဆေးကုသမှုခံယူခဲ့ပြီး အပြန်ခရီးတွင် ကျန်းမာရေးအတော်ကောင်းမွန်လာသည်ဟု သတင်းများကဆိုသည်။ ❖

**စာမျက်နှာ (၄)
ဆရာဂျမ်းလွမ်းမပြေ ဆောင်းပါးမှ**

လာခဲ့တဲ့အသံဟာ ဆရာဂျမ်းရဲ့အသံပါပဲ။
ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည်ရဲ့မိခင် ဒေါ်ခင်ကြည်
ရဲ့စာပုဒ်မှာထွက်ပေါ်လာခဲ့တဲ့ ဆရာဂျမ်းရဲ့
ကဗျာဟာ လူထုတွေရဲ့နှလုံးသားထဲ အချိန်
အဟန့်ပြင်းစွာရောက်ရှိသွားခဲ့သလို၊ ဆက်
တိုက်လိုလို ထွက်ပေါ်လာခဲ့တဲ့ ဆရာဂျမ်းရဲ့
ကဗျာတွေဟာလဲ အထက်မြက် အဝီသဆုံး
တိုက်ပွဲခေါ်သံ စည်မောင်းသံတွေ ဖြစ်လာခဲ့
ပါတယ်။ သံစဉ်ချိုချိုတွေရဲ့နေရာမှာ အလျှ
ဉ်းဉ်း မော့တီးသံ အဟန့်ပြင်းပြင်း တက်
ခေါက်သံတွေ ဒရပ်ထိုး ချဲ့ဝင်စဉ် ပဲ့တင်
လွင့်လာခဲ့ပါတယ်။ စမ်းရေစိမ်းသံတွေအစား
ဒီလိုခေါ်သံတွေ ကမ်းရိုးတန်းတွေ သံစဉ်ပြင်း
ထွက်ပေါ်လာခဲ့ပါတယ်။ ပွင့်လင်းလင်းလင်း ပွင့်
ဖော်လှုပ်လှုပ်လှုပ်လှုပ် တိုက်ပွဲခေါ်သံ မှန်တိုင်းသံ
တွေပါပဲ။

ဆရာဂျမ်း ကဗျာတွေထဲမှာ
'ဒီအာကာဂင်စနစ်ဆိုကို ဝါသနာပါအောင်'
'ကောက်ကုတ်ယုတ်မာတဲ့ နှလုံးယုတ်ကို
ထိုးသွတ်လို့ ပြုနိုင်မတဲ့လား'
'အခု ဝေပေါက်တွေကို အဖထောက်
ကြန့်ဟေ့'
'ဘဝအောင်မြေမှာ၊ ဝါးမြကောင်တွေ
မကြီးစိုးနိုင်၊ မုချကျဆုံးရမယ် မုချ ကျ
ဆုံးရမယ် '

'ကုန်ဖြူနစ်ဆန်ကျင်ရေးတဲ့ အရေးပါ
တဲ့ဒီဆောင်ပုဒ်နဲ့ လုပ်စားပေါင်းများခဲ့ပြီ'
'ကုန်ဖြူနစ်ဆန်ကျင်ရေး လူကြီးမင်း
များဆင်ရာ'တဲ့။
ဆရာဂျမ်းရဲ့နှလုံးသားထဲကနေ ထွက်
ပေါ်လာတဲ့ ဆရာမပြတ် ပေါက်ကွဲသံ
ဖောက်ခွဲသံတွေဟာ စည်စည်အောင်ထွက်
ပေါ်လာခဲ့ပါတယ်။ ဒီအသံတွေဟာ အဝေးက
နေ ကျည်ကွယ်မျက်ကွယ်နေရကနေ ထွက်
ပေါ် ပြနေခဲ့တာမဟုတ်ပါ။ ရန်သူနှလုံးအိမ်
ပေါ်ကနေ ဝိုင်းဝန်းပြတ်ပြတ်ဆုံးဖြတ်ပြီး ရဲရဲ
ရင့်ရင့် မားမားရပ်ပြီး ခြောင်အတိအလင်း
ဖော်ပြနေခဲ့တာ ဖြစ်ပါတယ်။

ဦးညွှတ်ပါတယ် ဆရာဂျမ်း။ ကျနော်တို့
အားလုံး လေးလေးစားစား ဦးညွှတ်ခဲ့ရပါ
တယ်။

(၅)

ကျနော်ရဲ့ပုဂ္ဂိုလ်ရေးဆိုင်ရာ တဦးချင်း
ဘဝမှာ၊ ဆရာဂျမ်းနဲ့ပတ်သက်တဲ့ မေ့မနိုင်
စရာ အမှတ်ရစရာတွေ တော်တော်များများ
ရှိခဲ့ပါတယ်။ အဲဒီတွေထဲမှာ ကျနော် မကြာ
ခဏ အမှတ်ရမိဆုံး ပြန်ပြန်သတိအရမိဆုံး
ရုပ်ပုံတူတူလည်း ရှိပါသေးတယ်။
ကျနော်ရဲ့ပထမဦးဆုံး လုံးချင်းကဗျာ
ရှည်စာအုပ် 'နိုးနေသောလင်္ကာသည်' အ
တွက် အမှာစာရေးပေးခဲ့တာ ဆရာပါပဲ။ ကျ
နော် အင်မတန်ချစ်ခင်လေးစားရတဲ့ ဆရာ
ညွှန်ကြားနဲ့ဆရာတင်မိုးတို့ နှစ်ယောက်ပါ။
ကျနော်ရဲ့ ပထမဦးဆုံး လုံးချင်းကဗျာ
ရှည် အဲဒီစာအုပ်လေးကို 'ရွှေ့ခေါင်း' ပုံနှိပ်
တိုက်မှာပို့နိုင်ခဲ့ပြီး၊ 'ငြိမ်းစာစဉ်ကနေ ထုတ်
ဝေခဲ့တာပါ။

အဲဒီကဗျာအုပ်လေးထုတ်ဝေခဲ့တဲ့
၁၉၈၀ ပြည့်နှစ် တနှစ်ထဲမှာ၊ တပုဒ်တည်း
လုံးချင်းကဗျာရှည်စာအုပ်အဖြစ်နဲ့ချည်း ထုတ်
ဝေခဲ့ကြတာ တိုက်တိုက်ဆိုင်ဆိုင် သုံးနှစ်တိတိ

ရှိခဲ့ပါတယ်။ ကိုအောင်ချိန်ရဲ့ 'ဂန္ထဝင်မမ'
ရယ်၊ နောက်ဆုံးမှာရုပ်ရှင် ဝါရိုက်တာအဖြစ်
နဲ့ဆုံးပါးသွားရရှာပြီဖြစ်တဲ့ ကဗျာဆရာ ပိုင်
သရဲ့ 'အရှေ့ရွာသူအို' နှင်းဆီမှတ်ရယ်၊
ကျနော်ရဲ့ 'နိုးနေသောလင်္ကာသည်' ရယ်ပါ။
ကိုအောင်ချိန်ရဲ့ကဗျာစာအုပ်က ဆရာမောင်
သာနိုးရဲ့အမှာနဲ့ ထွက်ခဲ့ပါတယ်။ ကျနော်စာ
အုပ်ကတော့ ဆရာညွှန်ကြားနဲ့ ဆရာတင်မိုး
တို့ရဲ့ အမှာနှစ်စောင်နဲ့ ထွက်ခဲ့ပါတယ်။

ကျနော်ရဲ့ ပထမဆုံးကဗျာစာအုပ်လေး
ကို ဆရာဂျမ်း၊ ဆရာကြီးတို့ရဲ့အမှာနဲ့ပဲ
ထွက်ခဲ့ပါတယ်။ ခုတိယထွက်မယ့်စာအုပ်ကို
တော့ ဆရာစွမ်း၊ ဆရာကြည်အောင်တို့ရဲ့
အမှာစာတွေနဲ့ပဲထွက်လိုက်မယ်လို့ တော်
တော်စောစောကတည်းက ရင်တွင်းဆန္ဒအ
ဖြစ် ကြိုတင်ရည်ရွယ်ထားခဲ့တာဖြစ်ပါတယ်။
ကျနော်ရဲ့ ပထမဦးဆုံး (၄) စောင်ပွားပြီး
စာပေစစ်စိစေးတင်ပြရမှာအတွက် (၂)
စောင်ထားလိုက်ရသလို တစောင်ကို ဆရာ
ဂျမ်းနဲ့ဆရာကြီးတို့လက်ထဲ အမှာစာရေး
ပေးနိုင်ဖို့ ထည့်ပေးလိုက်ပါတယ်။

စာမူက အဆင်သင့်ဖြစ်နေပြီဖြစ်ပေမဲ့
အမှာစာပါ တပါတည်းတွဲတင်ရမှာမို့ ဆရာ
တို့ကို ကျနော်က ခဏခဏသွားပြီး အဖူးပေး
မိထိုးပါတယ်။ အထူးသဖြင့် ဆရာဂျမ်းကို
ကျနော်က ခဏခဏ နားပူနားသာလုပ်ပါ
တယ်။ ဆရာကတော့ 'စိတ်ချစမ်းပါ။ ကဗျာ
စာမူတစ်ခုလုံး အကုန်ဖတ်ပြီးပါပြီ။ ရေးမှာပါ။
ရေးကိုရေးမှာပါ'ဆိုပြီး ဆရာက ကျနော်ကို
အမြဲတန်းဖို့ပြုပြီးကြည့်ပေး နောက်စလ လုပ်
နေတတ်ပါတယ်။ ပြန်ပြန်ဆန်ဆန်တင်ချင်
နေပြီဖြစ်တဲ့ ကျနော်တို့ကို တော်တော်
တော်ကို မချင့်မချပြစ်လို့ပေါ့။ နောက်ထပ်
တပတ်လောက်ကြာတော့ ထပ်ပြီးပြောမိပြန်၊
ဆရာကတော့ ပြီးပြီကြီး။ နောက်တပတ်
လောက်ကြာတော့ ထပ်ပြီးလောအောင်မိပြန်၊
ဆရာဂျမ်းက အပြီးမပျက်။ ပြီးတော့ ပြော
လိုက်သေးတယ်။ 'ရေးနေတာ ပြီးသလောက်
တောင်ရှိနေပြီ'တဲ့။ ပြီးပြီဆိုရင် မနက်ဖြန်
ကျနော်တို့ပေးတော့လေလို့ ပူဆာပြန်တော့
လဲ ထိုစံအတိုင်း ပြီးပြီကြီး လုပ်နေပြန်တာ
ပါပဲ။ ဖေဖော်ဝါရီလကုန်ကတည်းက ပေး
ထားတာ မတ်လတတိယပတ်ထဲရောက်လာ
တဲ့အချိန်အထိလဲ မပြီးသေး။ ကျနော်စိတ်ထဲ
မှာတော့ တော်တော်ကို ကဆီကအောက်ဖြစ်
နေပြီ။ 'ဆရာဂျမ်း စာမူက အချိန်မီအောင်
ပြန်ပြန်တင်ရမှာ။ ပြန်ပြန်လိုချင်ပြီ' ပြောလို့
လဲမပျက်။ ဆရာဂျမ်းကတော့ တော်တော်ကို
ကဆီကအောက်ဖြစ်အောင် လုပ်တာပဲလို့
တောင် စိတ်ထဲမှာကွက်ကန်ဖြစ်သွား မိရ
တယ်။ အမှာစာလေးရေးတာ ဝါလောက်
တောင် ရွေးကိုင်ရသလားပေါ့။ ကျနော်က
လောလေ ဆရာဂျမ်းကတော့ ပြီးလေလေ
ပါပဲ။ ပြီးတော့ စလိုင်ကသေးတယ်။ ပြီးနေပြီ
ပြီးနေပြီ။ တကြောင်းလေးလောက်ပဲ ကျန်
တော့တာတဲ့။ ဒီတကြောင်းပဲ ကျန်တော့တာ
ဆိုရင်လဲ အခုရေးပေးတော့လေလို့ဆိုတော့
ဆရာဂျမ်းက နေစမ်းပါဦးတဲ့။

ကျနော်မှာ တော်တော်ကို နားမလည်
နိုင်မိအောင်ဖြစ်မိရင်း စိတ်ညစ်မိနေပါတယ်။
တရက်ကျတော့ ကျနော်က ဘာမှမပေး
ရသေးခင်မှာ 'သဖက်ခါ ရှေးကို လာဖြစ်အောင်
လာခဲ့နော်' လို့ ဆရာဂျမ်းကစပြီး ကျနော်ကို
အချိန်းအချက်လုပ်တယ်။ ကျနော်က ခေါင်း

ကိုပဲညှိတိုက်ပိတ်တယ်။ ဘာကိုစွန့်လွှဲလို့ဆို
တာတောင် မမေးချင်တော့။ ဆရာဂျမ်း
ချိန်းထားတဲ့နေ့ရက်တော့ ထုံးစံအတိုင်း
တက္ကသိုလ်ဘာသာပြန်ဌာနရုံးထဲရှိ သူ့စားပွဲ
ရွေ့ ကျနော်က ရောက်အောင်သွားတယ်။
ဆရာဂျမ်းက ပြီးစေရစဉ်လုပ်ပြီး သူ့စားပွဲ
အံ့ဆွဲလေးကို ခပ်ဖြေးဖြေးလေးပွင့်လိုက်
တယ်။ စားပွဲရွေ့ကတုန်းထိုင်ကို မေးမေပြီ
ပြီး ခဏအထိုင်ခိုင်းထားပြန်တယ်။ ဖိုင်တခု
ကြားညှပ်ထားတဲ့ ကလစ်တီးထားတဲ့ ဗလာ
စက္ကူလေးတထပ်ကို အသာအယာဆွဲထုတ်
လိုက်ပြန်တယ်။ ကျနော်က ငေးကြည့်နေလိုက်
တယ်။

'ကနေ့ကဗျာစာအုပ်အတွက် အမှာစာ
ပေးမလို့။ တကြောင်းပဲ တမင်ချန်ထား
တာ။ ပြီးအောင်မရေးသေးပဲ တမင်ချန်ထား
တာ။ ဒီနေ့မှ အဲဒီတကြောင်းပဲ အခုရေး
ပြီး ကနေ့ပဲ အပြီးဆက်ရေးတာအဖြစ် ပေး
မလို့ လို့ဆိုပြီ။ ရေးထားပြီးစာမျက်နှာတွေ
ရဲ့နောက်ဆုံးမျက်နှာကို ဖြတ်ကန့်လှန်လှော
လိုက်တာ မြင်ရတယ်။ ပြီးတော့ တကယ်ကို
နောက်ဆုံးစာတကြောင်းအဖြစ် အဆုံးသတ်
စာကြောင်းတကြောင်းကို သူ့ရဲ့လက်ရေး
ဝိုင်းဝိုင်းကြီးနဲ့ တဖြေးဖြေးရေးချလိုက်ပြီး
ပုဒ်မကြီးနှစ်ချောင်းကို ခပ်သွက်သွက်ရေးချ
လိုက်ပါတယ်။ ပြီးတော့ အောက်မှာ 'တင်မိုး'
ဆိုတဲ့ သူလက်မှတ်ကြီးကိုပါ တပါတည်း ဆက်
ရေးလိုက်ပါတယ်။ လက်မှတ်ရဲ့အောက်မှာ နေ့
စွဲပါ ရေးချ လိုက်ပါတယ်။ '၂၀၊ ၃၊ ၁၉၈၀'
တဲ့။ ပြီးတော့ မှားသွားမှာစိုးလို့ သေချာ
အောင် ကျနော်ကို မေးလိုက်သလိုပဲ၊ ပါးစပ်
ကလဲ ပြောလိုက်ပြန်သေးတယ်။

'မနေ့က မတ်လ (၂၇) ရက် တော်
လှန်ရေးနေ့ဆိုတော့၊ ကနေ့ မတ်လ (၂၈)
ရက်နေ့ပေါ့'တဲ့။

နေ့စွဲပါထိုးပြီးချိန်မှာတော့ ကျနော်ကို
ရေးထားပြီး သူ့ရဲ့အမှာစာကို လှမ်းပေးရင်း
ပြုံးစေခဲ့။ လှမ်းကြည့်နေပါတော့တယ်။

အဲဒီတော့မှ ကျနော်လည်း ပြုံးမိသွားရ
ပါတော့တယ်။

ကျနော်ကဗျာစာအုပ်လေး ရိုက်နှိပ်ထုတ်
ဝေနိုင်ပြီးတဲ့နောက်ပိုင်းမှာတော့၊ ဆရာဂျမ်း
က ကျနော်ကို ရံဖန်ရံခါ နောက်စလ ချစ်စိနိုး
ကျီစယ်တတ်တာက 'နိုးနေတုန်းပဲလား
မအိပ်သေးဘူးလား'တဲ့။ တခါ တခါကျတော့
'မအိပ်သေးဘူးလား အိပ်အုန်း အိပ်
အုန်း'တဲ့။ အဲဒီလို 'မအိပ်သေးဘူးလား'လို့
နောက်တိုင်း ကျနော်ကလည်း ဆရာ့ကို 'ကျ
နော်ကတော့ မအိပ်သေးဘူး။ ဆရာကတော့
အိပ်လိုက်တာ၊ ဒီအန္တာကိုယ်ကြီးနဲ့ နှင်းဆီပွင့်
ပေါ် အိပ်ပျော်တယ်ဆိုတော့ ဆရာဂျမ်းလို့
အခုတော့ ကျနော် အင်မတန်ချစ်ခင်
လေးစားရတဲ့ ဆရာဂျမ်းဟာ တကယ်ကို
အိပ်ပျော်သွားခဲ့ပါပြီ။ ထာဝရအိပ်ပျော်သွား
ခဲ့ပါပြီ။

ဒါပေမဲ့ ဆရာ့စိတ်ဓာတ်၊ ဆရာ့အသံ
နှလုံးဟာ ကျနော်တို့အတွက် ထာဝရရင်ဆန်
ကျန်ရစ်နေမှာဖြစ်သလို၊ ဆရာကဗျာ၊ ဆရာ
စာပေအနုပညာလက်ရံတွေဟာလည်း ကျ
နော်တို့ရဲ့ အမျိုးသားစာပေအနုပညာပျာဉ်
ကြီးအတွင်းမှာ ထာဝရဖွဲ့ပွင့်ဝေသာ ရှင်ဆန်
ကျန်ရစ်ခဲ့ပြီ ဖြစ်ပါတယ်။

၂၆-၁-၂၀၀၇

မစ္စတာပင်ဟေးရီး မြန်မာပြည်ကိုလက်လျှော့သွားပြန် စစ်အုပ်စု၏ကတိကို အယုံမလွယ်ကြရန် သတိပေးပြောကြား



မစ္စတာ ပင်ဟေးရီး

မြန်မာပြည်ဆိုင်ရာကိစ္စများလွယ်အပြစ်
တာဝန်မှအနားယူတော့မည့် ကုလသမဂ္ဂ လူ့
အခွင့်အရေးကော်မရှင်များက မစ္စတာပင်ဟေး
ရီးသည် မြန်မာပြည်မှ အခွင့်အရေးဆိုး
ရွားနေမှုများနှင့် နအဖ ကတိမတည်မှုများ
ကို မတ်လ (၂၉) ရက်နေ့က နောက်ဆုံး
အနေဖြင့် ခွင့်ပြုချက်ပြုရင်း မြန်မာ့အရေးကို ဝိုင်း
ဝန်းကျဉ်းကြပ်ရန် နိုင်ငံတကာကို တိုက်တွန်း
လိုက်သည်။

ရိုနီဗာတွင်ပြုလုပ်သော ဆွေးနွေးပွဲတွင်
မစ္စတာပင်ဟေးရီးက ဒေါ်အောင်ဆန်းစု
ကြည်နှင့် နိုင်ငံရေးအကျဉ်းသားများကိုစွဲ
လွန်ခဲ့သော ဂုဏ်ထူးတံဆိပ် ကုလသမဂ္ဂလူ့
အခွင့်အရေးဆိုင်ရာပြုခဲ့သော အချက်အ
လက်များကို ပြန်လည်ဆွေးနွေးခဲ့သည်။

ကုလအထူးကော်မရှင်များက ဒေါ်အောင်ဆန်းစု
ဝန်ထောက်မဟုတ်မီက ၂၀၀၃ ခုနှစ်က
တည်းက မြန်မာပြည်သို့ သွားရောက်ခွင့်
ပိတ်ပင်ခံခဲ့ရသော မစ္စတာပင်ဟေးရီးက
“ကျနော်မြန်မာပြည်ကို ဝင်ရောက်ခွင့်မရ
ပေမယ့် သူတို့နဲ့စကားအများကြီးပြောခဲ့
ပါတယ်။ စစ်အစိုးရက ကတိပေးပြီး ဘယ်
တော့မှမတည်တော့ စိတ်ပျက်ရတယ်။ မြန်မာ
ပြည်ရဲ့ လူ့အခွင့်အရေးအခြေအနေကို ဝန်
တင်ပြနိုင်ဖို့လိုသလို အခြားတဖက်ကလည်း
နိုင်ငံတကာအကူအညီတွေ လိုအပ်နေပါ
တယ်” ဟုပြောသည်။

မစ္စတာပင်ဟေးရီး၏ မြန်မာ့အရေး
ပြောဆိုမှုသည် တပတ်အတွင်း ဂုဏ်ထူး

ကြိမ်ဖြစ်ပြီး မတ်လ (၂၃) ရက်နေ့ကလည်း
မြန်မာနိုင်ငံအရှေ့မြစ်စစ်ဆင်းရေးများ သည်
စိုးရိမ်စရာကောင်းပြီး ဒေသခံပြည်သူ
များအပေါ် လူ့အခွင့်အရေးချိုးဖောက်မှု
များဆက်ရှိနေသည်ဟု ကုလသမဂ္ဂလူ့အခွင့်
အရေးကော်မရှင်တို့ အစီရင်ခံခဲ့သည်။

မြန်မာပြည်အရှေ့မြစ်တွင် (၁၉၉၆)
ခုနှစ်မှ ၂၀၀၅ ခုနှစ်အထိ ရွာပေါင်း (၃,၀၇၇)
ရွာဖျက်ဆီးခံခဲ့ရသည့် အကြမ်းဖက်မှုများနှင့်
ပတ်သက်သော ကုလသမဂ္ဂကိုယ်စားလှယ်
တဦးတင်သော ကုလသမဂ္ဂအထွေထွေ
ကုလသမဂ္ဂအထွေထွေ အတွင်းရေးမှူးအ
နေဖြင့် မြန်မာ့ပြည်အရေးကို အရေးယူလုပ်
သောလောကီယုတ်မာမှု မြန်မာ့ဒီမိုကရေ
စီအင်အားစုများက မျှော်လင့်နေကြသည်။

မစ္စတာပင်ဟေးရီး၏ အစီရင်ခံစာ
ကြောင့် မစ္စတာဘန်ကီမွန်အနေဖြင့် မကြာခင်
တွင် မြန်မာနိုင်ငံဆိုင်ရာ ကုလသမဂ္ဂအထူး
သံတမန်တဦးခန့်အပ်ပြီး အမျိုးသားပြန်လည်
သင့်မြတ်ရေးအတွက် သက်ဆိုင်ရာပုဂ္ဂိုလ်များ
နှင့်တွေ့ဆုံညှိနှိုင်းမှုများ လုပ်ဆောင်ပွယ်ရှိ
သည်ဟု အမေရိကန်အခြေစိုက် မြန်မာပြည်
အရေးလှုပ်ရှားမှုအဖွဲ့ (USCB) အဖွဲ့မှ ဦး
အောင်ဝေကပြောသည်။

လောလောဆယ်တွင် သက်တမ်းကုန်
ဆုံးတော့မည့် မြန်မာနိုင်ငံဆိုင်ရာ ကုလသမဂ္ဂ
လူ့အခွင့်အရေးကော်မရှင်များလွယ် မစ္စတာပင်
ဟေးရီးနေရာကို ကိုယ်စားလှယ်တဦး အစား
ထိုးခန့်အပ်ရေးကိစ္စကို လူ့အခွင့်အရေး
ကောင်စီက ဇွန်လအတွင်း ဆုံးဖြတ်ရန်ရှိ
နေသည်။

ဤအတောအတွင်း အမျိုးသားဒီမိုက
ရေစီအဖွဲ့ချုပ်က ကုလသမဂ္ဂအထွေထွေ အ
တွင်းရေးမှူး၏ မြန်မာပြည်ဆိုင်ရာ ကိုယ်စား
လှယ်တဦးကို တောင်းဆိုထားပြီး မစ္စတာ
ဘန်ကီမွန်က မြန်မာပြည်သို့ (၂) ကြိမ်
ရောက်ဖူးသော မစ္စတာဂမ်ဘာရီကို ဆက်ဆံ
ထားမည်ဟုပြောဆိုထားသည်။

ဦးစောနေဒွန်း (၈၄) နှစ် ကွယ်လွန်



နိုင်ငံရေးအကျဉ်းသားဟောင်း ဦးစော
နေဒွန်း (၈၄) နှစ်သည် မတ်လ (၃)ရက်
နေ့က ပေါက်ခေါင်းဖြို့နှုတ်နေအိမ်တွင် သ
ရက်လွန်ကင်းဆာပြင် ကွယ်လွန်သွားသည်။
အမျိုးသားဒီမိုကရေစီအဖွဲ့ချုပ်၊ ပေါက်
ခေါင်းဖြို့နှုတ်ဥက္ကဋ္ဌ ဦးစောနေဒွန်းသည်
၁၉၉၂ ခုနှစ်က တောင်အနစ် (၂၀) ချမှတ်
ခံခဲ့ရပြီး ၁၄ နှစ်အကြာ၊ ၂၀၀၅ ခုနှစ် ဇူ
လိုင်လက သာယာဝတီထောင်မှ ပြန်လည်
လွတ်မြောက်လာသူဖြစ်သည်။

ဦးစောနေဒွန်းသည် အကျဉ်းထောင်
တွင် ၆နှစ်ကျော်ကျော်၊ အသည်းရောင်နှင့်
သွေးတိုးချောပါများခံစားခဲ့ရပြီး ထောင်မှ
လွတ်ပြီး လပေါင်း (၂၀) အကြာတွင် ကွယ်
လွန်သွားခြင်းဖြစ်သည်။ ❖

နာရေးကူညီမှုအသင်းကို အာဏာပိုင်များနှင့် ကြုံပွတ်အဖွဲ့ များက အနှောင့်အယှက်ပေးနေ



ရန်ကုန်နာရေးကူညီမှုအသင်း၏ လုပ်ကိုင်ဆောင်ရွက်မှုများကို မကြာသေးခင်က အာဏာပိုင်များက နှောင့်ယှက်ဟန့်တားမှုများပြုလုပ်ခဲ့ကြောင်း နာရေးအသင်းတာဝန်ရှိသူများက ပြောသည်။

မတ်လ (၂၂) ရက်နေ့က ရန်ကုန်စက်စမ်းရထားစနစ်ထမ်းပိုင်သော ရပ်ကွက်သူ ရပ်ကွက်သားများက နာရေးကူညီမှုအသင်းအား အလှူငွေပေးအပ်မည့်ကိစ္စကို ရပ်ကွက်အာဏာပိုင်များက ပိတ်ပင်ခဲ့သည်ဟု အသင်း၏ဥက္ကဋ္ဌ ရုပ်ရှင်သရုပ်ဆောင်ကျော်သူက ပြောသည်။

အလှူငွေပေးအပ်ခါနီးကျမှ အလှူရှင်ထံမှ မူလအစီအစဉ်ကိုဖျက်လိုက်ကြောင်း တယ်လီဖုန်းဖြင့် အကြောင်းကြားကြောင်း၊ အလှူငွေများကို ရပ်ကွက်အာဏာပိုင်များက

အတင်းအကြပ် တောင်းယူထားသည်ဟု ကြားသိရကြောင်း ကိုကျော်သူကပြောသည်။

အလားတူ ဖေဖော်ဝါရီလကုန်ပိုင်းကလည်း ရန်ကုန် ပုသိမ်ညွန့်ရပ်ကွက်သူ ရပ်ကွက်သားများက နာရေးကူညီမှုအသင်းသို့ အလှူငွေများ ပေးလှူရာ ငွေလှူသူများကို ရပ်ကွက်အာဏာပိုင်များက ခေါ်ယူစစ်ဆေးခဲ့သည်ဟုဆိုသည်။

၂၀၀၁ ခုနှစ်မှ ယခုအထိ နာရေး (၆) သောင်းခန့်ကို အခမဲ့ကူညီပေးနိုင်ခဲ့သော နာရေးအသင်းကြီး၏ဥက္ကဋ္ဌ ကိုကျော်သူက အသင်းသည် လှူငွေရရှိမှုကို အာဏာပိုင်များက အာရုံစိုက်ကြောင်း၊ နိုင်ငံရေးကိစ္စများနှင့် ကင်းလွတ်ကြောင်းပြောသည်။

၂၀၀၆ ခုနှစ် ဩဂုတ်လအတွင်းက ဂဂမျိုးဆက်ကျောင်းသားများ ဦးဆောင်ကျင်း

ပသော (၁၈) နှစ်မြောက် (၈) လေးလုံးအရေးတော်ပုံ နှစ်ပတ်လည်အခမ်းအနားသို့ နာရေးကူညီမှုအသင်းမှ ကိုကျော်သူနှင့် စာရေးဆရာမ သန်းမြင့်အောင်တို့ တက်ရောက်ခဲ့သည့်နောက်ပိုင်း နာရေးကူညီမှုအသင်း၏ လှုပ်ရှားမှုများကို အာဏာပိုင်များက မျက်မှန်းကျိုးနေပြီး ကြိတ်အဖွဲ့ကသိမ်းပစ်ဆို့သည့်သတင်းများပင် ထွက်ပေါ်ခဲ့သည်။

ယမန်နှစ် အောက်တိုဘာလက ကြိတ်အဖွဲ့အထွေထွေအတွင်းရေးမှူး ဗိုလ်ချုပ်ဌေးဦးက ကြိတ်အသင်းအနေဖြင့် နာရေးကူညီမှုအသင်းတောင်းကို တည်ထောင်ပြီးဖြစ်ကြောင်းကြေညာခဲ့ပြီး ကျော်သူ၏ နာရေးကူညီမှုအသင်းကို စင်ပြိုင်ထူထောင်ထားခြင်းမဟုတ်ကြောင်းပြောသည်။

သို့သော် ကိုကျော်သူက ကြိတ်အဖွဲ့၏လုပ်ရပ်သည် ထင်ယောင်မှားမှုကို ဖြစ်စေပြီး လွတ်လပ်သော လူမှုရေးလှုပ်ရှားမှုများ လုပ်ကိုင်နေသော မိမိတို့အသင်းကြီး၏ ဂုဏ်သိက္ခာကို ထိခိုက်သည်ဟုပြောသည်။

ပြည်တွင်းပြည်ပမှ စေတနာ့သင်္ဂဟများ၏ အလှူငွေဖြင့် ရပ်ကွက်နေသော နာရေးကူညီမှုအသင်းသည် မတ်လ (၂၂) ရက်နေ့ကလည်း ရန်ကုန်တိုင်းသားကိစ္စရုံးမြို့နယ်တွင် “သူ ကုသိုလ်ဖြစ်ဆေးခန်း” ဟု အမည်ပေးထားသော ဆေးခန်းတခုကို ဖွင့်လှစ်ထားပြီး ဆေးရုံနွမ်းပါးသူများအတွက် ကျန်းမာရေးစောင့်ရှောက်မှုပေးလျက်ရှိသည်။ ❖

မော်လမြိုင် ပုံးပေါက်မှုများကြောင့် လူတရားကျော် ထောင်ချခံရ

မော်လမြိုင်မြို့တွင် ဖေဖော်ဝါရီလ (၂၀) ရက်နေ့က ပုံးပေါက်မှုဖြစ်ပွားပြီး ရက်ပိုင်းအတွင်း လူတရားကျော်ကို ဖမ်းဆီးထောင်ချလိုက်ကြောင်း အာရုံအက်ဖ်အေသတင်းတရပ်ကဆိုသည်။

ဖေဖော်ဝါရီလ (၂၀) ရက်နေ့နံနက် (၁၁) နာရီခန့်က မော်လမြိုင်မြို့ အဝေးပြေးကားကိတ်စခန်းတွင် စိုးရတနာ ခရီးသည်တင်ကားပေါ်ဗုံးပေါက်မှုဖြစ်ခဲ့ပြီးနောက် ညနေပိုင်းတွင်း မြို့သစ်ရပ်ကွက်အပါအဝင် ရပ်ကွက်တချို့တွင် ဧည့်စာရင်မတိုင်ဘဲ တရားကျော်ကိုဖမ်းဆီးပြီး ထောင်ဒဏ် (၅) ရက်စီချမှတ်ခဲ့သည်ဟု မြို့ခံတဦးကိုကား၍ သတင်းကဆိုသည်။

ယခင်က ဧည့်စာရင်မတိုင်ဘဲသူများကို တရားရုံးက ဒဏ်ငွေ (၅၀)၊ (၁၀၀) ကျပ်စီ ချမှတ်ခဲ့သည့် အဖြစ်အပျက်များရှိသော်လည်း

ယခုတကြိမ်တွင် ထောင်ဒဏ်အထိချမှတ်ခဲ့သဖြင့် မြို့ခံများကြား မကျေနပ်ငြောဆိုမှုများရှိနေသည်။ ထောင်ဒဏ်ချခံရသူများတွင် အမျိုးသမီးနှစ်ပါးနှင့်ကျော် ပါဝင်သည်ဟု သိရသည်။

ဗုံးပေါက်မှုနောက်ပိုင်းတွင် ည (၁၀) နာရီကျော်လျှင် လမ်းပေါ်တွေ့သမျှလူ အကုန်ဖမ်းပြီး စစ်ဆေးမှုများလုပ်နေသော်လည်း ဘယ်သူလက်ချက်ဟု ယခုတိုင်ဖော်ထုတ်နိုင်ခြင်းမရှိပါ။

ဖေဖော်ဝါရီလ (၁၆) ရက်နေ့ကလည်း မော်လမြိုင်မြို့၊ ခရိုင်ကြိုခိုင်ဖွံ့ဖြိုးရေးအသင်းရုံးနားတွင် ဗုံးတလုံးပေါက်ကွဲခဲ့ရာ ထိခိုက်ဒဏ်ရာရမှု မရှိသော်လည်း မြို့ခံများကြားတွင် စိုးရိမ်မှုများတိုးပွားနေသည်ဟု ဗိုလ်မှူးအသတင်းတရပ်ကဆိုသည်။ ❖

စာပေဟောပြောပွဲစီစဉ်သူများ ထောင်ဒဏ်အပြစ်ပေးခံရ

ပဲခူးတိုင်းအနောက်ခြမ်းရှိ ပေါင်းတလည်မြို့တွင် စာပေဟောပြောပွဲစီစဉ်သူ (၃) ဦးကို အာဏာပိုင်များက ဖမ်းဆီး၍ ထောင်ဒဏ် (၃) လစီ ပြစ်ဒဏ်ချမှတ်လိုက်ကြောင်း ဒေသခံများကပြောသည်။

ဖေဖော်ဝါရီလ (၈) ရက်နေ့က ပေါင်းတလည်မြို့ သတ္တမမဉ္စူကျောင်းတိုက် ဆရာတော် ဦးဥက္ကဋ္ဌမဉ္စူနေ့တွင် ပြုလုပ်သော ရန်ကုန်မှ နာမည်ကြီးစာရေးဆရာ တို့တာဝန်နှင့် ကာတွန်းအော်ပီကျယ်တို့၏ စာပေဟောပြောပွဲကို ခွင့်ပြုမိန့်မရဘဲ စီစဉ်ခဲ့ခြင်းကြောင့် ယခုကဲ့သို့ အရေးယူခံရခြင်းဖြစ်သည်။

ထောင်ချခံရသူများမှာ ကိုမင်းကြည်၊ ကိုမြင့်ဦးနှင့် တခြားတဦးဖြစ်ပြီး ၎င်းတို့ကို ပြည်မြို့ထောင်တွင် ထိန်းသိမ်းထားသည်ဟု

သိရသည်။ စာပေဟောပြောပွဲကို ပေါက်ခေါင်းတွင် လုပ်ရန် အစောပိုင်းက စီစဉ်ခဲ့သော်လည်း မယကက ခွင့်ပြုမိန့်မပေးသဖြင့် တပတ်ခန့် ရက်ချေပြီးနောက် ပေါင်းတလည်တွင်ပြုလုပ်ခဲ့ကြခြင်းဖြစ်သည်။

အမျိုးသားဒီမိုကရေစီအဖွဲ့ချုပ်ဝင် မဟုတ်သူများကစီစဉ်သော စာပေဟောပြောပွဲကို ကြိုခိုင်ဖွံ့ဖြိုးရေးအသင်းက အမျိုးသားဒီမိုကရေစီအဖွဲ့ချုပ်က ဦးဆောင်သည်ဟုဆိုကာ အာဏာပိုင်များထံ တိုင်ကြားထားခဲ့ခြင်းကြောင့် ယခုကဲ့သို့ စီစဉ်သူများ အဖမ်းခံရပြီး ယခုကဲ့သို့ ထောင်ဒဏ်များချမှတ်ခံရခြင်းဖြစ်ကြောင်းလည်း သိရသည်။ ❖



ဝမ်းနည်းမှတ်တမ်း

ကေအန်ယူစစ်ခေါင်းဆောင် ဗိုလ်ချုပ်ကျော်သောင်းသည် ဧပြီလ (၁) ရက်နေ့မွန်းလွဲပိုင်းက လူကြီးရောဂါဖြင့် ကွယ်လွန်အနိစ္စရောက်ပြီး ဈာပနအခမ်းအနားကို ဧပြီလ (၂) ရက်နေ့တွင် ကေအန်ယူတပ်မဟာ (၇) လက်အောက်ခံ တပ်ရင်း (၁၁၁) တွင် ကျင်းပပြီးစီးခဲ့သည်။

ဗိုလ်ချုပ်ကျော်သောင်းသည် ၁၉၄၇ ခုနှစ်၊ ကေအန်ယူနှင့် ကေအန်ဒီအိုဖွဲ့စည်းရာတွင်ပါဝင်ခဲ့ပြီး ၁၉၄၉ နာမည်ကျော် အင်းစိန်တိုက်ပွဲတွင်ပါဝင်တိုက်ခိုက်ခဲ့သူဖြစ်သည်။ အင်းစိန်မြို့ပြန်ဆုတ်ပြီးနောက် ရေဝတီမြစ်ခံစစ်တိုက်ပွဲများ တွင်တပ်စုမှူးအဖြစ်ပါဝင်ခဲ့သည်။ ကေအန်ယူအချုပ်အုပ်ကော်မတီဝင်၊ မြစ်ကန်ရုံးပေါ် တပ်ဖွဲ့ခိုင်ခံ့ရေးမှူး၊ တပ်မမှူးအဖြစ် ကျရာတာဝန်များကျေပွန်ခဲ့သူ ဗိုလ်ချုပ်သည် ၁၉၅၀ တာဝန်ပေးခံရပြီး ၆၄-၆၅ ဆင်မင်းစစ်ဆင်ရေး၊ ၆၆ အောင်စစ်ဆင်ရေး၊ ဇူးဟိန်း-ရွှေလင်းယုန်စစ်ဆင်ရေးတို့ကို ဦးစီးတိုက်ခိုက်ခဲ့သူဖြစ်သည်။

၁၉၆၀-၁၉၇၀ ပဲခူးရိုးမထိုးစစ်များ၊ ၁၉၇၅-၁၉၉၅ ကရင်ပြည်နယ်ဝမ်းခါတိုက်ပွဲကို ဗိုလ်မှူး၊ ဗိုလ်မှူးကြီးသန်းဖောင်တို့နှင့် ဦးစီးခဲ့သူ ဗိုလ်ချုပ်သည် ၁၉၉၅ မှ ၂၀၀၄ ခုအထိ ကေအန်ဒီအိုစစ်ဦးစီးချုပ်တာဝန်ယူခဲ့သည်။

၁၉၂၄တွင် ရေဝတီတိုင်း၊ ပန်းတနော်မြို့နယ် ထိန်ကုလားရွာတွင်မွေးဖွားသော ဗိုလ်ချုပ်ကျော်သောင်းသည် ကရင်အမျိုးသားတော်လှန်ရေးအနှစ် (၆၀) ခရီးတွင် အတက်-အကျ၊ အဆုတ်-အတက် လှိုင်းတံပိုးတွင်း၌ ကြိုကြိုခိုင်ခံ့ရပ်တည်ရင်း ကွယ်လွန်ခန့်အထိ ကေအန်ယူ၏ ဂုဏ်ထူးဆောင်နာယကအဖြစ် ယုံကြည်ချက်ခိုင်မာသူလည်းဖြစ်သည်။

သူ့ကောင်းမှုများတပြုတ်ပြုတ်ကြွေနေသောခေတ်တွင် ပထမတန်းခေါင်းဆောင်တဦး ကွယ်လွန်ခြင်းသည် တော်လှန်ရေးကောင်းကင်မှ နောက်ထပ်အလင်းတစ်ခုကြွသွားခြင်းအဖြစ် မိုးကြိုးသတင်းစဉ်က ဝမ်းနည်းမှတ်တမ်းတင်လိုပါသည်။ ❖

တွေ့ရှိပြောခဲ့တဲ့ အမှာစကားလေးပါ။ ဗိုလ်တင်အောင်ဟာ ဗိုလ်ချုပ်ရဲ့ အဲဒီအမှာစကားကို ကြားဖူးချင်လည်း ကြားဖူးခဲ့ပါလိမ့်မယ်။ ကြားဖူးချင်မှလည်း ကြားဖူးခဲ့ပါလိမ့်မယ်။ ဒါပေမယ့် သူ့ရဲ့လုပ်ရပ်နဲ့ ဆုံးဖြတ်ချက်ကတော့ ဗိုလ်ချုပ်လိုချင်တဲ့ ပြည်သူ့စစ်သားစိတ်ဓာတ်ပါ။

စာမျက်နှာ (၁၂) စောင်းပါးမှ

ပေးတဲ့သူဟာ သူ့ကိုယ်ကျိုးအတွက် အမိန့်ပေးလာခဲ့ရင်ကောလို့ မေးစရာရှိလာတယ်။ အဲဒီအခါမှာ သေနတ်ပြောင်းကို အမိန့်ပေးတဲ့သူက လှည့်လိုက်ရဲ့ပဲ”

အဲဒါကတော့ ဗိုလ်သင်တန်းဆင်းပွဲတခုမှာ ကျမှတို့ရဲ့လွတ်လပ်ရေးဗိသုကာကြီး၊ တပ်မတော်ရဲ့ဖခင်ကြီး ဗိုလ်ချုပ်အောင်ဆန်းရဲ့ ဗိုလ်သင်တန်းဆင်းပွဲတခုမှာ ဗိုလ်လောင်း

ခွာညို (၂၀၀၇ ခုနှစ်၊ မတ်လ ၁၀ ရက်)

ကိုယ့်အခွင့်အရေးအတွက် ကိုယ်တိုင်တိုက်ပွဲဝင်ကြ။
ကောင်းတဲ့ကိစ္စ၊ တရားတဲ့ကိစ္စမှန်သမျှ ရဲရဲလုပ်ကြ။
မတရားတဲ့အမိန့် အာဏာဟူသမျှ တာဝန်အရ ဖိခံကြ။

ဗမာပြည်နိုင်ငံရေးလောကမှာ ပုံကား ချုပ်တွေ တစ်ချင်းချင်းပြောနေတယ်။ တော်တော် သွက်သွက်လှုပ်လှုပ်နေတယ်။ မျက်နှာသစ် တွေ၊ အသံသစ်တွေ၊ ဆန္ဒပြမှုအသစ်တွေ စုံ မှု့စုံ၊ ဒါမျိုးမပြင်ရ၊ မကြာခင်မှာ ကြာပဲ ကြာ လှပြီ။

နိုင်ငံရေးသမိုင်း လေ့လာချင်သူတွေအ ဖို့ ဒီအကွေ့အပြောင်းဟာ စိတ်ဝင်စားစရာ အင်မတန်ကောင်းမှာ။

ပုန်းလှည့်နေသူတွေ၊ လဲလျောင်းစက် နားနေသူတွေ ခေါင်းရှောင်နေသူတွေပါ ထ လာကြတာတွေရတယ်။ သူတို့အပြင် စစ် အုပ်စုအုပ်စိုးမှုကို ပြည်ဖိုးကာချမှတ်လှူတွေ လည်း လမ်းပေါ်ကို စတင်လာတာတွေ တွေ ရတယ်။

အဲဒီအထဲမှာ နအဖကို ခြောင်ထောက် ခံပြီး ဒီချုပ်ကိုတိုက်ခိုက်တိုက်ခိုက်တဲ့လူတွေ ရှေ့ကိုခန့်ထွက်လာကြတာ အတော်ထူးဆန်း တယ်။ ဖိနှိပ်တဲ့အုပ်စိုးသူကို ဆန့်ကျင်တဲ့ ပြည် သူလူထုရဲ့ လှုပ်ရှားမှုလှိုင်းတိုင်းတွေ ပြင်းထန် နေတဲ့ကာလမျိုးတွေဆိုရင် ဒီလိုလူတွေဟာ အမြီးကုပ်နေတတ်တယ်။ အသံတောင် မပေး ဝံ့တူး။ ပြည်သူလူထုထက် အင်အားကျဆင်း ပြီထင်တော့မှ သူတို့တတွေ ထွက်လာတတ် တယ်။ ဒါပေမဲ့ ဒီနေ့ ဗမာပြည်အခြေအနေ က ပြည်သူလူထုရဲ့လှုပ်ရှားမှုတွေ အားယူနေ ရသလို မသည်းထန်လှဘူးလို့ ယူဆစရာ ရှိ ကောင်းရှိပေမဲ့ ဖိနှိပ်တဲ့အုပ်စိုးသူနဲ့ ပွဲမပြတ် ကြသေးတာကတော့ ရှင်းနေတယ်။ ခုလို အနေအထားမှာ တက်ထောင် မောင်းနှင်၊ လေကြီးမိုးကြီးစကားတွေနဲ့ ထွက်လာတာ ဟာ ဘာကြောင့်လဲ စဉ်းစားစရာရှိတယ်။ တယောက်မက၊ ဒေါင်းအသီးသီးက ရွေ့စဉ် နောက်ဆက်ပေါ်လာတာဟာ တိုက်ဆိုင်လွန်း တယ်ဆိုရမှာပဲ။

ဗမာပြည်နိုင်ငံရေးကို နားလည်သူတိုင်း ကတော့ သူတို့ထွက်လာတာဟာ နအဖခွင့်ပြု ချက်မပါပဲ မဖြစ်နိုင်ဘူးဆိုတာသိကြတယ်။ စစ်ဗိုလ်ချုပ်တွေဟာ နယ်စပ်တဘက်ကနေ လက်နက်ချရင်တောင်မှ တော်ရုံလှူဆိုရင် ပြည်တွင်းမှာရှုပ်နေမှာစိုးလို့ နယ်စပ်တဘက် မှာပဲနေ၊ ကူးမလာနဲ့လို့ ရာသက်ခန့် မာခံ တိုင်း (Mark Time - စစ်လေ့ကျင့်ရာမှာ နေရာတင်ရပ်ပြီး ခြေနှစ်ဘက်လှုပ်ရှားနေ တာ) လုပ်ခိုင်းထားတာ။ သူတို့ဟာ ကိုယ့် ကိုယ်ထက်ခံတာ၊ ဖားတာဖြစ်ပြီးတော့ မျက် စိန်နောက်ထပ်ယူဆပြီး ပိတ်ထားတတ်လေ့ ရှိတာ တလျှောက်လုံးတွေခဲ့ရတယ်။ ဒါပေမဲ့ အခုတော့။ တရလည်းမက၊ နှစ်စလည်း

မက။ အငြိမ်းစားစစ်ဗိုလ်တွေ၊ မသလတွေ ကို အခြေခံပထမပြုထားပြီး နိုင်ငံရေးကို အ ပျော်တမ်းလိုလိုလုပ်နေတဲ့ တစညတောင်မှ စ ကားတွေ မပြောစဖူးပြောလာတယ်။ တစည တို့များ မပြောရင်လဲမပြောလို့၊ ပြောလိုက် ရင်လည်း အံ့ဩကြတဲ့လူပဲစရာ။ မယုံကြည် စရာ။ သူတို့ဟာ ရှေးကောက်ပွဲဝင်ဖို့ အဆင့် မြှင့်နေပြီလို့ လက်ခံမောင်းတမောင်းဖောင် ခတ်ပြလိုက်တယ်။ နောက်ပြီး သာမန်ပြည်သူ နဲ့ တခြားနိုင်ငံရေးပါတီတွေထက် နအဖရဲ့ ရွေ့ခြေလှမ်းတွေကိုသိနေ၊ ကာကွယ်ပြော ဆိုနေပုံဟာ နအဖရဲ့ပြောရေးဆိုခွင့်ရှိသူလား

ရှစ်လေးလုံးတို့၊ ကျောင်းသားတို့ဆိုတဲ့ စကားတွေကို နားစွန့်နားဖျားလေးမှ မကြား ချင်တဲ့နအဖစစ်ဗိုလ်တွေ အခုလို ခေါင်းကုတ် နေကြချိန်မှာ ရှစ်လေးလုံးကျောင်းသားဟောင်း နှာမည်နဲ့ လူတချို့ထွက်လာတာ၊ ဖွာလောင် ဖွာလောင် ပြောခွင့်ရနေတာ၊ မြို့လယ်ခေါင် မှာ ဆန္ဒပြခွင့်တောင်ရနေတာတို့ဟာလည်း ဒီနေ့နိုင်ငံရေးဇာတ်ခုံရဲ့ ထူးခြားချက်ပဲ။ ဒီ ချုပ်ကို ကွဲအောင်မခွင့်တော့ အခုလို ဂျိုကျိုး နားရွက်ပုံကို ဒီချုပ်ဆိုင်းဘုတ်ထမ်းပြီး ပွဲထွက် စေတယ်။

သေချာတာကတော့ ဗမာပြည်နိုင်ငံရေး ဟာ မကြာခင်မှာ အကွေ့အချိုးတခုကိုင်ရောက်

မြစ်အောင် အသံတွေလွှင့်ပေးနေတယ်။ စစ်အစိုးရကိုယ်တိုင်က ပြောတာ၊ လုပ် တာတွေအားလုံးမှာ အချွန်တွေ၊ အထောင် တွေ မြင်တွေ့နေရတာလည်းဆန်းတယ်။ အမေရိကန်သံရုံးရွှေ့ ပြိုထွက်သံရုံးရွှေ့တွေ မှာ ဆန္ဒပြခိုင်းနေတာကိုပဲကြည့်။ နောက် ကွယ်မှာ ဘာတွေစီစဉ်ထားတယ်ဆိုတာ စဉ်း စားစရာပဲ။ အဲဒီ နိုင်ငံရေးအုပ်ကြားမြက် ပေါက်တွေကို စင်ထိုးပေးချင်လို့ လုပ်တာလေ လား။ ဘယ်တုန်းကမှ လူတွေမကြားခွဲဖူးတဲ့ သူတို့နှာမည်တွေကို လူတွေကြားဖူးအောင် လုပ်ပေးနေတာလား။ ထောင်ချောက်တွေ ဆင်နေတာလား။

ဆန့်ကျင်ကြလို့အဲဒီလိုလူတွေ အမြီးကုပ်နေ ကြရတယ်။ ရှင်းတယ်။ ပြည်သူလူထုနဲ့ ဖိနှိပ် သူတို့အကြား အခုလို အင်မတန်ညှိုးပြတ် ပြီး၊ ထထင်ရှားရှား၊ ပြင်းပြင်းထန်ထန် တိုက် ပွဲဖြစ်နေကြချိန်မှာ တတိယအင်အားစုဆိုတာ လုံးဝမပေါ်နိုင်ဘူး။ ဒုတိယကမ္ဘာစစ်အပြီး၊ ဗမာပြည် ပြည်သူတွေရဲ့ လွတ်လပ်ရေးတိုက် ပွဲအရှိန်အဟုန် သိပ်ကြီးမားနေချိန်မှာ အင်္ဂလိပ် က သာပေါ်ထွန်းတို့၊ ဦးစောတို့လို ပြုတ်စ ပြင်းတောင်းတွေနဲ့ တပ်ပေါင်းစုတခုခေတ်ထုတ် ဖို့ကြစည်ခဲ့တာ ဘယ်မှာအောင်မြင်လို့လဲ။

ပမညတဆိုတာ ပါလီမန်မိမ့်ကရစ်ဆိုတဲ့ အခြေအနေမှာ ပေါ်ထွက်လာတဲ့ အဖွဲ့အစည်း ဖြစ်တယ်။ အဲဒီလို အခြေခံအကြောင်းအချက် မရှိရင် ပမညတမပေါ်နိုင်ဘူး။ အပေပေတောင် မပေါ်နိုင်ဘူး။ မဟုတ် နိုင်ငံရေးနောက်ခံတွေ၊ အခြေအနေတွေကို အတင်းဆွဲလူ အကောင် အထည်ဖော်ရင်မှာပဲ။ လက်တွေ့မပါဘူး။ ပြောလို့လောက်ဆိုရင်တော့ တမျိုးပေါ့။ လုပ် ငန်းရပဲ၊ လုပ်ငန်းစဉ်တွေကို မဖြစ်နိုင်တဲ့အခြေ အနေကို မျှော်မှန်းပြီးချမှတ်ရင် မှားမှာပဲ။ ဘာမှဖြစ်လာမှာမဟုတ်ဘူး။ သူတကာမျက်စိ အောက်၊ ဒါမှမဟုတ် သူတကာမမြင်အောင် တိတ်တိတ်လေး နောက်ပြန်ကွေ့ရတာဖြစ် မယ်။

စစ်အုပ်စုထဲမှာ အကွဲအပြစ်ဖြစ်လာရင် ဘာလုပ်ကြမလဲ။ ကိုယ့်ဘက်က အဲဒီအတွက် ပြင်ဆင်မှုရှိလဲလား။ စစ်အုပ်စုအကွဲအပြစ်ဆို တာ မဖြစ်နိုင်တာမဟုတ်ဘူး။ တောက် လျှောက်ဖြစ်နေတာ။ သူ့သမိုင်းမှာ ကျွဲပြီးရင် ကွဲရင်၊ ဖြုတ်ပြီးရင်၊ ဖြုတ်ရင်ပဲ။ ထိပ်သီး တွေကို အသုတ်လို့က၊ အချိန်လိုက်ပြုတ်ခဲ့တာ တွေ နည်းသမိုင်းလား။ ရှစ်လေးလုံးဖြစ်လိုက် တော့ ဗိုလ်နေဝင်းအပါ သူမေ့ထားတဲ့ မျိုး ဆက်နဲ့ နောက်စစ်အုပ်စုမျိုးဆက်တွေ ချက် ကြီးပါပြတ်အောင် ကွဲထွက်သွားတာပဲမဟုတ် လား။ တချိန်က သူလက်ညှိုးညွှန်ရာ ရေဖြစ် လို့ ဘုန်းမီးနေဟန်ဟန်တောက်ခဲ့တဲ့ ဗိုလ် နေဝင်းအကြောင်းကို ဒီနေ့အခါမှာ စွယ် စုံကျမ်းမှာ ဘယ်လိုနိဂုံးချုပ်တည်ရပါမလဲဆို တာတောင် အငြင်းပွားနေရတဲ့အဖြစ်ရောက် သွားတယ်။

ဒီတော့ စစ်အုပ်စုကွဲအောင် ဘယ်လို လုပ်မလဲ။ ဘယ်လိုအကွဲမျိုးဖြစ်အောင် လုပ် မလဲ။ ကွဲသွားရင် ဘာသက်လုပ်မလဲဆိုတာ တွေ စဉ်းစားစရာမဟုတ်လှသော်ကြာသွားတယ်။ လူထုအင်အားပါရင် အကွဲဟာ ကိုယ်ကွဲစေ ချင်တာမျိုးဖြစ်မှာပဲ။ သူတို့ချင်း စားခွက်လူ လို့ ကွဲရင်တော့ ပြည်သူ့အတွက် ဘာမှဖြစ် လာမှာမဟုတ်ဘူး။ တချို့အထူးမတွေ့ မြေ စာပင်ဖြစ်တာသာ အဖတ်တင်မယ်။ တလောဆီကတော့ ရန်ကုန်မှာ စား ဝတ်နေရေးကြပ်တည်းမှုအတွက်ဆိုပြီး စီး ပွားရေးအခြေခံ ဆန္ဒပြမှုတခုဖြစ်ပွားခဲ့တယ်။ ဒါဟာ ဒုက္ခကျိုးစုံအကြားမှာ ပိတ်လှောင် မှန်းကျပ်နေတဲ့ ပြည်သူလူထုအဖို့ ရှားရှား ပါးပါးရလိုက်တဲ့ လေပြေလေညှင်းလေးပဲ။ အဲ နအဖစစ်ဗိုလ်ချုပ်တွေအဖို့တော့ လေစိမ်းတွေ စတိုက်တာပဲ။

ဒါမျိုးတွေပေးလာရင်တော့ မှန်တိုင်း ဖြစ်လာမှာပေါ့။

လေစိမ်းတွေတိုက်လာပြီ



ပြည်သူလူထုနဲ့ ဖိနှိပ်သူတို့ အကြား အခုလို အင်မတန်စည်းပြတ်ပြီး၊ ထင်ထင်ရှားရှား၊ ပြင်းပြင်းထန်ထန် တိုက်ပွဲဖြစ်နေကြချိန်မှာ တတိယအင်အားစုဆိုတာ လုံးဝမပေါ်နိုင်ဘူး။ ဒုတိယကမ္ဘာ စစ်အပြီး၊ ဗမာပြည် ပြည်သူတွေရဲ့ လွတ်လပ်ရေးတိုက်ပွဲ အရှိန်အဟုန်သိပ်ကြီးမားနေချိန်မှာ ...

အောက်မေ့ရတယ်။ ပြောသမျှမှာ ကိုယ်ကိုယ် ကို ယုံကြည်မှုအပြည့် မောက်မာမှုအပြည့်။ ထူးဆန်းတာတခုက သူတို့တစညပါတီဟာ လူထုထဲဆင်း ဆွေးနွေးပြောကြားတယ်။ စည်း ရုံးတရားဟောတယ်လို့ မကြားရပဲ ရှေး ကောက်ပွဲအတွက်အသင့်ပဲလို့ ပြောနေတာပဲ။

တွေ့မယ်ဆိုတာပဲ။ နအဖကိုယ်တိုင်က သူတို့ ရဲ့ညောင်နှစ်ပင်ပဲခွဲစည်းအုပ်ချုပ်ပုံဥပဒေထွက် လာတော့မယ်လို့ ပြောနေတာရှိသလို တစည လိုဟာတွေဆီကတင်ဆောင်ပေး ရှေ့လှုပ်မယ့် ဟာတွေကို တရားမဝင်ထုတ်ပြန်နေတယ်။ ဒါမှမဟုတ် ပြည်သူတွေ ယုံထင်ကြောင်ထင်

အထူးခြားဆုံးလို့ဆိုရမှာက တတိယ အင်အားစုဆိုတာကို ခြောင်ကြားလာရတာပဲ။ ဒီစကားကို နအဖက တယ်လီဖုန်းထားပေး၊ အစည်းအဝေးမှန်မှန်လုပ်ခွင့်ပေးထားတဲ့ မှတ် ပုံတင်ထားခြင်းမရှိတဲ့ အလံနဲ့အဖွဲ့အစည်းတခု ဆီက ကြားလာရတာပဲ။ သူတို့က “ပမည တလို” ဆိုပြီး တိတိကျကျကို ညွှန်းပြီးပြော တယ်။ သူတို့၊ အေးလွင်တို့လို နှစ်ယောက် နဲ့တပိုင်းအစုလေးတွေကိုစုလိုက်ရင် ဧရမ တပ်ပေါင်းစုကြီးတခုဖြစ်လာမယ်လို့ တွက်နေ ကြသလားမသိဘူး။

ဒီလူတွေဟာ နအဖပြောခိုင်းတဲ့အတိုင်း ပြောနေကြတာပဲ။ ကိုယ့်ကိုယ်ကိုလည်း အ တော်တွက်နေကြတယ်။ နအဖဟာ တတိယ အင်အားစုဟာ ပြည်တွင်းရေးပြည်ပမှာပါ ဆိုက်ကိုင်ကိုင် တခုပေါ်ထွက်လာခဲ့တာ။ ပြည် ပမှာဆိုရင် အဲဒီဖိုဆိုနေနားခန့် ထွက်ဖို့ကြီး စားတာတောင်ရှိတယ်။ ဒါပေမဲ့ ပြည်တွင်း ကပြည်သူတွေမှာ ပြောခွင့်မရှိလို့ မပြောကြ ပေမဲ့ ပြည်ပကကျတော့ အပြတ်ပြောကြ

မိုးတိုက်
 ၂၀၀၇ ခု ချို့
 မြန်မာနိုင်ငံလွတ်လပ်သည့်သတင်းအချက်အလက်
 မှထုတ်ဝေဖြန့်ချိသည်။
 အယ်ဒီတာချုပ်
 ဇီဝဇော်
 တာဝန်ခံအယ်ဒီတာ
 နေထွင်
 သတင်းအယ်ဒီတာ
 စေတမင်း ထိုက်ကျော်၊ ကျော်ဦးညို၊
 ဘုန်းမြင့်၊ ခုဉ်ညို
 စာမျက်နှာစွဲစဉ်းမှု
 အောင်ထက်
 စာမူများ၊
 ဝေဖန်အကြံပြုစာများ
 ဆက်သွယ်
 ပေးပို့နိုင်သည်။
 P.O.Box (91)
 Mae Sod, 63110
 Tak, Thailand.
 www.binamojo.org
 binamojo@cscoms.com

ပြည်တွင်းလှုပ်ရှားမှု တက်ပုံများကို
 အသုံးပြုနိုင်လေးခဲ့သော
 နိုင်ငံရေးအတိုက်ပတ်
 နှင့်
 နိုင်ငံရေးအကျဉ်းသားများ
 တူညီတောင့်ရှောက်ရေးအသင်း
 (ပြန်ဟုနိုင်)
 တို့အား
 ပိုမိုကြိုးပမ်းထောက်ပံ့
 အထူးကျေးဇူးတင်ရှိပါသည်။
 အထိဒီတခုအဖွဲ့

တိုင်းပြည်လက်ငင်းအခြေအနေတွင် တိုက်ပွဲဖော်သောနိုင်ငံရေးသည် အဓိကလုပ်ငန်းစဉ်ဖြစ် အမျိုးသားဒီမိုကရေစီအဖွဲ့ချုပ် (လွတ်မြောက်နယ်မြေ) ၏ ပဉ္စမအကြိမ်ညီလာခံပြီးစီး



ဆိုင်း-မြန်မာနယ်စပ်တစ်နေရာတွင်ကျင်းပခဲ့သော အမျိုးသားဒီမိုကရေစီအဖွဲ့ချုပ် (လွတ်မြောက်နယ်မြေ) ၏ ပဉ္စမအကြိမ်ညီလာခံ

ပဉ္စမအကြိမ်ညီလာခံမှ ရွေးချယ်တင်မြှောက်လိုက်သော ခေါင်းဆောင်မှုဖော်အလုပ်အမှုဆောင်အဖွဲ့

ဥက္ကဋ္ဌ	ဦးတင်အောင် (အမျိုးသားဒီမိုကရေစီအဖွဲ့ချုပ် ပြည်နယ်စည်းတော်ခန်း)
ဥက္ကဋ္ဌ	ဒေါ်ခန်းစန်း (ရန်ကုန်တိုင်း၊ ဆိပ်ကမ်းမြို့နယ် အမျိုးသားဒီမိုကရေစီအဖွဲ့ချုပ် ပြည်သူ့လွှတ်တော် ကိုယ်စားလှယ်)
အတွင်းရေးမှူး	ဦးမြင့်စိုး (အမျိုးသားဒီမိုကရေစီအဖွဲ့ချုပ် ဗဟိုဦးစီးအဖွဲ့ဝင်)
တွဲဖက်အတွင်းရေးမှူး (၁)	ဦးဝင်းလှိုင်
တွဲဖက်အတွင်းရေးမှူး (၂)	ဦးအောင်ဇော်ထွေး
အဖွဲ့ဝင်	ဦးညိုအုန်းမြင့်
အဖွဲ့ဝင်	ဦးထွန်းအောင်ကျော်
ဗဟိုကော်မတီဝင်များ	ဦးမြင့်သိန်း၊ ဦးသန်းထွဋ်၊ ဦးသောင်းတန်ချို၊ ဦးမိုးဇော်ဦး
အရံဗဟိုကော်မတီဝင်များ	ဦးနိုင်မာမြို့၊ ဦးရန်နောင်မြင့်

အမျိုးသားဒီမိုကရေစီအဖွဲ့ချုပ် (လွတ်မြောက်နယ်မြေ) ၏ ပဉ္စမအကြိမ်ညီလာခံကြီးကို လွတ်မြောက်နယ်မြေတစ်နေရာ၌ ၂၀၀၇ ခုနှစ်၊ မတ်လ (၁၇) ရက်နေ့မှ (၂၁) ရက်နေ့အထိ ကျင်းပခဲ့ပြီး မြန်မာပြည်၏လက်ရှိနိုင်ငံရေးအခြေအနေနှင့် ကိုက်ညီသည့်လုပ်ငန်းစဉ်များ ချမှတ်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

တိုင်းဒေသအသီးသီးမှ ကိုယ်စားလှယ်များ၊ လွတ်မြောက်နယ်မြေချောက် ၁၉၉၀-ပြည့်လွှေကောက်ပွဲတွင် အနိုင်ရခဲ့သည့် အမျိုးသားဒီမိုကရေစီအဖွဲ့ချုပ်ဝင် ပြည်သူ့လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များ၊ လွတ်မြောက်နယ်မြေချောက် အမျိုးသားဒီမိုကရေစီအဖွဲ့ချုပ်ဗဟိုဦးစီးအဖွဲ့ဝင် လူငယ်ခေါင်းဆောင်များ၊ အမျိုးသားဒီမိုကရေစီအဖွဲ့ချုပ် (လွတ်မြောက်နယ်မြေ) ၏ နိုင်ငံတကာဌာနခွဲအသီးသီးမှကိုယ်စားလှယ်များ တက်ရောက်ခဲ့သော အဖွဲ့ချုပ်ကြီး၏ နိုင်ငံရေးဦးဆောင်မှုနှင့် ဟန်ချက်ညီညီလုပ်ငန်းများ ပံ့ပိုးအကောင်အထည်ဖော်ရေးဆိုင်ရာ ဆုံးဖြတ်ချက်များ ခံယူခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

ညီလာခံအပြီးထုတ်ပြန်ချက်တွင် “ယနေ့ကလေးသည် မြန်မာပြည်၏နိုင်ငံရေး အခြေအနေပြုပြင်ပြောင်းလဲမှုအတွက် ပြည်သူ့လူထုကြီးအားအခြေခံ၍ တိုက်ပွဲဖော်သော နိုင်ငံရေးသည် အရေးကြီးသော အချိန်အခါ

တရပ်သို့ ရောက်ရှိနေပြီဟု တည်တညွတ်တည်း သုံးသပ်ခဲ့ကြပြီး မိခင်အဖွဲ့ချုပ်ကြီး၏ နိုင်ငံရေးဦးဆောင်မှုနှင့် ဟန်ချက်ညီ အကောင်အထည်ဖော် ဆောင်ရွက်နိုင်ရေးအတွက် ဦးတည်ကြိုးစားဆောင်ရွက်ဟု အခိုင်အမာ သဘောတူညီခဲ့ကြသည်” ဟု ဖော်ပြထားသည်။

ရင်းအပြင် ပြည်သူ့လွှတ်တော်ခေါ်ယူရေးအား ငြင်းဆန်လျက် တွေ့ဆုံဆွေးနွေးရေးကိုကျောခိုင်းပြီး စစ်အုပ်စုသက်ဆိုးရှည်စေရေးကိုဦးတည်သော အတူအယောင် အမျိုးသားညီလာခံကိုကျင်းပ၍ ဒီမိုကရေစီအခြေခံမှုများနှင့် ဆန့်ကျင်သည့် ပွဲစဉ်ပုံပြည်သူ့လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များအား နည်းမျိုးစုံဖိနှိပ်ဖမ်းဆီးချုပ်နှောင်နေမှု၊ ပြည်သူ့လွှတ်တော်ပေါ်ပေါက်ရေးအတွက် ကြိုးစားနေသော ပြည်သူ့လွှတ်တော်ကိုယ်စားပြုကော်မတီ (စီအာဂ်ပီပီ) အား တရားမဝင်အဖွဲ့အစည်းဟု ခြိမ်းခြောက်အကြပ်ကိုင်မှုများအား ညီလာခံကြီးက အပြင်းအထန် ကန့်ကွက်ချီလှိုလိုက်သည်။

ညီလာခံအပြီး နေအိမ်များတွင် အကျယ်ချုပ်ခံနေကြရသော အဖွဲ့ချုပ်အဖွဲ့ဝင်များ ဦးတင်ဦး၊ အထွေထွေအတွင်းရေးမှူး ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည်၊ ရှမ်းတိုင်းရင်းသားများ ဒီမိုကရေစီအဖွဲ့ချုပ်ဥက္ကဋ္ဌ ဦးခွန်ထွန်းဦးနှင့်

အတွင်းရေးမှူး စိုင်းညွန့်လွင်၊ ဖမ်းဆီးထိန်းသိမ်းခံထားရသော ပြည်သူ့လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များ၊ ယုံကြည်ချက်ကြောင့် အကျဉ်းကျခံနေရသော နိုင်ငံရေးအကျဉ်းသားများအားလုံးကို ခြင်းချက်မရှိ ပြန်လွှတ်ပေးပြီး သုံးပွင့်ဆိုင်ဆွေးနွေးပွဲတရပ်ကို အမြန်ဆုံး အကောင်အထည်ဖော်ဆောင်ရွက်ရန် ၁၉၉၀ ပြည့်နှစ်ရွေးကောက်ပွဲလုပ်ငန်းကို အကောင်အထည်ဖော်သည့်အနေဖြင့် ပြည်သူ့လွှတ်တော်အား အမြန်ဆုံးခေါ်ယူကျင်းပပေးရန် တို့ကို ညီလာခံကြီးကတောင်းဆိုလိုက်သည်။

ပြည်တွင်း၌ နိုင်ငံရေးလှုပ်ရှားမှုများ ကန့်သတ်ခံနေရသော မိခင်အဖွဲ့ချုပ်၏ နိုင်ငံရေးရည်မှန်းချက်များကို အတတ်နိုင်ဆုံး ပံ့ပိုးရန်ရည်ရွယ်ချက်ဖြင့် အမျိုးသားဒီမိုကရေစီအဖွဲ့ချုပ် (လွတ်မြောက်နယ်မြေ) ကို ၁၉၉၀ ခုနှစ်က မာနယ်ပလောဒေသတွင် စတင်ဖွဲ့စည်းခဲ့ကြခြင်းသည်။

အရေးကြီးသော နိုင်ငံရေးအခြေအနေတွင် ပါတီလုပ်ငန်းများကို ပြန်ပြန်ထက်ထက် အထည်အထည်ဖော်နိုင်ရန်ရည်ရွယ်၍ မကြာမီကပင် လွတ်မြောက်နယ်မြေအဖွဲ့ချုပ်မှ အမျိုးသားဒီမိုကရေစီအဖွဲ့ချုပ် (လွတ်မြောက်နယ်မြေ) ၏ အတွင်းရေးမှူးအဖွဲ့ကို ပြုပြင်ပြောင်းလဲခဲ့ခြင်းသည် ပဉ္စမအကြိမ်ညီလာခံကြီး၏ ထူးခြားချက်ဖြစ်သည်။

လူသတ်လိုက်စင်အမျိုးသားညီလာခံနှင့် လမ်းပြမြေပုံ အဆင့်တိုင်းကို လူထုအားဖြင့် တိုက်ဖျက်သွားရမည်

တော်လှန်ရေးအင်အားစုများသည် နိုင်ငံတကာ၊ ပြည်သူ့လူထုကြီးတရပ်လုံးနှင့် အနိုင်အမာလက်တွဲ၍ ဒီမိုကရေစီနှင့်ဖက်ဒရယ် ပြည်ထောင်စု အမြန်ပေါ်ထွန်းလာရေးအတွက် အပြင်းအထန်ကြိုးပမ်းသွားမည်ဖြစ်ကြောင်း

စစ်အုပ်စုအား တရားမဲ့ လူသတ်လိုက်စင်ပေးရာချောက်သည့် လက်ရှိစစ်အုပ်စု၏ အတူအယောင် အမျိုးသားညီလာခံကို ဝိုင်းဝန်းတိုက်ဖျက်ပစ်ကြရန် မိမိတို့၏ အခြေခံအခွင့်အရေးများ ရရှိရေးအတွက် ရဲဝံ့စွာ အတူတက်တွဲတိုက်ပွဲဝင်ကြရန် ဒီမိုကရေစီအင်အားစုများက လူမျိုးပေါင်းစုံ ပြည်သူများအား ဖိတ်ခေါ်လိုက်သည်။

တော်လှန်ရေးအင်အားစုများ၏ ဆဌမအကြိမ်မြောက် မဟာဗျူဟာညီနွှင်းရေးအစည်းအဝေးကို ဖေဖော်ဝါရီလ (၂၁) ရက်နေ့မှ (၂၃) ရက်နေ့အထိ လွတ်မြောက်ဒေသတစ်နေရာတွင် ပြုလုပ်ခဲ့ကြပြီး တိုင်းပြည်အကြပ်အတည်း လွတ်မြောက်နိုင်ရေးနည်းလမ်းအဖြစ် ယင်းသို့တိုက်တွန်းလိုက်ခြင်းဖြစ်သည်။

၁၉၉၀ ပြည့် ရွေးကောက်ပွဲလုပ်ငန်းအထိအမှတ်ပြုသည့် သုံးပွင့်ဆိုင်ဆွေးနွေးပွဲဖြစ်ပေါ်လာရေးအား မဟာဗျူဟာညီနွှင်းရေးအစည်းအဝေးကိုယ်စားလှယ်များက အမြန်ဆုံးဆောင်ရွက်ပေးရန် တိုင်းရင်းသားများအပေါ် စစ်ဆင်ချက်အဖြစ် ထပ်မံအတည်ပြုပြီး လူထုစွမ်းအား၊ လက်နက်ကိုင်စွမ်းအား၊ နိုင်ငံရေးစွမ်းအား၊ နိုင်ငံတကာလှုပ်ရှားမှု စသည်နည်းလမ်းပေါင်းစုံကို စစ်အာဏာပိုင်စနစ်ဖျက်ဆီးရေးနှင့် ဒီမိုကရေစီဖက်ဒရယ်ပြည်ထောင်စုတည်ဆောက်ရေးနည်းဗျူဟာအဖြစ် အသုံးပြုသွားရန် အစည်းအဝေးကြီးက ဖြတ်သည်။

အစည်းအဝေးကြီးသို့ ပြည်ထောင်စုမြန်မာနိုင်ငံ အမျိုးသားညွန့်ပေါင်းစုစိုးရ၊ ပြည်ထောင်စု မြန်မာနိုင်ငံအမျိုးသားကောင်စီ၊ တိုင်းရင်းသားလူမျိုးများကောင်စီ (ပြည်ထောင်စုမြန်မာနိုင်ငံ)၊ မြန်မာနိုင်ငံဒီမိုကရေစီတစ်အင်အားစု၊ အမျိုးသမီးများအဖွဲ့ချုပ် (မြန်မာနိုင်ငံ)၊ မြန်မာနိုင်ငံကျောင်းသားလူငယ်များကွန်ဂရက်နှင့် တိုင်းရင်းသားလူငယ်များဆိုင်ရာတို့မှ ခေါင်းဆောင်များ စုံညီစွာတက်ရောက်ခဲ့ကြသည်။

မဟာဗျူဟာညီနွှင်းရေးအစည်းအဝေးအပြီးတွင် “ဒီမိုကရေစီရေးနှင့် အမျိုးသားပြန်လည်ဆင်ခြင်ရေးလမ်းကြောင်းကို ဦး

တည်သော နိုင်ငံရေးအရ တွေ့ဆုံဆွေးနွေးပွဲများ ပေါ်ပေါက်ရေးအတွက် နအဖ၏လမ်းပြမြေပုံအား အဆင့်တိုင်းတွင် လူထုအားဖြင့် တိုက်ဖျက်သွားရမည်” ဟု သဘောထားထုတ်ပြန်သည်။

ရင်းအပြင် တိုင်းရင်းသားအင်အားစုများအား ချေမှုန်းဖြိုခွဲနေခြင်း၊ တိုင်းရင်းသားဒေသများကို ထိုးစစ်ဆင်မှုများ၊ အပြစ်မဲ့ကလေးများကို စစ်ခမ်းစားအဖြစ် အသုံးပြုနေခြင်း၊ စစ်ဖြစ်ရာဒေသများတွင် အမျိုးသမီးများအား အတင်းအဓမ္မပြုကျင့်မှုများကို စစ်လက်နက်သဖွယ် အသုံးချနေခြင်းများကိုလည်း အစည်းအဝေးကြီးက ရှုတ်ချလိုက်သည်။

နအဖအနေဖြင့်လည်း တရားမဝင်သည့် လက်ရှိအမျိုးသားညီလာခံကို ဖျက်သိမ်းပစ်ရန်၊ ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည်နှင့် နိုင်ငံရေးအကျဉ်းသားအားလုံးကို ချွင်းချက်မရှိ လွတ်ပေးရန် တိုင်းရင်းသားများအပေါ် စစ်ဆင်ချက်အဖြစ် ထပ်မံအတည်ပြုပြီး အမြန်ဆုံးဆောင်ရွက်ပေးရန်၊ ပြည်သူ့လူထုနှင့် နိုင်ငံရေးအဖွဲ့အစည်းများအား မိန့်ပိတ်ချုပ်ချယ်မှုများကို အမြန်ရပ်ဆိုင်းပစ်ရန် စစ်မှန်သည့် တွေ့ဆုံဆွေးနွေးရေးကို အမြန်လုပ်ဆောင်ရန် အစည်းအဝေးက အလေးအနက်တောင်းဆိုသည်။

တော်လှန်ရေးအင်အားစုများသည် နိုင်ငံတကာ၊ ပြည်သူ့လူထုကြီးတရပ်လုံးနှင့် အနိုင်အမာလက်တွဲ၍ ဒီမိုကရေစီနှင့်ဖက်ဒရယ်ပြည်ထောင်စု အမြန်ပေါ်ထွန်းလာရေးအတွက် အပြင်းအထန်ကြိုးပမ်းသွားမည်ဖြစ်ကြောင်း ညီနွှင်းအစည်းအဝေးကြီးက ဆုံးဖြတ်ချက်ချမှတ်ခဲ့သည်။

တော်လှန်ရေးအင်အားစုများကြားတွင် မဟာဗျူဟာ၊ နည်းဗျူဟာများ ကွာဟမှု ညီနွှင်းရန် ရှယ်ရှယ်ချက်ဖြင့် အင်အားစုအားလုံးပါဝင်သော မဟာဗျူဟာညီနွှင်းရေးကော်မတီ (အက်စ်စီစီ) ကို ၂၀၁၀ ခုနှစ်က စတင်ဖွဲ့စည်းခဲ့ပြီး ယခုအကြိမ် အစည်းအဝေးသည် (၆) နှစ်အတွင်း (၆) ကြိမ်မြောက် ဖြစ်သည်။ ❖

